

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်စာရင်းဝင် Ha Long Bay သို့ သွားရောက်လေ့လာ



ဗီယက်နမ်-မြန်မာချစ်ကြည်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား သီးခြားစီလက်ခံတွေ့ဆုံ

ဟန့်ဇင်း မေ ၁၃

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟန့်ဇင်းမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကွမ်နင်း ပြည်နယ်ရှိ ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်စာရင်းဝင် Ha Long Bay သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ကို ကွမ်နင်းပြည်နယ် ပြည်သူ့ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ကွမ်နင်းပြည်နယ်ရှိ ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် Ha Long Bay အတွင်း သဘာဝ ကျွန်းများ ဖြစ်တည်နေမှုကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြစဉ်။

H.E. Mr. Nguyen Van Thang က Tuan Chau International Port ၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်သည်။

ကြည့်ရှုလေ့လာ

ထိုနေ့က နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် Cruise သင်္ဘောဖြင့် Ha Long Bay အတွင်း ကမ္ဘာ့လှည့်ခရီးသွားများ လာရောက် လည်ပတ်နေမှုနှင့် သဘာဝကျွန်းများ ဖြစ်တည်နေမှုကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ဗီယက်နမ်- မြန်မာချစ်ကြည်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ Mr. Chu Cong Phung ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့အား ခေတ္တတည်းခိုသည် Sheraton Hotel ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ *




Best Corporate & Investment Bank

2019 (Asia Money)

Contact Center : 01-231 777 0

ကြေးမုံ

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက် ဖြည့်ဆည်းရေး

ယခုကဲ့သို့ နွေရာသီကာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ မျှဝေသုံးစွဲနေရသည်ကို မြင်တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် စီးပွားရေးမြို့တော် ရန်ကင်းမြို့တွင် လိုအပ်သောလျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို လုံလောက်အောင် ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခြင်းမရှိသဖြင့် မြို့နယ်အလိုက် အလှည့်ကျစနစ်ဖြင့် ပေးဝေနေရသည်။ မြို့နေပြည်သူများအနေဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှုအတွက် အခက်အခဲများရှိမည်ဖြစ်၍ ဖြစ်ပေါ်နေသော ဓာတ်အားလျော့နည်းမှုအခြေအနေမှန်ကို သိရှိနားလည်ကြမည်ဟု မျှော်လင့်ပါသည်။

လက်ရှိအခြေအနေတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုမှာ မဂ္ဂိုလ် ၃၈၀၀ ခန့်ဖြစ်ပြီး ထုတ်လုပ်မှုနှင့်သုံးစွဲနေမှုမှာ လိုအပ်ချက်ကြီးကြီးမားမားမရှိချေ။ သို့သော် ယခုကဲ့သို့ နွေရာသီပိုပြင်းသောကာလ၌ အဓိကထုတ်လုပ်ပေးနေသော ရေအားလျှပ်စစ်ကဏ္ဍတွင် ရေအဝင်လျော့နည်းခန်းခြောက်မှုများရှိနေ၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုလျော့နည်းကျဆင်းလာခြင်း ဖြစ်သည်။

ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၇ ရက်နေ့တွင် အမြင့်ဆုံးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုသည် ၃၃၀၃ ဒီဘီမီ မဂ္ဂိုလ်အထိ ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး ယခုမေလ ၅ ရက်နေ့ အမြင့်ဆုံးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုမှာ ၃၀၇၈ မဂ္ဂိုလ်သာ ထုတ်လုပ်နိုင်သဖြင့် ၂၅၅ ဒီဘီမီ မဂ္ဂိုလ် လျော့ကျခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုမာဏ ၃၀၇၈ မဂ္ဂိုလ်ကျော်ရှိသည့်အနက် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှုသည် ၁၂၈၂ မဂ္ဂိုလ်ရှိပြီး အခြားဓာတ်အားသုံးစွဲမှုများပါဝင်လျှင် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ လျှပ်စစ်သုံးစွဲမှုတစ်ဝက်ကျော်ကို ရန်ကင်းမြို့က သုံးစွဲလျက်ရှိသည်။

ရန်ကင်းမြို့သည် လူဦးရေအလွန်ထူထပ်ပြီး ကြီးမားကျယ်ပြန့်သည့် မြို့တော်ကြီးဖြစ်သည်။ မြို့ပြတိုက်တာအဆောက်အဦများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် စက်မှုဇုန်ကြီးများ တည်ရှိသောကြောင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်မှာ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် သိသာစွာမြင့်မားလာသည်။ ထိုလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးအတွက် မဟာဓာတ်အားလိုင်းစီမံကိန်းအပြင် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ဓာတ်အားပေးဝေရေးလုပ်ငန်းများအား စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးသည် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှု၏ ထက်ဝက်ကျော်ကို သုံးစွဲလျက်ရှိသဖြင့် သုံးစွဲသည့်ဝန်အားကို လျော့ချခံရအခြားပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးများရှိမြို့များထက် ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှုကို သိသာစွာခံစားနေရခြင်းဖြစ်သည်။ မတတ်သာ၍ ဝန်အားလျော့ချရာတွင် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရများနှင့်ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း၍ ပြည်သူလူထုအား အသိပေးပြီး လျော့ချရန်လိုအပ်သည်။ ဓာတ်အားလျော့ချရာတွင် လမ်းမီးများနှင့် အခြားအရေးကြီးနေရာများအတွက် ခွဲခြားဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည်။ ပြည်သူလူထုကို ဝန်ဆောင်မှုပေးရာ၌ ပြည်သူလူထုနားလည်သဘောပေါက်ရန် လိုအပ်သည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူလူထုအားလုံး သာတူညီမျှဖြစ်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရယူသုံးစွဲနေသူများ လုံလောက်တည်ငြိမ်သော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေသကဲ့သို့ လျှပ်စစ်မီးသုံးစွဲခွင့် မရရှိသေးသည့် ပြည်သူများအတွက်လည်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးစီမံကိန်းအရ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၂၆ ခုနှစ်တွင် အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် အိမ်ထောင်စု ရာခိုင်နှုန်းပြည့်ရရှိအောင် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ရာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်သူလူထု လူမှုဘဝမြင့်မားတိုးတက်ရေးအတွက် အရေးပါသော ကဏ္ဍဖြစ်၍ လက်ရှိဓာတ်အားလိုအပ်ချက်ကို ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် နားလည်လက်ခံအောင် ဆောင်ရွက်ရင်း ရည်မှန်းချက်ပြည့်မီအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး(၁၄/ ၂၀၁၉) ကျင်းပ



နေပြည်တော် မေ ၁၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး(၁၄/ ၂၀၁၉)ကို ယနေ့မနက်လွဲ ၁ နာရီတွင်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် D ဆောင်ဒုတိယထပ်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက ပြည်သူ့

လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင် (ခ)ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးဌေးဝင်းအောင် (ခ) ဦးပြုံးချို၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ခန့်အပ်ရန် သဘောတူ

နေပြည်တော် မေ ၁၄

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရသည် မစ္စတာ ချန်းဟိုင်အား ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ်ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သည်။

မစ္စတာ ချန်းဟိုင်ကို ၁၉၇၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် မွေးဖွားခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ စတင်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ၁၉၉၅ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၉ ခုနှစ်အထိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာဦးစီးဌာနတွင်လည်းကောင်း၊ ၁၉၉၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၄ ခုနှစ်အထိ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံရှိ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးတွင်လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၄ ခုနှစ်မှ

၂၀၀၉ ခုနှစ်အထိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာဦးစီးဌာနတွင် ညွှန်ကြားရေးမှူးအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံရှိ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးတွင် သံမှူးကြီးအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ ကွမ်မင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုန်စည်များခင်းကျင်းပြသရေးဌာနတွင် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ တာဝန်အသီးသီးကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ ယနေ့အထိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာဦးစီးဌာနတွင် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်။ ၎င်းသည် အိမ်ထောင်စုတစ်ဦးဖြစ်ပြီး သားတစ်ဦးထွန်းကားသည်။ သတင်းစဉ်

အမျိုးသမီးစီးပွားရေး စွမ်းဆောင်မှု တိုးတက်ရေးစင်တာ တည်ဆောက်မည်

ရန်ကင်း မေ ၁၃ မြန်မာအမျိုးသမီးများ၏ ဘဝမြှင့်တင်နိုင်ရန်နှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နေကြသည့် အမျိုးသမီးများအတွက် စီးပွားရေးနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းအချက်အလက်များရရှိနိုင်ကြစေရန် အမျိုးသမီးစီးပွားရေးစွမ်းဆောင်မှု တိုးတက်ရေးစင်တာ (Women's Entrepreneurship Development Center) အား တည်ဆောက်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း မြန်မာအမျိုးသမီးစီးပွားရေး စွမ်းဆောင်ရင်များအသင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်လေးထံမှ သိရသည်။ ဖွင့်သစ္စာ

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

Table with 3 columns: Item Name (e.g., Gold, Oil, Exchange Rate), Unit, and Price. Includes sub-sections for Gold prices and Exchange Rates.

MYANMAR Digital News Presented by NPE www.mdn.gov.mm

Publication details including contact information for Myanmar Mirror, address, phone numbers, and social media links.

Subscription and distribution information, including contact for Myanmar Mirror and distribution points.

* ရှေးဦးစွာ

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေး၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်နိုင်ရေးအတွက် ချစ်ကြည်ရေးအသင်းနှစ်သင်းအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဆောင်ရွက်နေသည့် Vietnam Airline၊ Vietjet Airline၊ Vittel ဆက်သွယ်ရေးကုမ္ပဏီနှင့် Bank for Investment Development of Vietnam (BIDV) တို့မှ ဗီယက်နမ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။

ကျေးဇူးတင်ရှိ

တွေ့ဆုံစဉ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက ဗီယက်နမ်ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၌ လက်ရှိလုပ်ကိုင်နေသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများနှင့် တိုးချဲ့ လုပ်ကိုင်သွားမည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများကို တင်ပြကြပြီး နိုင်ငံတော် သမ္မတက မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်လုပ်ကိုင်နေကြသည့် လုပ်ငန်းများ အနေဖြင့် အောင်မြင်မှုများရရှိနေသည်ကို သိရှိရသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက် ပါကြောင်းနှင့် မြန်မာပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုနေကြသည့်အတွက် ကျေးဇူး တင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်



ဗီယက်နမ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် တွေ့ဆုံ

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ဗီယက်နမ်-မြန်မာချစ်ကြည်ရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Chu Cong Phung ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ စဉ်။

ဗီယက်နမ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံ

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဆောင်ရွက်နေသည့် ဗီယက်နမ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား လက်ခံ တွေ့ဆုံစဉ်။

(၁၁) ကြိမ်မြောက် ပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၃

(၁၁) ကြိမ်မြောက် ပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၁၃) ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပညာရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှု မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန နှင့် ပူးပေါင်း၍ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်တွင် တိုင်းရင်းသားဘာသာစကားသင် အခြေခံပညာကျောင်း ၁၂၂၄၈ ကျောင်း၌ တိုင်းရင်းသားဘာသာစကား ၅၄ မျိုးကို သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး တိုင်းရင်းသားစာပေသင်ကြား

ပေးသူ ဆရာ ဆရာမနှင့် ပြင်ပပုဂ္ဂိုလ် ၂၅၇၈၃ ဦးအား ထောက်ပံ့ကြေးများ ချီးမြှင့်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် နေ့စားလပေးသင်ကြားရေး အထောက်အကူပြု(Teaching Assistants) ဆရာ ဆရာမ ၅၁၆၁ ဦး ခန့်ထားပေးခဲ့ပါကြောင်း။

ယခုနှစ် ကျောင်းဖွင့်အမိ Teaching Assistants ဆရာဆရာမများ ထပ်မံခန့်ထားနိုင်ရေး တိုင်းရင်းသား

လူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်း၍ စိစစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကျောင်းပြင်ပပညာရေး အနေဖြင့် မြို့နယ် ရာ မြို့နယ်တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ယခင် ကဲ့သို့ နေ့ရာသီတွင်သာမက တစ်နှစ်ပတ်လုံး ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း။

အဝေးသင်ပညာရေးစနစ် အရည်အသွေးမြှင့်တင်



နိုင်ငံရေးအတွက် နိုင်ငံတကာမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပညာရေးအရည် အသွေးတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် လည်းကောင်း၊ ဦးစားပေးပညာရေးလုပ်ငန်း ခုနစ်ခု အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုယ်စား လှယ်များနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စား လှယ်များဖြင့် ထိရောက်စွာပူးပေါင်း၍ အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ညှိနှိုင်းအကြံပြု

ထို့နောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ပညာရေး ကဏ္ဍဆိုင်ရာ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များက ပညာရေးကဏ္ဍ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေးအတွက် ပညာရေးနှင့်အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်းကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့၏ ထိရောက်စွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ၊ အားနည်းချက် အားသာချက်များ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ် များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းအကြံပြုကြ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အာဆီယံ ယူ-၁၅ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ အုပ်စု(က) နောက်ဆုံးပွဲအဖြစ် မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ် ယနေ့ကစားမည်

ရန်ကုန် မေ ၁၃

၂၀၁၉ အာဆီယံ ယူ-၁၅ အမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (က) နောက်ဆုံး နေ့ကို မေ ၁၄ ရက် (ယနေ့) ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းသည် ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်ရေး အဆုံးအဖြတ်ပွဲအဖြစ် ဗီယက်နမ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

ဒုတိယနေ့အပြီးတွင် ဗီယက်နမ်အသင်းက မြောက်မှတ်၊ မြန်မာနှင့် ဖိလစ်ပိုင်အသင်းက သုံးမှတ်စီရထားကာ တီမောအသင်းမှာမူ အမှတ်မရသေး ပေ။ မြန်မာအသင်းသည် အဖွင့်ပွဲတွင် တီမောကို ၂၆ ဂိုးပြတ်အနိုင်ရသော်လည်း ဒုတိယပွဲတွင် ဖိလစ်ပိုင်ကို ၀-၀ ဝိုက်ပွဲအနိုင်ရခဲ့သည်။ ဗီယက်နမ်အသင်းမှာမူ ဖိလစ်ပိုင်ကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ တီမောကို ၁၆ ဂိုးပြတ်အနိုင်ရထားသည်။ မြန်မာ

အသင်းသည် ဖိလစ်ပိုင်ကိုရှုံးနိမ့်ခဲ့သောကြောင့် အခွင့်အရေးနည်းသွားသော် လည်း ဗီယက်နမ်ကိုအနိုင်ရပါက ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ဗီယက်နမ်အသင်း၏ခြေစွမ်းမှာ အုပ်စု(က)တွင် အကောင်းဆုံးဖြစ်နေပြီး မြန်မာအသင်းအနေဖြင့် ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်နိုင်ရန် ခက်ခက်ခဲခဲကစား ရဖွယ်ရှိနေသည်။ နောက်ဆုံးနေ့အဖြစ် ယနေ့ မြန်မာစတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ်၊ ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် တီမောနှင့် ဖိလစ်ပိုင်တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

ရှိုင်းထက်ဇော်

ပြင်သစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီထံမှ ယူရို ၃၅ ဒသမ ၇ သန်း ချေးငွေရယူရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၁၃

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဆဋ္ဌမနေ့တွင် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်၏ နှစ်ပတ်လည်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အစီရင်ခံစာနှင့် ပြင်သစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီထံမှ ယူရို ၃၅ ဒသမ ၇ သန်း ချေးငွေရယူရေး တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

အာဆီယံဘက်စုံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သဘောတူစာချုပ်ကို ပြင်ဆင်သည့် စတုတ္ထအခြေပြစာချုပ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန်နှင့် အတည်ပြုနိုင်ရန်ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြား

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့ထားသော အာဆီယံ ဘက်စုံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သဘောတူစာချုပ်ကို ပြင်ဆင်သည့် စတုတ္ထအခြေပြ စာချုပ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန်နှင့် အတည်ပြုနိုင်ရန်ကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်းက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အဆိုပါစာချုပ် တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး အတည်ပြုခြင်းဖြင့် အာဆီယံဒေသကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပြုလုပ်ရန် ဆွဲဆောင်မှုအရှိဆုံးဒေသအဖြစ် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခြားအာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့်အတူ လိုက်ပါဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ် ပါကြောင်း၊ စာချုပ်ပါ ကိစ္စရပ်များသည် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၆၁ (က) ဇယား(၁) အပိုဒ်(၈)ပါ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း များနှင့် သဘောတူညီချက်များ၊ ဒေသဆိုင်ရာစာချုပ်များနှင့် သဘောတူညီချက် များဆိုင်ရာကိစ္စတွင် အကျိုးဝင်သဖြင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြု ချက်ရယူရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါစာချုပ်ကို မြန်မာနိုင်ငံမှ လက်မှတ်ရေးထိုးရေးနှင့် အတည်ပြုရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ရယူပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ဦးတီခွန်မြတ်က ယင်း ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရိုပါက အမည် စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်၏ နှစ်ပတ်လည် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ က ဆွေးနွေးကြသည်။

တောင်ကုတ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်နီနီမေမြင့် က ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်း ရေးကာလမျိုးတွင် အဂတိလိုက်စားမှုသည် နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် အဓိကကျသည့် အနောင်အယုတ်အဟန့်အတားဖြစ်နေပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ ဘဏ္ဍာငွေကိုသုံး၍ လည်ပတ်နေရသည့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်း ယန္တရားများ အနေဖြင့် အဂတိကင်းစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးသည် ဒီမိုကရေစီစနစ်၏ အဓိကဒေါက်တိုင်ဖြစ်သည့် ကောင်းမွန်သော စီမံအုပ်ချုပ်မှုကို များစွာ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေပါကြောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်၏ မဟာဗျူဟာစီမံချက် ၂၀၁၈ - ၂၀၂၁ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်နိုင်စေရန်အတွက် လိုအပ်သောဥပဒေများကို ပြဋ္ဌာန်း ပေးရန် အထူးလိုအပ်နေပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အဂတိလိုက်စားမှုများကိုလည်း ဖော်ထုတ်ပြီး ဥပဒေနှင့်အညီဖြေရှင်းရန် လက်ရှိတည်ဆဲဥပဒေများတွင် အဂတိလိုက်စားမှုဖြစ်နိုင်ခြေ အန္တရာယ်မြင့်မားသော ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်များကိုလည်း ပြန်လည်ဆန်းစစ် သုံးသပ်ရန်လိုအပ်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း အကြံပြုဆွေးနွေးသည်။

မိမိတို့၏ ဒီမိုကရေစီပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်တွင် အဂတိကင်းရှင်းစွာနှင့် နိုင်ငံတော်ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲရန် အထူးလိုအပ်

တပ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး လှနိုင်က ကျော်စောသတင်းဖြစ်ပေါ်လာသည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ကော်မရှင်အနေဖြင့် စစ်ဆေးရာတွင် ပြည်သူများအတွက် စိတ်ပျက်စေမည့် အခြေမျိုးမဖြစ်ပေါ်စေရန် အထူးအရေးကြီးလှပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏



ဦးသောင်းထွန်း



ဒေါ်နီနီမေမြင့်



ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး လှနိုင်



ဦးခင်ချို

ယုံကြည်ကိုးစားမှုကို အပြည့်အဝရရှိနိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အဂတိသည် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများတွင်သာမက ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများတွင်ပါ ကျူးလွန်နေကြပါ ကြောင်း၊ ယနေ့ မိမိတို့၏ ဒီမိုကရေစီပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်တွင် အဂတိ ကင်းရှင်းစွာနှင့် နိုင်ငံတော်ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲရန် အထူးလိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သည် အလွန်အရေး ပါသည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်သကဲ့သို့ ကော်မတီတွင်ပါဝင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များသည် လည်း ပြည်သူများအတွက် စံပြုဖြစ်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းရန် လိုအပ်ပါ ကြောင်း။

အဂတိလိုက်စားမှုတွင် ငွေကြေးရယူရုံတင်မကဘဲ တရားမဝင်၊ ရိုးသား မှုမရှိ မျှတမှုမရှိသည့် နည်းလမ်းများနှင့် အခွင့်အလမ်းများ ရယူခြင်းသည်လည်း ပါဝင်ပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း၊ ကန်ထရိုက်ပေးခြင်း၊ ပစ္စည်းဝယ်ယူခြင်းများ တွင် သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို ဖောက်ဖျက်ပြီး လုပ်ဆောင်နေခြင်းများ တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုကြောင့် အရည် အသွေးမမီသည့် ကုမ္ပဏီများက လုပ်ဆောင်ခွင့်ရသွားသည့်အတွက် အရည် အသွေးညံ့ဖျင်းခြင်း၊ ကုန်ကျစရိတ်များပြားခြင်း၊ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေ လေလွင့် ဆုံးရှုံးခြင်းများနှင့် ကြုံတွေ့ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုအခြေအနေ ကို နယ်ပယ် (၄)ရပ်နှင့် စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့သော်လည်း ရလဒ်အပေါ် ကော်မရှင်၏ လုပ်ဆောင်ချက်နှင့် သုံးသပ်ချက် ဖော်ပြသင့်ပါကြောင်း အကြံပြု ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းအစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဝေါမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်ထွေး၊ မင်းလှ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကျော်ကြီး (ခေါ်) ဦးအုန်းခင်၊ ဝှဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ဝေ၊ ခရမ်း မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာအေးမင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၇)မှ ဦးဇော်တိန်၊ စလင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကဲဦး၊ မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၈)မှ ဦးမျိုးဝင်း၊ လွိုင်ကော်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာခင်စည်သူ၊ တပ်မ တော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး မြင့်ဆွေ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၉)မှ ဦးမောင်မောင်လတ်၊ ဆိပ်ဖြူ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်သိုက်၊ သထုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်မာမာခိုင်၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၆)မှ ဒေါက်တာဦးကြွယ်ကြွယ်၊ မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဒေါ်မြတ်သီတာထွန်းနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးလှဆန်းတို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့ထားသော လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာနအတွက် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် ပြင်သစ်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအေဂျင်စီထံမှ ယူရို ၃၅ ဒသမ ၇ သန်း ချေးငွေရယူရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

လှိုင်ဘွဲ့မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်ချိုက လက်ရှိနိုင်ငံအတွင်း ထုတ်လုပ်နေသည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပမာဏသည် နောင်လာမည့်နှစ်တွင် NEP စီမံချက်အရ တိုးလာမည့် မြို့ရွာများနှင့် စီးပွားရေးဇုန်၊ စက်မှုဇုန်များ ထပ်မံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တိုးလာနိုင်မည့်အနေအထားအရ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်ဖြည့်ဆည်း နိုင်စွမ်းကို ကြိုတင်တွက်ချက်ထားရန်လိုအပ်မည်ဟု ယူဆပါကြောင်း၊ ရေအား လျှပ်စစ်စက်ရုံများကို အကြီးစားပြုပြင်ခြင်းဖြင့် စက်ရုံကြံ့ခိုင်မှုနှင့် ထုတ်လုပ်မှု စွမ်းအားကို မြှင့်တင်လာနိုင်မည်ဆိုသော်လည်း အဓိကကျသည့် ဆည်ရေသည် ရာသီမရွေးလိုအပ်သည့် ရေပမာဏပြည့်နေရန် ပို၍အရေးကြီးသည်ဟု ယူဆပါ ကြောင်း၊ ရေလျှော့တံဆိုင် ဆည်များ သတ်မှတ်ရေပမာဏအစဉ်အမြဲပြည့်နေ အောင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ဆည်ကျိုးပေါက်မှုနှင့် အခြား

ဘေးအန္တရာယ်များ မဖြစ်ပေါ်လာစေရန်အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲနိုင်မှု အနေ အထားအပေါ် များစွာမူတည်နေသည်ဟု ယူဆပါကြောင်း၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက်တွင် ပေးဆပ်ရမည့် နိုင်ငံခြားငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၂၆၀ ဒသမ ၇၆၄ သန်းရှိပြီး JICA-ODA ချေးငွေများလည်း ထပ်မံချေးယူမှုများရှိသည့်အတွက် ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ရန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးမှုသည် အမြတ်ရရှိရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ နှစ်စဉ်ကျပ်သန်းပေါင်းများစွာ အရှုံးဖြစ်ပေါ်နေသည့်အတွက် ချေးငွေ များ ပြန်ဆပ်နိုင်ရန် နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်မှ ဖြည့်ဆည်းပေးဆပ်နေရသော ကြောင့် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုအတွက် အကျိုးပြုသော်လည်း နိုင်ငံအတွက် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး ဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ချေးငွေကို ရှာဖွေရရှိသည့်အမြတ်ငွေမှ ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ရန်အတွက် နည်းလမ်းရှာဖွေ ဆောင်ရွက်သင့်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း အကြံပြုဆွေးနွေးသည်။

တပ်မတော်သားအမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးဝင်းမင်းသန့် က ချေးယူသုံးစွဲမည့် ယူရို ၃၅ ဒသမ ၇ သန်းမှာ အတိုးနှုန်း (သည့် ဒသမ ၆၈) ရာခိုင်နှုန်းဆိုသော်လည်း စီမံကိန်းအတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်များရမ်းခြင်းကိစ္စ၊ ပစ္စည်း ဝယ်ယူသုံးစွဲမှု ကန့်သတ်ချက်တို့အရ လက်တွေ့တွင် လုပ်ငန်းအပေါ် သုံးစွဲခွင့် ရသည့်ပမာဏနှင့် ပေးဆပ်ရမည့် ပမာဏတို့အား ပြန်လည်စဉ်းစား သုံးသပ် သင့်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းပြီးစီးပါက ၈၁ ကီလိုဝပ်နာရီသန်းပေါင်း တိုးတက် ထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ မည်သို့က တာဝန်ယူတာဝန်ခံမည်ဆိုသည်ကိုလည်း ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဖော်ပြသင့်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင်စီမံကိန်းသည် နိုင်ငံတော် အတွက် များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ချေးငွေရယူသုံးစွဲသည့်ကိစ္စ တွင်လည်း မလွဲမသွေ ပြန်လည်ပေးဆပ်ရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ပြင်သစ်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအေဂျင်စီ (AFD) ထံမှ ချေးငွေသည် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး၊ နှစ်နာမူများ နှင့် လေလွင့်မှုများမဖြစ်ပေါ်စေရန် ကြိုတင်စီမံထားရန် လိုအပ်ပြီး ဆောင်ရွက် မည်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုတို့ဖြင့် လုပ်ငန်း အောင်မြင်အောင် ထိထိရောက်ရောက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင် ရေး အကြံပြုဆွေးနွေးအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အုတ်တွင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ချိုချို၊ စေတုတ္တရာ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကျော်အောင်လွင်၊ မြို့သစ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသာအောင်၊ ရွှေပြည်သာမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးညွှန်လင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၇)မှ ဦးဇော်တိန်၊ စလင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကဲဦး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဒက္ခိဏသီရိမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသန့်ဇင်ထွန်း၊ ချောက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘိုကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ကချင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁၁)မှ ဒေါက်တာခွန်ဝင်းသောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၁) မှ ဒေါက်တာဝင်းမြင့်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)မှ ဦးမြမင်း ဆွေနှင့် လှိုင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်ကျော်ကျော်ဦးတို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေး ကြသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၂) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန် အစည်းအဝေး သတ္တမနေ့ကို မေ ၁၄ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ရသွင်၊ အေးအေးသန့်(သတင်းစဉ်)

အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြုသင်တန်းဖွင့်လှစ်

ကျိုက်ထို မေ ၁၃
အမျိုးသားများအတွက် ဆိုင်ကယ်ပြုပြင်ခြင်းသင်တန်း၊ အမျိုးသမီးများအတွက် ဆပ်ပြာမျိုးစုံနှင့် ခေါင်းလျှော်ရည် ပြုလုပ်နည်း၊ အလှအဆင်တိုင်း ပြုလုပ်နည်းသင်တန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မေ ၇ ရက်က သထုံခရိုင် ကျိုက်ထို မြို့နယ် မရမ်းချောင်းကျေးရွာတွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ မွန်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးစိုးမောင်၊ သထုံခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ ဦးစိုးဝင်း၊ ကျိုက်ထို မြို့နယ်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး

နှင့် ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

၂၅ ရက်ကြာ သင်ကြားသွားမည်
အဆိုပါသင်တန်းတွင် ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးစိုးမောင် က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ ဦးစိုးဝင်း က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်း

တင်ပြသည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၄၀ တက်ရောက်လျက်ရှိပြီး သင်တန်းကာလ မှာ ၂၅ ရက်ကြာ သင်ကြားသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက အလုပ်အကိုင် အခွင့် အလမ်းများရရှိ၍ တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မှသည် စီးပွားဖြစ် လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ပြီး မိသားစုဝင်ငွေ တိုးပွား လာ မည်ဖြစ်သည်။

မိုးဝင်း

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် မေ ၁၃

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံနှင့် တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရန်အတွက် တရုတ်နိုင်ငံမှ ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေမှုနှင့် နယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ် နှင့် အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမှ တစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်ရမည့်အခြေအနေ၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုများ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်မှု၊ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမစီမံကိန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အကျိုးပြုမည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများပါဝင်နေသည့် အခြေ အနေ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာအလယ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ရပ်တည်ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်မှူး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံသမ္မတဟောင်းနှင့် နော်ဝေနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းတို့ နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၁၃
မြန်မာနိုင်ငံ၌ ရောက်ရှိနေသော မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ သမ္မတဟောင်း Mr. Elbegdorj ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်း ခရီးဖြင့် ထွက်ခွာလာရာ ညနေ ၆ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိကြသည်။
ထိုအတူ နော်ဝေနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်

ဟောင်းနှင့် Oslo Center for Peace, Democracy and Human Rights ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Kjell Magne Bondevik ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာလာရာ ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီ ခွဲတွင် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိကြ သည်။ **(အောက်ပုံ)**

မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ သမ္မတဟောင်း Mr. Elbegdorj နှင့် နော်ဝေနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း Mr. Kjell Magne Bondevik တို့အား နိုင်ငံ ခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူ များက နေပြည်တော်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း European Chamber of Commerce in Myanmar ၏ Executive Director, Mr. Filip Lauwerysen အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၁၃
စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းသည် European Chamber of Commerce in Myanmar ၏ Executive Director, Mr. Filip Lauwerysen နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး

ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ သည်။
တွေ့ဆုံစဉ် Everything But Arms (EBA) Agreement နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

သတင်းလမ်းညွှန်

စန်းမောင်မြင့် ဒါနုဥပပါရမီသွေးလှူကုသိုလ် ဖောင်ဒေးရှင်း (၁၉)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းသွေးလှူပွဲ ပြုလုပ်မည်

စန်းမောင်မြင့် ဒါနုဥပပါရမီသွေးလှူကုသိုလ်ဖောင်ဒေးရှင်းက ကြီးမှူးပြုလုပ်မည့် (၁၉) ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲကို မေ ၂၆ ရက်တွင် ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးဝင်းထောင့်ရှိ အမျိုးသားသွေးဌာန (အမျိုးသားသွေးလှူဘဏ်)၌ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို ပါဝင်သွေးလှူဒါန်းနိုင်ပြီး သွေးလှူရှင်များအား သွေးလှူဘဏ်မှ ပုံမှန်ကျွေးမွေးထောက်ပံ့မှုများအပြင် စန်းမောင်မြင့် သွေးလှူကုသိုလ်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ အမှတ်တရလက်ဆောင်တို့ဖြင့် ပံ့ပိုးဂုဏ်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သွေးလှူဒါန်းမည့်သူများအနေဖြင့် ဖုန်း- ၀၉-၄၄၉၂၅၃၇၆၇၊ ၀၉-၇၉၅၅၆၃၄၀၀ တို့သို့ မေ ၂၄ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ စာရင်းပေးသွင်းပါရန် မေတ္တာရပ်ခံထားကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နှစ်(၁၀၀)ပြည့်ပွဲတော် ခမ်းနားစွာကျင်းပနိုင်ရေး တွေ့ဆုံအကြံဉာဏ်ရယူပွဲ ကျင်းပမည်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ကျရောက်မည့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နှစ်(၁၀၀)ပြည့်ပွဲတော်ကို ခမ်းနားအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် တွေ့ဆုံ အကြံဉာဏ်ရယူပွဲ အခမ်းအနားကို မေ ၁၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် Sky Star Hotel(Ball Room)၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲကို ရုပ်ရှင်လောကအလွှာစုံမှ အနုပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရုပ်ရှင်မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များ တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်သည့်အတွက် တက်ရောက်အကြံဉာဏ်များပေးနိုင်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးမှ သိရသည်။

မောင်လူမော်

○ **မြန်မာ ယူ-၂၂ မှ**
မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းတွင် ဂိုးသမား ဘုန်းသစ္စာမင်း (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ဆန်းဆက်နိုင် (ရန်ကုန်)၊ စိုးအာကာ (မကွေး)၊ နောက်တန်း-ဝင်းမိုးကျော်၊ ကျော်သူထွန်း (မကွေး)၊ ရဲရင့်အောင် (ရတနာပုံ)၊ ရဲမင်းသူ၊ ဟိန်းဖြိုးဝင်း၊ ဇွဲထက်မင်း (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ သူရိန်စိုး (ရန်ကုန်)၊ ဇင်ရဲနောင် (အား/ကာသိပွဲ)၊ အလယ်တန်း-လွင်မိုးအောင်၊ နန်းထိုက်ဇော် (ဧရာဝတီ)၊ မြတ်ကောင်းခန့်၊ အောင်နိုင်ဝင်း (ရတနာပုံ)၊ ကျော်မျိုးနိုင် (အား/ကာသိပွဲ)၊ ကောင်းထက်စိုး (ရန်ကုန်)၊ စိုးလွင်လွင်၊ နေမိုးနိုင်၊ ဇင်မင်းထွန်း (မကွေး)၊ ရှေ့တန်း-ဟိန်းထက်အောင် (ဟံသာဝတီ)၊ ဝင်းနိုင်ထွန်း (ရတနာပုံ)၊ ထက်ဖြိုးဝေ၊ စအောင်ပြည့်ကို (ရှမ်းယူနိုက်တက်)နှင့် အောင်ကောင်းမာန် (ဧရာဝတီ)တို့ ပါဝင်ကြသည်။ မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းတွင် အာရှခြေစစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် ဝင်းမိုးကျော်၊ ရဲမင်းသူ၊ လွင်မိုးအောင်၊ စိုးလွင်လွင်၊ ဝင်းနိုင်ထွန်း၊ ဟိန်းထက်အောင်စသည့် ကစားသမားအများစုပါဝင်လာပြီး ကစားသမားသစ် အချို့လည်း ထပ်မံရွေးချယ်ခံခဲ့ရသည်။
မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ဇွန် ၇ ရက်တွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ယှဉ်ပြိုင် ကစားမည့် ဗီယက်နမ် ယူ-၂၂ အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲအတွက် အဓိကဖွဲ့စည်းခြင်း ဖြစ်ပြီး ယခုလကုန်တွင် တောင်ကိုရီးယားကလပ် ပိုတန်စတီးလားစ်အသင်းနှင့် ရန်ကုန်မြို့၌ ခြေစမ်းပွဲကစားရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်။
သတင်း-ရှင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

❖ စာမျက်နှာ ၆ မှ

စွန့်စားမည်သူများကို ရှာပုံတော်ဖွင့်ခြင်းဟုလည်း ပြောနိုင်သည်။

ကျွန်တော်တို့က အရှေ့တိုင်းရပ်ရှင်မြို့တော်၏ အထင်ကရ ဈေးဝယ် စင်တာကြီးရှိရာသို့ ခရီးဆက်ခဲ့ကြပြန်သည်။ ဈေးဝယ်စင်တာကြီးရှေ့ ကားလမ်း၏ ဟိုဘက်တွင် ပြင်ပ စတူဒီယိုများကိုတွေ့ရသည်။ ရှေးဆန်ဆန် ဥရောပဗိသုကာဟန် အဆောက်အအုံတွေက တစ်ခြမ်း၊ နောက်တစ်ခြမ်းက ရှေးဟောင်းရှုခိုင်းအဆောက်အအုံပုံစံတွေ... ဆိုင်းဘုတ်တွေကအစ ခေတ်ဟောင်း စာလုံးဒီဇိုင်းများနှင့် ဖြစ်နေသည်။

ကျယ်ဝန်းလှသော ရုပ်ရှင်မြို့ပြကြီးထဲ နာရီပိုင်းလေးနှင့် အစုံရောက်ဖို့ မလွယ်သည်က သေချာသည်။ လေ့လာ၍ အားမရနိုင်သေးသော်လည်း ပေကျင်းသို့ ခရီးနှင့်ဖို့ လေဆိပ်ဆင်းကြရမည့် အချိန်က ကပ်လာသည်။ ခပ်သုတ်သုတ်၊ ခပ်လောလောနှင့် လျှပ်တစ်ပြက် ချင်းတောင်ဟုပင် ပြောရ မည်လားမသိ။ သို့သော် ကိစ္စရှိမို့ အရိပ်ပြရုံနှင့် ကျွန်တော်တို့ အကောင်မြင် နိုင်အောင် ကြိုးစားရမည်။

ပေကျင်း

လှပ၍အေးမြသော၊ နေချင်စဖွယ်ဖြစ်သော ချင်းတောင်မြို့ကလေးကို လေယာဉ်ပေါ်မှ နှုတ်ဆက်မိလိုက်သည်။ နီယွန်မီးများနှင့် တောက်ပနေသော အဆောက်အအုံတွေက ကျွန်တော်တို့ တည်းခဲသော ရုပ်ရှင်မြို့ပြများလားဟု ကျွန်တော်က တွေးထင်မိလေသည်။ မေးခွန်းတစ်ချက်ဖြစ်သွားပြီး ပြန်နိုး လာသောအခါ လေယာဉ်က ပေကျင်းလေဆိပ်သို့ဆင်းနေပြီ။

ပေကျင်း၏ ပထမရက်မှာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့်အဖွဲ့က တရုတ်အစိုးရ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးနှင့် အခြားတာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံကြ ပုံနှိပ်မီဒီယာလုပ်ငန်းများကိုလေ့လာကြရာ ကျွန်တော်တို့ရုပ်ရှင်နှင့် ရုပ်သံလုပ်ငန်းများမှအဖွဲ့များ လိုက်ပါမသွားကြဘဲ အနားရကြသည်။

ဧပြီလ ၄ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် ကျွန်တော်တို့ ပေကျင်းရုပ်ရှင် အကယ်ဒမီကို ရောက်ကြသည်။ ပေကျင်းအခြေစိုက် ရုပ်ရှင်တက္ကသိုလ်ဟု ဆိုနိုင်သည်။ အဆောက်အအုံကတော့ ဟောင်းနေပြီ။ ဟောင်းဆို ပေကျင်း ရုပ်ရှင်အကယ်ဒမီ၏သက်တမ်းကိုက နှစ်ပေါင်း ၆၉ နှစ်ရှိပြီ။ ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ် မေလတွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့သော ထိုကျောင်းသည် ယခုအခါ တရုတ် ရုပ်ရှင်လောက၏ သရုပ်ဆောင် အကျော်အမော်များ၊ ထိပ်တန်းဒါရိုက်တာကြီး များနှင့် အတတ်ပညာရှင်များစွာကို မွေးထုတ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ စတင် တည်ထောင်စဉ်က ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနရုပ်ရှင်ဗျူရို၏ ဖျော်ဖြေရေး အနုပညာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအဖြစ် အမည်ပေးခဲ့သည်။ ထိုနောက် ၁၉၅၁ ခုနှစ်တွင် ရုပ်ရှင်ဗျူရိုကျောင်း၊ ၁၉၅၃ ခုနှစ်တွင် ပေကျင်းရုပ်ရှင်ကျောင်းအဖြစ် အမည်များ ထပ်မံပြောင်းလဲခဲ့ပြီး ယခုတွင်နေသော ပေကျင်းရုပ်ရှင် အကယ်ဒမီအမည်ကို ၁၉၅၆ ခုနှစ်တွင် ပြောင်းပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

ကျောင်း၏ အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ဒုတိယအကြီးအကဲနှင့် ဌာန အသီးသီးမှ တာဝန်ခံအသီးသီးက ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ကို ပို့ချနေသည့် သင်တန်းများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ သူတို့က သူတို့ကျောင်းထွက် တရုတ်ရုပ်ရှင်ဒါရိုက်တာ အကျော်အမော်များဖြစ်ကြသော ကျန်းရီဖို၊ ချန်ခိုင်ကော့၊ ထန်ရီကျွမ်းကျွမ်း၊ ကျားကျန်းခေါနှင့် ကျန်ခေတ်တို့၏အမည် များကို ထုတ်ပြော၍ ဂုဏ်ယူကြသည်။

ပေကျင်းအကယ်ဒမီတွင် ဇာတ်ညွှန်းနှင့် ရုပ်ရှင်ပညာဌာန၊ ဒါရိုက်တာ အတတ်ပညာဌာန၊ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ပုံပညာဌာန၊ ရုပ်ရှင်နှင့်ရုပ်မြင်သံကြားနည်း ပညာဌာန၊ ရုပ်ရှင်ပညာလေ့လာရေးဌာနနှင့် အခြေခံပညာရေးဌာနစသဖြင့် ဌာနများရှိကြသည်။ ၂၀၁၇-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်တွင် ကာလတို သင်တန်း များ အပါအဝင် တက်ရောက်နေကြသည့် ကျောင်းသားပေါင်း ၄၀၀၀ ခန့်ရှိ သည်။ နိုင်ငံတကာ ကျောင်းသားအများစုမှာ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှ ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ကျောင်းပင်မအဆောက်အအုံမှ ပြန်အထွက်တွင် အသက် ၂၅ နှစ်ခန့် ရှိမည်ဟု ခန့်မှန်းရသော လူငယ်တစ်ဦးနှင့် မျက်နှာချင်းဆိုင်မိတော့ သူကပြုံး ပြသည်။ မရည်ရွယ်ဘဲ ဟိုင်းလို့နှုတ်ဆက်မိတော့ ထိုလူငယ်လေးက အပြုံးဖြင့် ပြန်နှုတ်ဆက်သည်။ စကားပြောကြည့်မိတော့ သူကလည်း ပေကျင်းအကယ်ဒမီ တွင် လက်ရှိသူရပ်ဆောင်ပညာဆည်းပူးနေသူ တစ်ဦးဖြစ်နေသည်။ သူက တာဂျစ်ကစွတန်သားဖြစ်သည်။ ယခုတတိယနှစ်တက်နေသည်ဟု ပြောပြသည်။ ပထမနှစ်က တရုတ်စာသင်ရပြီး ဘာသာရပ်များကို တရုတ် လိုသင်ယူရသည်ဟုလည်း ကျွန်တော်တို့ရှင်းပြသည်။ “ကျောင်းပြီးသွားရင် မင်းနိုင် ပြန်မလား” ဟု ကျွန်တော်မေးတော့ သူကခေါင်းခါသည်။ “တရုတ် ပြည်မှာပဲ သရုပ်ဆောင်လုပ်မယ်” ဟု သူဖြေသည်။

ဟာဒဲစ်နှင့် ဆော့ဖိစ်

စက်ဘီးလေးနှင့်ပြီး နှုတ်ဆက်ထွက်ခွာသွားသော တာဂျစ်ကစွတန် ကျောင်းသားလေးကိုကြည့်ရင်း ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံတွင် ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ဖို့ ဟာဒဲစ်ဟုခေါ်သော စတူဒီယိုတွေ၊ ခေတ်မီပစ္စည်းတွေသာမက ဆော့ဖိစ်များဖြစ်သော အနုပညာနှင့် အတတ်ပညာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ လည်း လိုအပ်နေသေးသည်ကို စဉ်းစားမိလိုက်သည်။

ရုပ်ရှင်သည် အနုပညာနှင့် နည်းပညာများကို ပေါင်းစပ်ထားသည်။ နည်းပညာတိုးတက်မှုနှင့်အတူ အနုပညာဖန်တီးမှုတွေကလည်း ပြောင်းလဲ တိုးတက်လာကြသည်။ ဖလင်ခေတ်တွင် နောက်ကျန်ရစ်ခဲ့ရသော မြန်မာ့ ရုပ်ရှင်အတွက် အဓိကရည်ရွယ်ချက်သည် အခွင့်အလမ်းတစ်ခုဟု ကျွန်တော် မြင်ပါသည်။ အစရှိတယ်နည်းပညာသည် နံရံတိုင်းများကို ဖြိုခွဲ ခြားနားချက်

များကို ကျဉ်းမြောင်းစေနိုင်သည့် အစွမ်းသတ္တိရှိသည်။ ကျွန်တော်တို့ တွေ့စေ မနေဖို့၊ လက်မနှေးနေဖို့၊ ပြီးတော့ အနာဂတ်အမြင်စူးရှဖို့သာ လိုပါသည်။ “ငါးပိဖုတ်တာတောင် ဆရာမပြန်လမ်းမကျ” ဆိုသော မြန်မာ့ဆိုရိုးစကား တစ်ခု ရှိပါသည်။ ရှေးမြန်မာတွေခေတ်ကတည်းက စနစ်တကျသင်ကြားပို့ချမှုကို တန်ဖိုးအဘယ်မျှထားသည်ဆိုသည်ကို အဆိုပါဆိုရိုးစကားက သက်သေခံ နေသည်။ ရုပ်ရှင်အတတ်ပညာ၊ ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်မှု၊ ရုပ်ရှင်စီးပွား... ဒါတွေကို စနစ်တကျသင်ကြားတတ်မြောက်လိုကြသည့် ကျွန်တော်တို့၏ မျိုးဆက်သစ် လူငယ်တွေအတွက် ပေကျင်းအကယ်ဒမီလို ကျောင်းမျိုးတွေက လောလော ဆယ်မှာ အိပ်မက်တစ်ခုဖြစ်ကောင်း ဖြစ်နေမည်။ သို့သော် တစ်ချိန်ချိန်မှာ ထိုအိပ်မက်တွေလက်တွေ့ဖြစ်မလာဘူးလို့ ဘယ်သူတွေပြောရကြမလဲ။

နောက်တစ်နေ့မနက်မှာ ကျွန်တော်တို့ အိမ်ပြန်ဖို့အထုပ်အပိုးတွေ သိမ်းဆည်းရသည်။ မနက်ပိုင်းမှာ China Giant Screenဆိုသော ရုပ်ရှင်ရုံ တစ်ရုံသို့ လေ့လာရမည်။ ကျွန်တော်ပိုစိတ်ဝင်စားသည်က မွန်းလွဲပိုင်းတွင် သွားရောက်လေ့လာမည့် ပေကျင်းရုပ်ရှင်စတူဒီယိုဝင်းကြီးကိုပဲ ဖြစ်သည်။ ထိုနေရာ၏ အမည်အပြည့်အစုံမှာ တရုတ်ရုပ်ရှင်အုပ်စု၏ နိုင်ငံပိုင် ရုပ်ရှင် ထုတ်လုပ်ရေးအခြေစိုက်စခန်း ဖြစ်သည်။

ပေကျင်း၏မြောက်စူးစူးကျကျ ကီလိုမီတာ ၆၀ ခန့်ကွာဝေးသော နေရာတွင် ဟိုးယိုခရိုင် ရှိသည်။ တရုတ်ရုပ်ရှင်အုပ်စု၏ ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေး စတူဒီယိုဝင်းကြီးသည် ထိုခရိုင်အတွင်းရှိ ယန်ဆွန်းမြို့နယ်တွင် တည်ရှိသည်။ ကျွန်တော်တို့စီးလာသော ကားက ဝင်းကြီးတစ်ခုထဲ မောင်းဝင်သွားသည်။ ဝင်းထဲမှာ တရုတ်ရိုးရာရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံတွေက အစီအရီနဲ့၊ အတိတ်ကို အလိုလိုပြန်ရောက်သွားပုံကို ဇာတ်လမ်းဆင်ရိုက်ကူးထားသည့်

ကမ္ဘာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းကို အမေရိကန်က ဦးဆောင်နေသည်။ ဟောလိဝုဒ်ဟု တင်စားကြသည်။ ထို့နောက် ဘုံဘေ(ယခုမွမ်ဘိုင်း)အခြေစိုက် အိန္ဒိယရုပ်ရှင်များထုတ်လုပ်တော့ ဘောလိဝုဒ်ဖြစ်လာသည်။ ပန်ဂျပ်ပြည်နယ်က ပန်ဂျပ်စကားပြောရုပ်ရှင်တွေကို ပိုလိဝုဒ်ဟုတင်စားကြပြန်သည်။ နေရာဒေသနှင့် ဘာသာစကားအပေါ်မူတည်ကာ ပိုလိဝုဒ်၊ တိုလိဝုဒ်၊ ကိုလိဝုဒ်တွေ ဖြစ်လာကြသည်။ ကျွန်တော်က နေပြည်တော်အခြေစိုက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ကြမည်ဆိုလျှင် သူတို့လိုပဲ ခေတ်မီ နာမည်တစ်ခုကို စိတ်ထဲကပေးမိသည်။ နေပြည်တော်ဆိုတော့ ရှေ့ဆုံးက စာလုံး “နေ”ကို ယူလိုက်ပြီး နေလိဝုဒ်လို့ ကိုယ့်ဘာသာ အမည်ပေး ကင်ပွန်းတပ်မိလိုက်သည်။

ဟောလိဝုဒ်ရုပ်ရှင်ကား တစ်ကားကို သတိပြန်ရသွားသည်။ ယခုမြင်နေရသော အဆောက်အအုံများသည်ပင် ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူးရေး စတူဒီယိုများ ဖြစ်နေသည်။

အနာဂတ်မှ အတိတ်သို့

ချင်းတောင်မှာ ကြည့်ခဲ့ရသည့် ရုပ်ရှင်စတူဒီယိုဆက်တင်ကြီးကို ကြည့်ပြီး ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် နောင်အနှစ် ၂၀ လောက် ကြိုရောက်သွားသလို ခံစားခဲ့ရ သည်။ အနာဂတ်ကိုခေါ်သွားသော စတူဒီယိုတွေဖြစ်သည်။ ယခုမျက်စိအောက် ရောက်နေသော ပေကျင်းစတူဒီယိုတွေက လွန်ခဲ့သည့် နှစ်လေးငါးဆယ်မကသော အတိတ်ကို ပြန်ခေါ်သွားနေသည်။

ပေကျင်း၏အအေးဓာတ်က စိမ့်နေသည်။ တရုတ်ရိုးရာအိမ်ကြီးတွေက အပြင်တင်မက အတွင်းခန်းများပါ ထည့်ရိုက်လိုအောင် ပြင်ဆင်ထားသည်။ အားလုံးက အတူတွေဖြစ်သည်။ အစစ်နှင့်တူသော အတူတွေ။ နံရံကလည်း အတူ၊ တိုင်တွေကလည်း အတူ၊ ခင်းကျင်းထားသော အသုံးအဆောင်တွေ ကလည်း အတူ။ သရုပ်ဆောင်သည်ဆိုတာကလည်း အတူပဲ မဟုတ်ပါလား။

၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် ယခုနေရာသည် သက်တမ်း ၁၁ နှစ်တာကာလအတွင်း စိတ်ဝင်စားမှုများပြားလာသဖြင့် အစိုးရမှ ထောက်ပံ့မှု များစွာ ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အာရှတွင် ရုပ်ရှင်နှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လုပ်ရေးအခြေစိုက်စခန်းများတွင် အကြီးဆုံးဖြစ်သည်ဟု တရုတ်တို့က ဆိုသည်။ အခြေစိုက်စခန်းတွင် ဇန်နဝါရီလ ၁၁ ဇန်နဝါရီလ ၁၀ နှစ်ခန့်က တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် လေ့လာခဲ့ဖူးသော ရုပ်သံစီးရီးပြင်ပ ရိုက်ကွင်းနေရာများကို ကျွန်တော် ပြန်သတိရသွားသည်။ ရိုးရာအဆောက်အအုံ များနှင့် ဝန်းကျင်အငွေ့အသက်တို့က ခပ်ဆင်ဆင်တူနေခဲ့ပြန်သည်။ အရှေ့ အာရှ၏ ယဉ်ကျေးမှုတွေက နီးစပ်လွန်းနေကြသည်။

ချင်းတောင်စတူဒီယိုတွေတုန်းက ဓာတ်ပုံသံပုံမရိုက်ဖြစ်ကြသည့် အဖွဲ့ သားအချို့မှာ လှပသာယာသော ပတ်ဝန်းကျင်၏ဖမ်းစားမှုကြောင့် ဇန်နဝါရီလလေးတွေထုတ်ပြီး အလှအယက် ဓာတ်ပုံမှတ်တမ်းတင်ကြတော့သည်။ ကျွန်တော်က အရင်သိကျွမ်းခဲ့ပြီးသော တရုတ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်းနှင့်အတူ အမှတ်တရဓာတ်ပုံတိုရိုက်ဖြစ်လိုက်သည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးက အနားတွင်ပါလာသော အခြေစိုက်စခန်းတာဝန် ရှိသူတွေကို သိလိုသည်များမေးမြန်းနေသည်။ ကျွန်တော်တို့နှင့်မနီးမဝေးတွင် လာရောက်လည်ပတ်ကြသော ခရီးသွားတို့ကလည်း ဇန်နဝါရီလလေးတွေ ကိုယ်စီ နှင့် အပြန်အလှန်ရိုက်ပေးနေကြသည်။

ပေကျင်း၏ ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်မှုအခြေစိုက်စခန်းသည် ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေး အတွက်သာမက ခရီးသွားများအတွက် လည်ပတ်စရာနေရာတစ်ခုအဖြစ် ထင်ရှားနေပြီဖြစ်သည်။ တကယ်ဆို နေရာက အကျယ်ကြီးဖြစ်သည်။ စတုရန်း မီတာ ၅၀၀၀ ခန့်ကျယ်ဝန်းသော သည်နေရာကို တကယ်ကြည့်မည်ဆိုလျှင် အနည်းဆုံး နေ့တစ်ဝက်တော့ကျိုးသွားနိုင်သည်။ ကျွန်တော်တို့မှာက အချိန် အကန့်အသတ်နဲ့၊ မနက်ပိုင်းလေ့လာခဲ့ချိန်များနှင့် လမ်းခရီးကြာချိန်တို့ကြောင့်

ကျွန်တော် အားပါးတရကြည့်ချင်သော ဒီနေရာမှာ သေသေချာချာ လေ့လာခွင့် မရလိုက်။ လေဆိပ်ဆင်းရန်အချိန်ကပ်လာသဖြင့် ဆက်သွားမည့် ခြေလှမ်းတို့ကို ရပ်တန့်ကာ ကားပေါ်ပြန်တက်ရသည်။

နေလိဝုဒ် သို့မဟုတ် နေပြည်တော်ရုပ်ရှင်မြို့တော်အိပ်မက်

လေဆိပ်ရောက်တော့ နောက်မကျရုံလေးပဲရှိသည်။ အပြန်ခရီးက ထုံးစံအတိုင်း သယ်ရပိုးရတာတွေ ပိုများသည်။ အထုပ်အပိုးတွေပိုများသည်။ သည်တော့ အချိန်ပို၍ယူရမည်။ ထုံးစံအတိုင်း တရုတ်လေယာဉ်က အထွက် နောက်ကျပြန်သည်။

ကျွန်တော့်ဘေးမှာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က လာထိုင်သည်။ သူကခရီးစဉ်၏ အောင်မြင်မှုအပေါ် ကျေနပ်နေဟန်ရှိသည်။ လည်ပတ်ခဲ့သည့် နေရာများအကြောင်း သူနှင့် ပြန်ပြောင်းပြောဆိုရင်း လေယာဉ်အထွက်ကို စောင့်ရသည်။ လေယာဉ်က ပေကျင်းမြို့၏ကောင်းကင်ယံတွင် ပျံသန်းနေပြီ။ ကျွန်တော့်အတွေးတွေက တစ်ခုသောအခမ်းအနားသို့ ပြန်ရောက်သွားသည်။ ရုပ်ရှင်အသိုက်အဝန်းကို နေပြည်တော်တွင် ရုပ်ရှင်လာရိုက်ကူးကြရန်နှင့် ရုပ်ရှင်စတူဒီယိုများတည်ဆောက်ကြရန် ကမ်းလှမ်းသည့်ပွဲ ဖြစ်သည်။ နေပြည်တော်ကို ဖျော်ဖြေရေးမြို့တော် သို့မဟုတ် ရုပ်ရှင်မြို့တော်အဖြစ် ပုံဖော်လိုသည့် ထူးခြားသည့်စိတ်ကူးက နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ စိတ်ကူးအိပ်မက်ဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ နေပြည်တော်တွင် ကျယ်ဝန်းသော မြေလွတ်မြေရိုင်းများစွာရှိသည်။ ရှုခင်းရှုကွက် လှပသောနေရာ များစွာရှိသည်။ မွန်းကျပ်နေသော ရန်ကုန်မြို့ပြမှခွာ၍ လေကောင်းလေသန့်နှင့် ကျယ်ဝန်း သော နေပြည်တော်လို့နေရာမျိုးကို ရုပ်ရှင်မြို့တော်တစ်ခု တည်ဆောက်ချင် သည်။ ထိုအတွက်ကြောင့် ဝန်ကြီး ဦးဆောင်၍ သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း

နယ်ပယ်မှ လုပ်ငန်းရှင်များစုစည်းကာ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ လေ့လာရေး ထွက်ခဲ့ကြသည်။ ပထမဆုံးနိုင်ငံက တောင်ကိုရီးယား။ ယခု ဒုတိယခရီးက တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ။ ထပ်မံလေ့လာလိုက် အာရှနိုင်ငံများဖြစ်သည့် ဂျပန်နှင့် အိန္ဒိယသို့ ဆက်သွားနိုင်သေးသည်။

ကမ္ဘာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းကို အမေရိကန်က ဦးဆောင်နေသည်။ ဟောလိဝုဒ် ဟု တင်စားကြသည်။ ထို့နောက် ဘုံဘေ(ယခုမွမ်ဘိုင်း) အခြေစိုက် အိန္ဒိယရုပ်ရှင်များထုတ်လုပ်တော့ ဘောလိဝုဒ်ဖြစ်လာသည်။ ပန်ဂျပ် ပြည်နယ်က ပန်ဂျပ်စကားပြောရုပ်ရှင်တွေကို ပိုလိဝုဒ်ဟု တင်စားကြပြန်သည်။ နေရာဒေသနှင့် ဘာသာစကားအပေါ်မူတည်ကာ ပိုလိဝုဒ်၊ တိုလိဝုဒ်၊ ကိုလိဝုဒ် တွေ ဖြစ်လာကြသည်။ ကမ္ဘာတစ်လွှားတွင် ဟောလိဝုဒ်ကို အတူယူ၍ ရုပ်ရှင် ထုတ်လုပ်မှုများကို တင်စားလာကြရာ ဥပမာ- လာဂိုးအခြေစိုက် နိုက်ဂျီးရီးယား ရုပ်ရှင်တွေက နိုလိဝုဒ်ဟုကိုယ့်ကိုယ်တိုင်တင်စားသည်။ နီပေါနိုင်ငံ ဓတ္တမန္ဒူအခြေစိုက်ရုပ်ရှင်တွေကလည်း အားကျမခံ ကာလိဝုဒ်ဟု ဆိုကြပြန် သည်။ ယင်းလို အမည်ပေးတင်စားတာတွေ အများကြီးရှိသည်။ အချို့အမည် တွင်သွားသည်။ အချို့ကား လူမသိ သူမသိ။

ကျွန်တော်က နေပြည်တော်အခြေစိုက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ကြ မည်ဆိုလျှင် သူတို့လိုပဲ ခေတ်မီ နာမည်တစ်ခုကို စိတ်ထဲကပေးမိသည်။ နေပြည်တော်ဆိုတော့ ရှေ့ဆုံးက စာလုံး “နေ”ကို ယူလိုက်ပြီး နေလိဝုဒ်လို့ ကိုယ့်ဘာသာ အမည်ပေးကင်ပွန်းတပ်မိလိုက်သည်။ နေလိဝုဒ် သို့မဟုတ် နေပြည်တော်ရုပ်ရှင်မြို့တော်အိပ်မက်ကား တရုတ်မှအပြန်တွင် အိပ်မက် အဆင့်မှ လက်တွေ့သို့ ပိုနီးစပ်လာသည်ဟု မြင်မိသည်။ တရုတ်ရုပ်ရှင် ထုတ်လုပ်သူအချို့က နေပြည်တော်ကို ရုပ်ရှင်မြို့တော်အဖြစ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် စိတ်ဝင်စားမှုပြသခဲ့ကြသည်ကို ခရီးစဉ်အတွင်း ကျွန်တော်မြင်ခဲ့ရသည်။ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ ဆိုတာကတော့ အဆင့်များစွာဖြတ်သန်း ကြရပါဦးမည်။ ပြောနိုင်သည်က ကျွန်တော် တိတိတိတိလေး အမည်ပေးခဲ့ သော နေလိဝုဒ်သည် အိပ်မက် မက်နေခြင်းအဆင့်မှ ရုန်းထနေပြီဆိုတာပဲ ဖြစ်သည်။ လက်တွေ့ဖြစ်လာဖို့က ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများသာမက အစိုးရနှင့် ရုပ်ရှင်လောကသားများ၏ အားပေးကူညီထောက်ပံ့မှုတွေ လိုအပ်နေပါဦးမည်။

တရုတ်လေ့ကျင့်ပိုင် အဘတ်စ်လေယာဉ်ကြီးက ရန်ကုန်မြို့သို့ ဦးတည်ပျံသန်းနေသည်။ ကျွန်တော်က အတွေးတွေကို ပြန်ရုပ်လိုက်သည်။ အတွေးတွေရပ်မည်ရှိသေး။ ဖတ်ခဲ့ဖူးသော အဆိုအမိန့်တစ်ခုက အတွေးထဲ ဆက်စပ်ဝင်လာပြန်သည်။ ရွှင်တီဘက်နက်ဟူသော အမေရိကန်နိုင်ငံရေး သမားတစ်ဦး၏ အဆိုအမိန့်တစ်ခုဖြစ်သည်။ “အိပ်မက်တွေတကယ်ဖြစ်လာဖို့ အသေချာဆုံးနည်းလမ်းက အိမ်အိပ်မက်တွေကို ရှင်သန်အောင်လုပ်ပေး တာပဲဖြစ်တယ်” ဟု သူပြောခဲ့သည်။

နေလိဝုဒ်အိပ်မက်တွေကို ရှင်သန်အောင်လုပ်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ကျွန်တော် မျှော်လင့်ပါသည်။ ။

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ်၊ ၁၈ / ၂၀၁၉
၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၁၀ ရက်
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၃ ရက်)

“တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုတ်ဖော်မှု ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျ လက်ခံရယူနိုင်ရန် “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” ကို ဤရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၁ ရက်နေ့အထိ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်။

စဉ်	သတင်းလက်ခံရရှိမှု	ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု
၁	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၊ ရွှေတွင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ချောင်းဖျားရွှေမှော်နေ ဇော်ဝင်း(၄၅)နှစ်၊ (ဘ) ဦးမောင်ကံ၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(မိုင်းကိုင်း) မယ(ပ)၄၀/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။	၅-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၊ ရွှေတွင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ချောင်းဖျားရွှေမှော်နေ ဇော်ဝင်း(၄၅)နှစ်၊ (ဘ) ဦးမောင်ကံ၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(မိုင်းကိုင်း) မယ(ပ)၄၀/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၂	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ ပေါက်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ဘဝင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၁-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ မိုင်းချောင်းကျေးရွာအနီး မိုင်းချောင်း-သင်ကျေးရွာသွားလမ်းပေါ်၌ ပေါက်ကုန်းကျေးရွာအနီး ဘဝင်း(၄၃)နှစ်၊ (ဘ) ဦးသန်းထွန်းနှင့် ကျော်ဝင်း(၄၃)နှစ်၊ (ဘ) ဦးမောင်ဖေတို့(၂)ဦး စီးနင်းလာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ဖောင်းပြင်) မယ(ပ)၆၇/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၃	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျွန်းစုမြို့နယ်၊ ဂျိုးဂျိုးကျေးရွာနေ နောင်ပဲနှင့် အင်လတ်တို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၁-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကျွန်းစုမြို့နယ်၊ ဂျိုးဂျိုးကျေးရွာနေ နောင်ပဲ(ခ)သန်းစိန်(၅၆)နှစ်၊ (ဘ) ဦးအောင်ရီ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းစာမူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(ကံမော်)မယ(ပ)၁၁/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အလားတူ ၎င်းကျေးရွာအနီး အင်လတ်(၃၉)နှစ်၊ (ဘ) ဦးဖိုးမြ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းစာမူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(ကံမော်)မယ(ပ)၁၃/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့်လည်းကောင်း အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၄	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တွံတေးမြို့နယ်၊ ရှမ်းစုကျေးရွာနေ မသော်သော်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၆-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် တွံတေးမြို့နယ်၊ ရှမ်းစုကျေးရွာနေ မသော်သော်(ခ)သော်ခေအောင်(၃၃)နှစ်၊ (ဘ) ဦးကျော်မြင့်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ဒလမြို့နယ်၊ ကျန်စစ်သားရပ်ကွက်နေ မနင်းဝေလွင်(၂၅)နှစ်၊ (ဘ) ဦးအေးစိုး၊ မှော်စက်ရပ်ကွက်နေ ကျော်ကို(၂၅)နှစ်၊ (ဘ) ဦးတင်လွင်တို့(၃)ဦးအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(တွံတေး) မယ(ပ)၂/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၅	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ အောင်မင်္ဂလာပတ်လမ်းနေ တင်အောင်ဝင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၀-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဗန္ဓုလလမ်းနှင့် အောင်မင်္ဂလာလမ်းထောင့်၌ အောင်မင်္ဂလာပတ်လမ်းနေ တင်အောင်ဝင်း(၂၁)နှစ်၊ (ဘ) ဦးသန်းဇော်ဦးအား တွေ့ရှိစစ်ဆေးရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(လှိုင်သာယာ) မယ(ပ)၁၂၃/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၆	ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ ထမင်းပေါင်းထမင်းပေါင်းကျေးရွာနေ မိုးအောင်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၇-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ ထမင်းပေါင်းကျေးရွာနေ မိုးအောင်(၃၈)နှစ်၊ (ဘ) ဦးစံသိန်း၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(ကျောက်ဂူ)မယ(ပ)၆/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။

၇	ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ နောင်ချိုမြို့နယ်၊ ဝှေးကုန်းကျေးရွာနေ နေမျိုးဝင်းနှင့်ဇနီးမအိဝင်းတို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၀-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် နောင်ချိုမြို့နယ်၊ ဝှေးကုန်းကျေးရွာနေ နေမျိုးဝင်း(၃၃)နှစ်၊ (ဘ) ဦးမြင့်ဇွန်ဇနီး မအိဝင်း(ခ)အေးအေးစန်း(ခ) အေးလယ်(၃၃)နှစ်၊ (ဘ) ဦးဖေသိန်းတို့၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းတို့နှင့်အတူ ဘန်ဘွားကျေးရွာနေ တင်မင်းဦး(၁၉) နှစ်၊ (ဘ) ဦးသားပု၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ သပြေကုန်းကျေးရွာနေ ကောင်းမြတ်စိုး(၂၀)နှစ်၊ (ဘ) ဦးတင်ဦးတို့ (၄)ဦးအား ၈၈/၁ စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(နောင်ချို) မယ(ပ)၄၀/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၈	ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ လားရှိုးမြို့၊ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်၊ ဇေယျာလမ်းနေ အောင်မျိုးမင်းထွန်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၀-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် လားရှိုးမြို့၊ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်၊ အောင်သပြေလမ်းနှင့် ဇေယျာလမ်းထောင့်၌ ၎င်းရပ်ကွက်၊ ဇေယျာလမ်းနေ အောင်မျိုးမင်းထွန်း (ခ) အုလဟမ်း (၂၆) နှစ်၊ (ဘ) ဦးကျော်ကျော်နိုင်အား တွေ့ရှိစစ်ဆေးရာ ၈၈/၁ စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(လားရှိုး)မယ(ပ)၅၇/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀(က)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၉	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဘိုကလေးမြို့၊ အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်၊ ရတနာအောင်သပြေ(၃)လမ်းနေ နိုင်လင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၈-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဘိုကလေးမြို့၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ စိန်ပန်း(၅)လမ်းပေါ်၌ အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်၊ ရတနာအောင်သပြေ(၃)လမ်းနေ နိုင်လင်း(ခ)နိုင်လင်းအောင်(၃၂)နှစ်၊ (ဘ) ဦးစိုးဝင်း မောင်နှင့်လာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ဘိုကလေး)မယ(ပ)၅/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/၂၀(က) ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသတင်းပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှု အပါအဝင် ၁၁-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း (၆၂၁) မှု ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံကား (၈၁၈) ဦး၊ မ(၁၆၀) ဦး၊ ပေါင်း(၉၇၈) ဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘိန်းဖြူ(၆၁၂၆.၄၅)ဂရမ်၊ ICE (၇၃.၆၇) ဂရမ်၊ ဘိန်း(၃၈၇၀၄.၇၄)ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၃၂၉.၆)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမူ(၁၃၉၉၉.၂၇)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက် (၇၈၃၃.၁၉) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရည်(၁.၅)လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၃၅၉.၅၅)ပြား၊ ဆေးခြောက်(၆၄၂၄.၂၂)ဂရမ်၊ ဘိန်းရည်(၀.၁) လီတာ၊ ဘိန်းဆီခဲ(၅၁၃.၂၆)ဂရမ်၊ ဘိန်းစေ့(၆၀)ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြားအကြွေမှုန့်(၂၃.၄၅)ဂရမ်၊ Ecstasy အကြွေ (၀.၀၀၀)ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ(၁၆)လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ(၂၅၇)တောင့်၊ လက်ဝဲစုံ(၁)လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်မှုအခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာနသို့ တိုင်ကြားပေးပို့သော သတင်းများကို စိစစ်ဖော်ထုတ် အရေးယူခဲ့သည့်အပြင် တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ သီးခြားရရှိသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများအပေါ် စိစစ်ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ နယ်စပ်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များတွင် ပိတ်ဆို့ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်း၊ သတင်းအရ မော်တော်ယာဉ်/ဆိုင်ကယ်များကို ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ အချို့ဒေသများတွင် စီမံချက်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနိုင်ရန်ရေး အထူးစစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုသတင်းပတ်အတွင်း နယ်စပ်ဒေသများ၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များအပါအဝင် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ရေပြာကျေးရွာအဝင် ရာဇဌာနီလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်(၂)စီးအား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ တရားခံအမျိုးသား(၅)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၆၄)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၂)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ် ဖော်ထုတ်ချက်အရ ရန်အောင်(၂)ရပ်ကွက်ရှိ တရားခံအိမ်မှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၈၆)ပြား၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ စီတာပူ ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘိန်းဆီခဲ(၁၆)ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၂၁၀)ဂရမ်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ မော်ဟန်ကျေးရွာလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ ဘိန်းဖြူ (၃၀) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ဖားကန်မြို့နယ်၊ မှော်ရန်ကျေးရွာလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ မမ-ဖားပြင်သွား လမ်းဘေးတောစပ်လျှိုအတွင်း၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၆၅၅)ပြား၊ ဗန်းမော်မြို့၊ ရေနီရွာသစ်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၅၆၃)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၄၀)ဂရမ်၊ မံစီမြို့နယ်၊ ဟန်ထက် ကျေးရွာလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၁၁၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ စီကော်ကျေးရွာ၌ တရားခံ အမျိုးသမီး(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၈၅၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၉၀)ဂရမ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ လှိုင်ကော်မြို့နယ်၊ နွားလင်း ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့နယ်၊ ဇရပ်ဖြူကျေးရွာအနီးတောစပ်၌ သတင်းအရ Caldina ယာဉ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသဖြင့် လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၃)ဦး တို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၉၉၁)ပြား၊ မော်တော်ယာဉ် (၁)စီး၊ နောင်လုံ(အနောက်)ကျေးရွာ၊ ဘားအံ-အိန္ဒိယသွား ကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၄၀၁)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ် ချက်အရ နိုင်းကြာကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၂)စီး၊ ထပ်မံ ဖော်ထုတ်ချက်အရ အမှတ်(၆)ရပ်ကွက်၌ တရားခံ အမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၆၁၅၆)ပြား၊ သံလွင်တံတား ဘီးခွန်ကောက်ခရီးဂိတ်အနီး၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၄၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ခရားအတွင်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၀၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ဘုရား သုံးချမြို့၊ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၃၄၀) ပြား၊ မွန်ပြည်နယ်၊ သထုံမြို့နယ်၊ ကျောက်တန်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘိန်းစာရွက်(၆၆၄၀)ဂရမ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့၊ မြို့မတောင်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၈၀)ပြား၊ စစ်တွေမြို့နယ်၊ သဲချောင်းကျေးရွာကယ်ဆယ်ရေးစခန်း၌

»» စာမျက်နှာ ၈ မှ

တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၅၂)ပြား၊ ဆေးခြောက်(၉၀၈.၂)ဂရမ်၊ ပြည်တော်သာရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၅၁၃) ပြား၊ ဘုမေ-သဲချောင်းသွားကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုက်ကားအားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ ဆေးခြောက်(၃)ဂရမ်၊ ဆိုက်ကား(၁)စီး၊ အမ်းမြို့ အမှတ် (၄)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၄)ဦးထံမှ ဆေးခြောက်(၇၃.၂)ဂရမ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ တောင်ကြီး-ဟိုပုံးသွား ကားလမ်းမိုင်တိုင်(၁၂၃/၆) အနီး၌ သတင်းအရ Alphard ယာဉ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၀၀၀၀)ပြား၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ တောင်နီကျေးရွာ၊ ရွှေညောင်-ရပ်စောက်သွား ကားလမ်းမပေါ်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၃၆၅)ပြား၊ ညောင်ရွှေမြို့နယ်၊ နန်းတူးကြီးကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၄၈၀၀)ပြား၊ ဘိန်း(၁၃၀၆)ဂရမ်၊ ဆီဆိုင်မြို့၊ အောင်သပြေရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၇)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၆၄၅)ပြား၊ ဘိန်း(၆၉.၄၀၂၅)ဂရမ်၊ ခိုလှေကျေးရွာ၊ ဆီဆိုင်-တောင်ကြီး သွားကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၅၅၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကလေးမြို့နယ်၊ ရေယားကျေးရွာအနီး ကလေး-သာစည် သွားကားလမ်း မိုင်တိုင်(၆၅/၃) ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၆၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁)စီး၊ ပင်လောင်းမြို့၊ ရင်းမိုဘီးခွန်ဂိတ်၌ သတင်းအရ Hilux ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး ပေါင်း(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၈၀၀၀၀)ပြား၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ လားရှိုးမြို့ အမှတ်(၁၂)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး ပေါင်း(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၇၉၂) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၉၄)ဂရမ်၊ သိန္နဲမြို့နယ်၊ ပန်လောကျေးရွာအနီး သိန္နဲကွမ်လုံသွားကားလမ်း မိုင်တိုင်(၁/၃)၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၇၈၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ တန့်ယန်း မြို့နယ်၊ ပန်လုံကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၁၀၀)ပြား၊ တန့်ယန်း-မိုင်းကောင်သွား ကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘိန်း(၁၅၀၀)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ နမ့်ခမ်းမြို့၊ အောင်မေတ္တာရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘိန်း(၁၀၀၀)ဂရမ်၊ အောင်မင်္ဂလာ ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး ပေါင်း(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၀၀)ပြား၊ ဘိန်း (၄၀၀၀)ဂရမ်၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ ကွတ်ခိုင်-ကောင်းခါးသွား ရှောင်ကွင်းတောလမ်း လွိုင်ဆမ်ဆမ် တောင်ခြေအနီး၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၂၀၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၁၂၅)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကျောက်မဲမြို့၊ လွယ်ခွန်တောင်ပတ်လမ်း၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၂၇)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၁၂)ပြား၊ မိုးမိတ်မြို့နယ်၊ အထက်ညောင်နီ ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၀၇၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၉၅.၅)ဂရမ်၊ အောက်ညောင်နီ ကျေးရွာ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၀၀၀) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၈၈၀)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မဘိမ်းမြို့နယ်၊ မိုးလုံးကျေးရွာ၊ ဆင်အိုင်ချောင်းဘေး၌ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ ဘိန်းဖြူ(၇၈၃)ဂရမ်၊ မအူကုန်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၄၅၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၃၂)ဂရမ်၊ ဥယျာဉ်ပုကျေးရွာ အရှေ့တောင်ဘက် ဒေါ်ဆောင်းလျှိုဝါးရုံတောအတွင်း၌ ဝက်သိမ်းထားသည့် ပိုင်ရှင်မဲ့ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၃၄၀၀၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၁၇၀၆၀)ဂရမ်၊ လောက်ကိုင်မြို့နယ်၊ တာရှီကမ်းပါးကျေးရွာ၊ ကြံခင်းအနီး၌ ပိုင်ရှင်မဲ့ဝက်သိမ်းထားသည့် Acetone (၅၅)လီတာ၊ မိုင်းတုံမြို့နယ်၊ နမ့်စင်ချောင်း ကူးတိုဆိပ်၌ လက်ဖက်ခြောက်အိတ် များအတွင်းမှ ပိုင်ရှင်မဲ့ ICE (၃၀၀၀၀)ဂရမ်၊ တာချီလိတ်မြို့အထွက် လွယ်တော်ခမ်းပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘိန်းဖြူ(၀.၃)ဂရမ်၊ ဘိန်းဆီခဲ(၅၃) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ဆန်ဆိုင်(ခ)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၈၀၀)ပြား၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး၊ အင်းတော်မြို့နယ်၊ ပိန်းအင်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၅၁၂)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၀.၈)ဂရမ်၊ ဟမ္မလင်းမြို့နယ်၊ ပင်သာ-တက်ခေတ်ကျေးရွာသွားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၈၅)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၆၆)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ သဲဟင်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၄၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၆၀.၂) ဂရမ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ် မြို့နယ်၊ ကနိုင်းဒါကျေးရွာအနီး ထားဝယ်-မြိတ်သွားကားလမ်းမပေါ်၌ ရပ်တန့်ထားသည့် Mark-II ယာဉ်အားစိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၁၅)ပြား၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ မြိတ်မြို့၊ တောင်ပြိုရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၃၅၉)ပြား၊ ဘိန်းစာမူနီ(၅၀)ဂရမ်၊ Probox ယာဉ်(၁)စီး၊ တက္ကသိုလ်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၄၅၅၅)ပြား၊ ဘိန်းစာမူနီ(၁၀၀)ဂရမ်၊ Honda Fit ယာဉ်(၁)စီး၊ ကော့သောင်းမြို့၊ ဘုရင့်နောင်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘိန်းစာမူနီ(၃၆၉၇၅)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးမြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၉)အနီး ပဲခူး-ရန်ကုန်သွားကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၁)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ တောင်ငူ

မြို့နယ်၊ ရေပိုကုန်းကျေးရွာလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၅၆၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ ကြူဝင်းကျေးရွာ၌ တရားခံ အမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ Sulphuric Acid (၁၁၁၀၀)လီတာ၊ Nissan (၁၂)ဘီးယာဉ် (၁)စီး၊ Toyota Celica ယာဉ်(၁)စီး၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ (၁၆)မိုင် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ သတင်းအရ အငှားယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ ခရီးသည်တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၈၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၅၀)ဂရမ်၊ ဘိန်းဆီခဲ (၃၀)ဂရမ်၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ ပြင်စာကျေးရွာ၊ ဂူကျောက်တောင်ကွင်းတောင်ခြေ၌ ပိုင်ရှင်မဲ့ Sulphuric Acid (၈၀၀)လီတာ၊ မိုးကုတ်မြို့နယ်၊ ကြက်နုကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၉၆၀၀)ပြား၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ တောင်လယ်ကျေးရွာအနီး တွင်းငယ်-မိုးမိတ်သွား ကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၆၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကျောက်ဆည်မြို့၊ လက်ပံကျေးရွာ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၈၆၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၂၀) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ် (၂)စီး၊ ရမည်းသင်းမြို့နယ်၊ ကန်စွယ်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၆၁၅) ပြား၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ နေပူကုန်းကျေးရွာအနီး ရမည်းသင်း-ရွာတန်းသွားကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၀၉၃)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ သာစည် မြို့နယ်၊ ကွဲတပ်ဆုံကျေးရွာအနီး တောင်ကြီး-မိတ္ထီလာသွားကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရတောင်ကြီးမှ မိတ္ထီလာသို့လာ သည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ ယာဉ်ပေါ်ခရီးသည် တရားခံအမျိုးသား (၂)ဦးထံမှ ဘိန်း(၆၃၄၀)ဂရမ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရွှေနံသာစံပြ ကျေးရွာ၌ တရားခံ အမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ ICE(၃.၃)ဂရမ်၊ Diazepam Tablet (၉)ပြား၊ အောင်မင်္ဂလာ အဝေးပြေးကားဝင်းအတွင်း၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁) ဦး ပေါင်း(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၆၀၀၀)ပြား၊ အုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၁)ရပ်ကွက်၌ သတင်းအရ စက်ဘီးအားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၂၅)ပြား၊ ဆေးခြောက်(၂.၇၂)ဂရမ်၊ စက်ဘီး(၁)စီး၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ဗဟိုစာတိုက်ကြီး၌ နိုင်ငံခြားသို့ပို့ဆောင်မည့် စက္ကူဂျပံဖာ(၂)ထုပ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပါဝင်နေကြောင်း သတင်းရရှိသဖြင့် စိစစ်ခဲ့ရာ ICE (၁၃၂၀)ဂရမ်၊ တရားခံအမျိုးသမီး(၃)ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်မြို့အဝင် ခဲဘောင်တံတား၌သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံ အမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၈၁)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ဇလွန်မြို့၊ လမ်းမတော်တောင်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၇၉၄)ပြား၊ ပန်းတနော်မြို့၊ အရှေ့ပိုင်း ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅)ပြား၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ရင်းရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၂)ဦး ပေါင်း(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၇၄၇)ပြား၊ ICE (၁.၅)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကျိုက်လတ်မြို့၊ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊ (၂၈)လမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၆၇)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီးအား လည်းကောင်း၊ ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိမှုဖြစ်စဉ်(၁)ခုရှိခဲ့ပြီး ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ အိုင်လေးတူကျေးရွာရှိ နေအိမ်အား သတင်းအရ ဝင်ရောက်ရှာဖွေစဉ် ဓားဖြင့်ပြန်လည်ခုခံသဖြင့် လုံးထွေးဖမ်းဆီးခဲ့ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၀) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၀.၀၁)ဂရမ်၊ ဘိန်း(၂၅)ဂရမ်၊ လက်ပစ်ဗုံး(၂)လုံးအားလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားသားများ ပါဝင်ပတ်သက် သော ဖမ်းဆီးရမိမှုဖြစ်စဉ်(၁)ခုရှိခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်၊ လောက်ကိုင်မြို့၊ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၌ တရားခံဝင်ရောက်လာ သည့် တရုတ်နိုင်ငံသား တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ ဘိန်းဖြူ(၃၄၀၀)ဂရမ်တို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် သီးခြားဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးမှု စုစုပေါင်းအနေဖြင့် ယခုသီတင်းပတ် (၅-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့မှ ၁၁-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ) အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး(၃၀၈)မူတူ တရားခံကျား(၃၉၇)ဦး၊ မ(၄၈)ဦး ပေါင်း(၄၄၅)ဦးကို စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၂၁၅၅၈) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၂၃၁၂.၇၆၄)ဂရမ်၊ ICE(၃၁၃၂.၈)ဂရမ်၊ ဘိန်း(၁၅၂၅.၀၀၇၁၆) ဂရမ်၊ ဘိန်းဆီခဲ (၃၅၀)ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၂၂၃.၁)ဂရမ်၊ဘိန်းစာမူနီ(၃၇၃၂၅)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက်(၆၆၄၀)ဂရမ်၊ ဆေးခြောက် (၁၀၀၆.၁၇)ဂရမ်၊ Diazepam Tablet (၉)ပြား၊ Sulphuric Acid (၁၁၉၀၀)လီတာ၊ Acetone (၅၅) လီတာ၊ လက်ပစ်ဗုံး(၂)လုံးတို့အား ဖော်ထုတ်သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

၅။ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပိုမိုဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များသို့ တိုင်ကြားနိုင်သည့်အပြင် ထူးခြားသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့်ကြီးမားသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်း/ဝယ်မှု ကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” အောက်ဖော်ပြပါ တယ်လီ ဖုန်း/ဖက်စ်ဖုန်းနှင့် အီးမေးလ်လိပ်စာတို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း လုံခြုံစိတ်ချစွာတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း ထပ်မံအသိပေးအပ် ပါသည်-

ဆက်သွယ်ရန်- အော်တိုတယ်လီဖုန်းနံပါတ်	-	၀၆၇-၅၉၀ ၂၀၀
ဖက်စ်ဖုန်းနံပါတ်	-	၀၆၇-၅၉၀ ၂၃၃
အီးမေးလ်လိပ်စာ	-	antinarcotics@presidentoffice.gov.mm

Our Village Journal

ကျေးလက်အဖွဲ့ချုပ်များ၏ အကျိုးစီးပွားကို မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ အားထုတ်မှုများကို အားပေးပါ။

ကျေးလက်အဖွဲ့ချုပ်များ၏ အကျိုးစီးပွားကို မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ အားထုတ်မှုများကို အားပေးပါ။

ဒို့ကျေးရွာဂျာနယ် အတွဲ (၁၆) အမှတ် (၁၀) ထုတ်ဝေဖြန့်ချိ

နေပြည်တော် မေ ၁၃

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စီစဉ်ထုတ်ဝေ လျက်ရှိသည့် ဒို့ကျေးရွာဂျာနယ် အတွဲ (၁၆)၊ အမှတ် (၁၀)ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေ ၁၅ ရက်တွင် ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။

ယခုအပတ် ဒို့ကျေးရွာဂျာနယ်တွင် “တောင်သူလယ်သမား နှင့်မိုး သဟဇာတဖြစ်စေချင်သည်” ဆောင်းပါးအပါအဝင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ သုတ/ရသဆောင်းပါး၊ ကဗျာ၊ ဝတ္ထု၊ ကာတွန်း၊ ကျေးလက်ဟာသများ၊ အနုပညာ၊ အားကစား၊ နိုင်ငံတကာသတင်း၊ မှုခင်းသတင်းများနှင့် မိုးလေဝသ သတင်းများကို စုံလင်စွာဖော်ပြထားသည်။

ဒို့ကျေးရွာဂျာနယ်ကို တစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀ နှုန်းဖြင့် အမြဲမြဲအနယ်နယ်ရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနရုံးများတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

ပဲခူး၌ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ စတင်ထုတ်ချေး

ပဲခူး မေ ၁၃

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် ပဲခူးမြို့နယ်ဘဏ်ခွဲ၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ် ချေးငွေထုတ်ပေးခြင်းကို မေ ၁၀ ရက်က ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ်ထုတ်ချေးရန် ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်စု ၈၇ စုမှ လယ်သမား

ဦးရေ ၁၀၀၂ ဦး၏ မိုးစပါးစိုက် ဧက ၆၉၄၈၅ ဧကအတွက် ချေးငွေကျပ် ၁၀၄၂၅၇ ဒသမ ၅၀ သိန်းလျာထားရာ ပဲခူးမြို့၊ ဟင်္သာတရပ်ကွက်မှ လယ်သမား ၅၈ ဦး၏မိုးစပါးဧက ၄၇၃၅ ဧကအတွက် ချေးငွေကျပ် ၇၀၉၅၀၀၀ ကို စတင်ထုတ်ချေးပေးကြောင်း မြို့နယ်ဘဏ်ခွဲမှ သိရသည်။ **ဟိန်းထက်(ပဲခူး)**



ပြည်တွင်းရေးရာ

ကျောစိုးမှ

နိုင်ငံတော်တွင် ဘဏ္ဍာငွေသည် အကန့်အသတ်များရှိပါကြောင်း၊ အကန့်အသတ်များကြားမှ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ဆောင်ရန်ရှိသည်များကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ဘဏ္ဍာငွေတိုးတက်ရရှိရန်အတွက် မဟာဗျူဟာများနှင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်များ ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့စည်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စီမံချက်နှင့်လည်း ကိုက်ညီရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယင်းအချက်များနှင့် ညှိနှိုင်းတွက်ချက်ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်းတွင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းများ များစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်

လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ လူမှုဖွံ့ဖြိုးမှုအကူအညီများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မဟာဗျူဟာစီမံချက်များရှိပါကြောင်း၊ လူမှုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် ရှစ်ရပ်ချမှတ်ထားပါကြောင်း၊ ယင်းရှစ်ရပ်မှ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် မွေးဖွားလာသည့် အသက်နှစ်နှစ်အောက်ကလေးများအား ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်းကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ် ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင်လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့တွင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် သက်ကြီးရွယ်အိုများ စောင့်ရှောက်ရေးအစီအစဉ်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် နှစ်တွင် အသက် ၈၅ နှစ်အထက်ရှိ သက်ကြီးရွယ်အိုများအား အထောက်အပံ့များ ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခင်က အသက် ၉၀ နှစ်အထက် သက်ကြီးရွယ်အိုများအား လူမှုရေးပင်စင်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ရာမှ ယခု အသက် ၈၅ နှစ်အထက် သက်ကြီးရွယ်အိုများကို ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီး အရေးအတွက်အားဖြင့် ၁၈၀၀၀၀ ကျော်ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ဖွင့်လှစ်သင်ကြား

ထို့ပြင် မွေးကင်းစမှ အသက်ရှစ်နှစ်အရွယ်အထိ ရှေးဦးအရွယ် ကလေးသူငယ်များထံမှ တစ်နှစ်မှ သုံးနှစ်အရွယ်ရှိ ကလေးငယ်များကို မိခင်ပိုင်း၊ ၆၃၃ ပိုင်း ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းနှင့် ထောက်ပံ့မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ အသက် သုံးနှစ်မှ ငါးနှစ်အထိ ကလေးငယ်များအတွက် ကိုယ်ထူကိုယ်ထ မူကြိုများကို အားပေးကူညီထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ လာမည့်နှစ်တွင် အသက် သုံးနှစ်မှ ငါးနှစ်အထိ ကလေးငယ်များ စောင့်ရှောက်ရေးသင်တန်းများကို တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

လူငယ်ရေးရာမူဝါဒကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်က နိုင်ငံတော်မှ အတည်ပြုဥဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ လူငယ်ရေးရာမူဝါဒတွင် ကဏ္ဍကြီး ၁၆ ရပ်ရှိပါကြောင်း၊ မဟာဗျူဟာလည်း ချမှတ်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းစဉ်များလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများတွင် ကဏ္ဍကြီး ၁၆ ရပ်မှ ဦးစားပေးကဏ္ဍများ ရွေးချယ်ပြီး လူငယ်များက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

အမျိုးသမီးရေးရာကဏ္ဍတွင် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းကော်မတီတွင် အမျိုးသမီးရေးရာလုပ်ငန်းများ ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဝန်ကြီးဌာနအားလုံးပါဝင်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အမျိုးသမီးရေးရာလုပ်ငန်းများကို တက်ကြွစွာဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အဖွဲ့များလည်း ပါဝင်ပါကြောင်း။

ယင်းတို့တွင် ရင်ခွင်ခံကလေးငယ်များ လျော့ချရေးနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ မြန်မာအမျိုးသမီးစီးပွားရေးစွမ်းဆောင်ရည်များအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝမြှင့်တင်ရေးအသင်း၊ ကျား၊ မရေးရာ တန်းတူညီမျှရေးကွန်ရက်၊ အမျိုးသမီးအဖွဲ့အစည်းများ ကွန်ရက်များ ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း။

မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ၊ လူကြောင့်ဖြစ်သည့် ဘေးအန္တရာယ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး အလျင်အမြန်တုံ့ပြန်ခြင်း၊ ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အလျင်အမြန်ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း စသည့် မူဝါဒများချမှတ်ပြီး ယင်းမူဝါဒများနှင့်အညီ



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။



ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးဝင်းခန့် ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။

ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းတွင် အလျင်အမြန် ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရန် အစိုးရအနေဖြင့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပြီး လိုအပ်ချက်များကို အလျင်အမြန် တုံ့ပြန်ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ရေကြီးနစ်မြုပ်၍ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် စိုက်ပျိုးမြေများ ပြန်လည်စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်းအတွက် ငွေကျပ် နှစ်ဘီလီယံကျော် သုံးစွဲခဲ့ပါကြောင်း။

ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်

ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုတွင် အလျင်အမြန် တုံ့ပြန်နိုင်ခဲ့ပြီး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုအပိုင်းတွင် အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုရန်ပုံငွေဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၌ ဘက်စုံသုံး သဘာဝဘေးဒဏ်ခံအဆောက်အအုံ ၁၀၂ လုံး ဆောက်လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ဘက်စုံသုံး သဘာဝဘေးဒဏ်ခံအဆောက်အအုံ အလုံးပေါင်း ၂၂၀ ဆောက်လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ လေပြင်းဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် ဘေးဒဏ်ခံနိုင်ရည် စွမ်းအားနည်းပါးသည့် နေအိမ်များကိုရွေးချယ်ပြီး မွမ်းမံပြင်ဆင်အားဖြည့်ခြင်းတို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှုများကိုလည်း ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားမှုဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို လျင်လျင်မြန်မြန်ရရှိစေရန်နှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူ့အသံကို တိုက်ရိုက်ကြားသိနိုင်ရန် Hot Line ဖုန်းများထားရှိခြင်း၊ သတင်းအချက်အလက်များ ပေးပို့နိုင်ရန် ရယူနိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ မိုဘိုင်းဖုန်းဆိုင်များတွင် ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန် Software များ ထည့်သွင်းပေးရန် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ သောက်သုံးရေ ရှားပါးမှုများနှင့် ကြုံတွေ့နေရသည့် ဒေသများတွင် ပြည်သူများ တင်ပြချက်အပေါ် မူတည်ပြီး သောက်သုံးရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါကြောင်း။

ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ

ကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့ရှိ IDP စခန်းများ ပိတ်သိမ်းလိုက်ပါက ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်သည် မသန်စွမ်းနှစ်ဟု ပြောရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်းပြီး မသန်စွမ်းများအတွက် များစွာဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မသန်စွမ်းသူများနှင့်ပတ်သက်သည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမျိုးသားကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် မဟာဗျူဟာများလည်း ရှိပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ မသန်စွမ်းသူများတိုးတက်ရေးအတွက် ရေရှည်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မသန်စွမ်းသူများအတွက် ကနဦး ထောက်ပံ့ခြင်းအစီအစဉ်ကို စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ၁၁ ခုတွင် ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မိုင်းအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ နှုတ်ထွက်ခွင့်ရရှိခဲ့သည့် ကလေးစစ်သားများနှင့် ပတ်သက်၍ ၁၅၅၉ ဦးကို တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ငါးသိန်းနှုန်းဖြင့် ကနဦးထောက်ပံ့ပေးပြီး စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရန်၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိရန် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပဋိပက္ခများအတွင်း ကျရောက်လျက်ရှိသည့် ကလေးငယ်များကို ကာကွယ်ပေးရန်နှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျူးကျော်မှုများမဖြစ်စေရန် ကော်မတီဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

မူးယစ်ဆေးဝါးဖြတ်ပြီးသူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ယခင်က ဆောင်ရွက်မှုအားနည်းသည့် စခန်းများကို စနစ်တကျဖြင့် ဖွဲ့စည်း၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက လွှဲပြောင်းပေးသည့် ဝက်ထီးကန်စခန်းနှင့် ဖယ်ခုံစခန်းတို့ကိုလည်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးစွဲနေသူများ ဆေးဖြတ်ပြီး ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်

မူးယစ်ဆေးစွဲနေသူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် စခန်းအခြေပြု၊ ရပ်ရွာအခြေပြု၊ စခန်းနှင့် ရပ်ရွာအခြေပြု နည်းလမ်းများဖြင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ၃၅ ရက်မှ သုံးလအထိ တိုးမြှင့်ပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

လူကုန်ကူးမှုခံရသူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ထိုင်၊ တရုတ်နှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဖားကန့်ဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အရေးကြီးဆုံးသည် လူမှုအသိုက်အဝန်းနှစ်ခု သဟဇာတဖြစ်ရန် လိုအပ်ပြီး ယင်းကို ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဒုတိယအချက်သည် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျှင် သဟဇာတအလိုအလျောက် ဖြစ်ထွန်းလာမည်ဖြစ်သည့် အတွက် အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုလတ်တလောတွင် တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေသူများ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိရာ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရားဝင် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံများအနေဖြင့် ပြန်လည်လက်ခံရေးတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပြီး ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတကာသို့ အသိပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထိုနောက် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးဝင်းခန့်က ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဦးစီးဌာန ခုနစ်ခု နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်း ရှစ်ခု၊ လူ့အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကျောင်း တစ်ကျောင်း၊ ကောလိပ် တစ်ခု၊ တက္ကသိုလ် တစ်ခုအပါအဝင် စုစုပေါင်း ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း ၁၈ ခုဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ မြန်မာ့အဖွဲ့အစည်း ၁၈ ခုဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ မြန်မာ့အဖွဲ့အစည်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ

မြန်မာ့သင်္ဘောကျင်းလုပ်ငန်းတို့သည် ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်ပြင်ပမှ ဆောင်ရွက်သည့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများဖြစ်ကြောင်း။

ရထားပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍတွင် အမြန်ရထား ၃၉ စင်း၊ စာပို့ရထား ၅၃ စင်း၊ လူစီးကုန်တင်ရထား ၄၇ စင်း၊ မြို့ပြတံဆိပ် ဆင်ခြေဖုံးရထား ၂၂၁ စင်း ပြေးဆွဲလျက်ရှိပြီး လိုအပ်သော စက်ခေါင်းနှင့်တွဲများ အသစ်ဝယ်ယူဖြည့်တင်းလျက်ရှိသကဲ့သို့ အရေးပါသော ရထားလမ်းပိုင်းများ၏ အဆင့်မြှင့်တင်မှုများကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ရန်ကုန်မြို့ပြတံဆိပ် ရထားလမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း ၅၉ မိုင်ကို ဂျပန်ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၇ သန်းနှင့် ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက် ငွေကျပ် ၅၄ ဘီလီယံ တို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ချေးငွေဖြင့် အချက်ပြစနစ်နှင့် DEMU တွဲများ ဝယ်ယူဖြည့်တင်းပြီး မြို့ပြလုပ်ငန်းများကို ဘတ်ဂျက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့ပြတံဆိပ်ရထားလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း ၅၉ မိုင်တွင် မြို့ပြတံဆိပ်ရထားလမ်းတစ်လျှောက် ရေမြောင်းများပြုလုပ်ခြင်း၊ ဘူတာပလက်ဖောင်းများ မြှင့်တင်ခြင်း၊ သံလမ်းအဆင့်မြှင့်ပြုခြင်း၊ မြို့ပြတံဆိပ်ရထားလမ်း PC Girder လဲလှယ်ထားသော တံတားများ၏ အောက်ခြေအပိုင်း အဆင့်မြှင့်ပြုခြင်း၊ သံလမ်းတိုင်နှင့် သံဆန်ခါခြံစည်းရိုးကာရံခြင်း၊ အုတ်ခြံစည်းရိုးကာရံခြင်း၊ လမ်းခင်းကျောက်များ ဝယ်ယူဖြည့်တင်းခြင်း၊ သံမဏိတံတားပေါင်များနေရာတွင် PC Concrete တံတားပေါင်များဖြင့် အစားထိုးလဲလှယ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

လူကူးခုံးကျော်တံတား ၃၅ စင်း လိုအပ်

ကာလမ်းကူးနေရာများနှင့် ဘူတာအများစု၌ လူကူးခုံးကျော်တံတား ၃၅ စင်း လိုအပ်သဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တည်ဆောက်ပြီး သုံးခု တည်ဆောက်ဆဲ သုံးခုနှင့် ကျန် ၂၉ ခုဖြစ်ပြီး ကာလမ်းကူးများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပြီး ငါးခု ဆောင်ရွက်ဆဲ ၁၃ ခု ဆောင်ရွက်ရန်ကျန် ခုနစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း။

ရန်ကုန်-မန္တလေး ရထားလမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း ၃၈၅ မိုင်ကို ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၁၅၅ သန်း၊ နိုင်ငံတော်ကျပ်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၆၈ ဒသမ ၉၅၂ သန်းဖြင့် အဆင့်မြှင့်တင်ခဲ့၍ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆင့် (၁) ရန်ကုန်-တောင်ငူ ၁၆၆ မိုင်၊ အဆင့် (၂) တောင်ငူ-မန္တလေး ၂၁၉ မိုင်ဖြစ်ပြီး မြန်မာဘက်မှ ဆောင်ရွက်ရမည့် လမ်းခင်းကျောက်များ စုဆောင်းခြင်း ၁၄၁၀၇၉ ကျင်း၊ ကွန်ကရစ်ဇလီဖား ၁၆၆၅၄၈ တုံး ထုတ်လုပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပြီး အုတ်ခြံစည်းရိုးကာရံခြင်း ပေ ၁၄၅၅၀ ဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပဲခူး-မော်လမြိုင်ရထားလမ်း အကြီးစားပြင်ဆင်ခြင်း ၁၂၉ မိုင်တွင် ကိုးချောင်းဆက်သံလမ်း ၈ ဧကဆက်ခြင်း လုပ်ငန်း ၁၂၉ မိုင် ဆောင်ရွက်ပြီး လမ်းခင်းကျောက်ဖြည့်ပတ်ကင်ရိုက်ခြင်း မိုင် ၈၀ ပြီးစီးပြီး ၄၉ မိုင် ကျန်ရှိပါကြောင်း။

မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား ရထားလမ်း အကြီးစားပြင်ဆင်ခြင်း မိုင် ၃၄၀ တွင် ရထားလမ်းခုနစ် ဆောင်၊ လူများ မဖြစ်ပေါ်စေရေး၊ စက်ခေါင်း/တွဲများ ချို့ယွင်းမှု လျော့နည်းရေး တို့အတွက် ကိုးချောင်းဆက် သံလမ်းဂဟေဆက်ခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် စက်ကြီးဖြင့် ပတ်ကင်ရိုက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား လမ်းပိုင်းတွင် ၈၅ မိုင် ဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရထားလမ်းပိုင်း၏ မတ်စောက်သော ဆင်ခြေလျှောနှင့် ကွေများအား လျော့ချနိုင်ရန်အတွက် အဓိကလမ်းပိုင်းများဖြစ်သည့် ဂျိုးထောင်-မဲဇာ ၂၄ မိုင်နှင့် မော်ဟန်-ကာဒူ ၁၀ မိုင်အား အဆင့်မြှင့်တင်ရန် ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏အကူအညီဖြင့် ဖြစ်မြောက်နိုင်စွမ်းလေ့လာမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာအား ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ပေးပို့လာသဖြင့် ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၁၀၀ ရယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

အကြံပြုညှိနှိုင်းမှုများ ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန်-ပြည်ရထားလမ်း အကြီးစားပြင်ဆင်ခြင်း ၁၆၆ မိုင်တွင် တံတားပေါင်း ၄၄၇ စင်းအား တိုင်းတာစစ်ဆေးပြီး 120 km ပြေးဆွဲနိုင်ရန်နှင့် 20 ton Axle Load ရရှိရန် လေ့လာတွက်ချက်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ချေးငွေစီမံကိန်းအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၂၀၀ ရရှိရေး ADB နှင့် အကြံပြုညှိနှိုင်းမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

ရထားပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အနေဖြင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ EDCF ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၅ သန်းဖြင့် လူစီးတွဲသစ် ၁၀၀ ဝယ်ယူ ရန်အတွက် ချေးငွေစာချုပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး တွဲဝယ် ယူရေးအတွက် တင်ဒါအောင်မြင်သည့် DAWON-SYS ကုမ္ပဏီဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်တွင် စာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့ကာ Design Meeting များကို မြစ်ဝယ်တွဲပြင်စက်ရုံ၌ ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး တွဲသစ်များကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း အပြီးရောက်ရှိ တပ်ဆင်/ တည်ဆောက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

တရုတ်နိုင်ငံ အတိုးပေးချေးငွေ ယွမ်သန်း ၈၀ ဖြင့် လူစီးတွဲ ၂၈ တွဲ ဝယ်ယူရန် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်အရ နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ Exchange Letter ကို မတ် ၁၄ ရက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး နှစ်နှစ်အတွင်း တွဲများရရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖွင့်လှစ်

Dry Port စီမံကိန်း တင်ဒါအောင်မြင်သော Kerry Logistics Co., Ltd. နှင့် Resource Group Logistics Co., Ltd. တို့သည် မြန်မာ့မီးရထားနှင့် ပူးပေါင်း၍ BOT စနစ်ဖြင့် ရွာသာကြီးကုန်းတွင်းဆိပ်အား ၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်နှင့် မြစ်ဝယ်ကုန်းတွင်း ဆိပ်အား ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

Dry Port ဖွင့်ပြီးသည်မှစ၍ ကုန်သေတ္တာတင် ရထားခရီးစဉ်များကို ရန်ကုန်-မန္တလေးအကြား တစ်ပတ် လျှင် ပျမ်းမျှ အစုန်/အဆန် နှစ်ခေါက်စီပြေးဆွဲလျက်ရှိရာ ယနေ့ အချိန်ထိ အစုန်/အဆန် ၆၉ ခေါက်စီပြေးဆွဲခဲ့ပြီး ကုန်သေတ္တာ ၃၀၁၇ လုံး၊ တန်ချိန် ၅၃၇၈၆ တန် ပို့ဆောင် ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စီမံချက် ၂၀၁၄-၂၀၂၀ ကို အချိန်တိုအတွင်း အောင်မြင်မှု ရရှိရန် Quick Win အစီအမံ ငါးရပ်ကို ချမှတ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယင်းတို့မှာ ယာဉ်မောင်းသူနှင့် ခရီးသည်များ Seat Belts ဝတ်ဆင်ရေး၊ အရည်အသွေး ပြည့်မီသော ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်များ ဝတ်ဆင်ပေးခြင်း၊ မှူးယစ်သောက်စား မောင်းနှင်ခြင်းမရှိစေရေး၊ ယာဉ်မောင်းစဉ် လက်ကိုင်ဖုန်းအသုံးမပြုရေး၊ အမြန်နှုန်းသတ်မှတ်ချက် ထက် ကျော်လွန်မောင်းနှင်မှုမရှိစေရေးတို့ဖြစ်ပါကြောင်း။

မော်တော်ယာဉ်များ မှတ်ပုံတင်ခြင်းအနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လတွင် ယာဉ်စီးရေ ၅ ဒသမ ၅ သန်း ရှိရာမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်အထိ ၇ ဒသမ ၂ သန်း တိုးတက်မှတ်ပုံတင်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍတွင် ဟံဟိုး၊ မော်လမြိုင်၊ ကော့သောင်း လေဆိပ်များအား PPP အစီ အစဉ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ရန် တင်ဒါခေါ်ယူ ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး စာချုပ်ချုပ်ဆိုနိုင်ရန် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း။

မူဆယ်လေဆိပ်သစ် တည်ဆောက်ရန်အတွက် တင်ဒါခေါ်ယူထားပြီး ပဏာမအရည်အချင်း အောင်မြင် သော ကုမ္ပဏီခြောက်ခု၏ အမည်စာရင်းအား နိုင်ငံပိုင် သတင်းစာများတွင် ကြေညာခဲ့ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်ဖြင့် ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းတွင် ATR-72 လေယာဉ်များ ဆင်း/တက် အသုံးပြုနိုင်သည့် လေဆိပ်အား ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစတင်၍ တည်ဆောက် လျက်ရှိရာ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာလမတိုင်မီ လေယာဉ်ဆင်း/တက် အသုံးပြုနိုင်ရန် အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း။

ဟံသာဝတီအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သစ်အား ဂျပန်နိုင်ငံ၏ချေးငွေ အကူအညီဖြင့် တည်ဆောက်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်များနှင့် ပြည်တွင်းလေဆိပ်များသို့ ပြည်တွင်း/ပြည်ပခရီးသည် ဝင်/ထွက်မှုမှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ခရီးသည် စုစုပေါင်း ၉ ဒသမ ၂၆ သန်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၁၀ ဒသမ ၁၂ သန်းနှင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၉ ဒသမ ၉၁ သန်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံခြားငွေယိုစီးမှုကို လျော့ချ

မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းအနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် တွင် Boeing လေယာဉ် သုံးစင်း၊ Embraer နှစ်စင်း၊ ATR ငါးစင်း၊ Caravan လေးစင်း၊ Beech Craft နှစ်စင်း စုစုပေါင်း ၁၆ စင်းရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လ အထိ Boeing လေယာဉ် လေးစင်း၊ Embraer နှစ်စင်း၊ ATR ကိုးစင်း၊ Caravan နှစ်စင်း စုစုပေါင်း ၁၇ စင်း ရှိလာပြီး စီးပွားရေးအရ ပိုမိုတွက်ကြေကိုင်စေရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ATR လေယာဉ်အကြီးစား ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးအလုပ်ရုံစီမံကိန်းအား ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီလမှ စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ရာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် European Aviation Safety Agency(EASA) ၏ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် (Maintenance Organization Approval Certificate)ရရှိခဲ့ပြီး ပြည်တွင်းရှိ ATR လေယာဉ် များအား ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစွာ ပြင်ဆင်ပေးနိုင်သဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေယိုစီးမှုကို လျော့ချနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ရေလမ်းကောင်းမွန် ရေးနှင့် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုမှာ ရေလမ်းကောင်းမွန်ရေးတွင် ၁၈ ခုနှင့် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး တွင် ၂၀၄ ခု ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။ နယ်စပ်မြစ်များ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းအပိုင်းတွင် မြန်မာ-ထိုင်း နယ်နိမိတ် ရွှေတိဂုံဒေသ ဝမ်ပုံဆိပ်ကမ်း မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်ဒေသများ၌ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် မြေထိန်းနံရံ အလျား ၇၁၄၅ ပေ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

ရေကြီးရေလျှော့ပါးရေး ဆောင်ရွက်

ရေကြီးရေလျှော့ပါးရေးအတွက် သံလွင်မြစ်၊ ဘီးလင်းမြစ်၊ ပဲခူးမြစ်၊ စစ်တောင်းမြစ်၊ ဒေါင်းမြို့ချောင်း၊ တနင်္သာရီမြစ်တို့တွင် ရေကြီးရေလျှော့ပါးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရသည့် လုပ်ငန်းစဉ် ၁၁၅ ခုအနက် ယခု ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်း ၁၁ ခု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းအလျားသည် ၁၃၈၅ မိုင်ရှည်လျားကြောင်း၊ ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက် ဆိပ်ကမ်း ကိုးခုရှိပြီး ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသည် အဓိက ဆိပ်ကမ်းဖြစ်ကာ နိုင်ငံ၏ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရေကြောင်း ကုန်သွယ်မှုပာဏဏီ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ကို ကိုင်တွယ် လျက်ရှိပါကြောင်း။

ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်မှု တွင် ယခင်က ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်း၏ ရန်ကုန်ဧရိယာနှင့် သီလဝါဧရိယာတို့တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရေယာဉ် ကြီးများ ဆိုက်ကပ်နိုင်သည့် ဆိပ်ကမ်းတံတား ယခင်က ၃၃ စင်းရှိပြီး သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ဆိပ်ခံတံတား ရှစ်စင်း တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သဖြင့် ယခုအခါ ဆိပ်ခံ တံတား ၄၁ စင်း ရှိလာပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် နိုင်မှုအနေဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် TEU ၁၀၅၇၈၈၈၊ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် TEU ၁၀၄၃၄၆၉၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် TEU ၁၁၁၉၀၁၃ ထိ ကိုင်တွယ်ခဲ့ရာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီလမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လအထိ သုံးနှစ်အတွင်း ကုန်သေတ္တာ ၃၂၂၀၃၇၀ လုံး၊ ကုန်တန်ချိန် အနေဖြင့် ၃၆၃၆၄၆၉၄ ကိုင်တွယ်ခဲ့ပါကြောင်း။

ဆက်သွယ်ရေးနှင့် သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာကဏ္ဍတွင် နိုင်ငံတော်၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု များကြောင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစ၍ ပြည်တွင်း/ပြည်ပရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုများစွာ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် လူဦးရေ ၅၁ ဒသမ ၄၆ သန်းတွင် တယ်လီဖုန်း သိပ်သည်းဆ ၆၆ ဒသမ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ရာမှ ယခုအခါလူဦးရေ ၅၄ ဒသမ ၀၇၄ သန်းတွင် တယ်လီဖုန်းသိပ်သည်းဆ ၉၉ ဒသမ ၅၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ အင်တာနက်သုံးစွဲသူ အနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် လူဦးရေ၏ ၅၅ ဒသမ ၄၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ရာမှ ယခုအခါ ၈၂ ဒသမ ၅၆ ရာခိုင်နှုန်း အထိ တိုးတက်လာခဲ့ပါကြောင်း။

ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ အသုံးပြု

e-Government ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ဌာန/အဖွဲ့အစည်းအသီးသီး၏ ဝန်ဆောင်မှုများ၊ သတင်း အချက်အလက်များအား ပြည်သူများ လွယ်ကူစွာရယူ အသုံးပြုနိုင်ရန် Myanmar National Portal အား ၂၀၁၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် စတင်လွှင့်တင်နိုင်ခဲ့ပြီး



စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကိုကိုလွင် ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။

ပြည်သူအများ ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ဌာန/အဖွဲ့အစည်းအသီးသီး၏ Server များအား Co-location ထားရှိနိုင်ရန် အဆင့်(၂) (Tier 2 အဆင့်ရှိ) Data Center တစ်ခုအား နေပြည်တော်၌ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် တည်ဆောက်ခဲ့ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ အဆင့်(၃) (Tier 3 အဆင့်ရှိ) e-Government Integrated Data Center (eGIDC)ကို ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ချေးငွေ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၉၃ သန်းဖြင့် တည်ဆောက်ရန် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်အား ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ရရှိခဲ့ပြီး ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ Loan Pledge Acceptance Letter ပေးပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်ဆန်းပိုင်းတွင် စတင်အသုံး ပြုနိုင်ရန် ရည်မှန်းထားပါကြောင်း။

ပူးပေါင်းဆွေးနွေး

e-Government ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် မြန်မာ့ဂြိုဟ်တုစနစ် တည်ထောင်ရေးပထမအဆင့် Condosat စနစ်အတွက် Myanmar Sat 1 Condosat ဂြိုဟ်တုကို Intelsat Satellite Operator ထံမှ ဂြိုဟ်တုချန်နယ် ၃၆၀ မဂ္ဂါဟတ်ဇ်ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစ၍ ငါးနှစ် စာချုပ်ချုပ်ဆို ငှားရမ်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ဒုတိယအဆင့် အချိုးကျပိုင်ဆိုင်မှုစနစ်ဆောင်ရွက်ရန် Intelsat Satellite Operator က ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် လွှတ်တင်မည့် ဂြိုဟ်တု၌ IRU (Indefeasible Right of Use) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုထည့်ဝင်၍ Myanmar Sat 2 အဖြစ်ပါဝင်ကာ ဂြိုဟ်တုချန်နယ် ၆၆၄ မဂ္ဂါဟတ်ဇ်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှစ၍ ဂြိုဟ်တုသက်တမ်း ကုန်သည်အထိ ၁၅ နှစ် အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာ့ဂြိုဟ်တုစနစ်၏ တတိယအဆင့်ဖြစ်သည့် ကိုယ်ပိုင် ဂြိုဟ်တု Earth Observation Satellite (EOS) လွှတ်တင်နိုင်ရန်လည်း ဂျပန်နိုင်ငံ ဟော်ကိုင်းဒိုးတက္ကသိုလ် နှင့် မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်းနှင့် အာကာသပညာ တက္ကသိုလ်တို့ဖြင့် ပူးပေါင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး လာမည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒကဏ္ဍတွင် မုန်တိုင်းများ၏ တည်နေရာ၊ ပြင်းအားနှင့် ရွေ့လျားမှုလမ်းကြောင်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထောက်လှမ်း၍ သတိပေးချက်များ အခါမလပ် ထုတ်ပြန်နိုင်ရန် မိုးလေဝသရေဒါ သုံးလုံးကို ကျောက်ဖြူ၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့များတွင် (၂၀၁၅၊ ၂၀၁၆၊ ၂၀၁၈)ခုနှစ်များတွင် တပ်ဆင်ခဲ့ပြီး မုန်တိုင်းဖြစ်ပေါ် မှုများကို ၁၅ မိနစ်လျှင် တစ်ကြိမ် ရှာဖွေထောက်လှမ်း လျက်ရှိပါကြောင်း၊ တစ်နိုင်လုံး လွှမ်းမိုးနိုင်ရန် ထားဝယ် မြို့တွင်မိုးလေဝသရေဒါတစ်လုံး ထပ်မံတပ်ဆင်နိုင်ရေး ဂျပန်နိုင်ငံဖြင့် ညှိနှိုင်းလျက်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ၂၀၁၅၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အထိ မိုးလေဝသ၊ ဇလဗေဒ၊ မြေလျှင် စခန်း စုစုပေါင်း ၁၈၈ ခုရှိသည့်အနက် သုံးနှစ်တာကာလ အတွင်း မိုးလေဝသစခန်း နှစ်ခု၊ ဇလဗေဒ စခန်းနှစ်ခု၊ မြေလျှင်စခန်း ငါးခု တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကိုကိုလွင်က ပြည်သူ့အတွက် တတိယတစ်နှစ်တာ

ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စက်မှုဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် တတိယတစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းအစီအမံများမှာ သုတေသနနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများပြုလုပ်ပြီး ထုတ်ကုန် အရည်အသွေး တိုးတက်ကောင်းမွန်ရေး၊ ဈေးကွက်လိုအပ် ချက်နှင့် ကိုက်ညီသောထုတ်ကုန်များ တိုးချဲ့ထုတ်လုပ် နိုင်ရေး၊ အရောင်းမြှင့်တင်ရေး၊ နိုင်ငံပိုင်စက်ရုံအလုပ်ရုံ များကို အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (PPP) ပိုမိုမြှင့်တင်ရေး၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၏ လိုအပ်ချက်အရ ရွေ့လျားအသက်မွေးပညာသင်တန်းများ ကို ဒေသအရောက်သွားရောက်ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြင့် စက်မှု ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများကို စနစ်တကျ လေ့ကျင့် ပျိုးထောင်ရေး၊ လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းများနှင့် ယာဉ်၊ ယန္တရားများကို ပြည်သူများ စိတ်ချလုံခြုံဘေးကင်းစွာ အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပြီး စနစ်တကျ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ပြန်လည်ပြုပြင်ဖြူမြဲ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ် နိုင်ရေးတို့ဖြစ်ပါကြောင်း။

နှစ်စဉ်လေ့ကျင့်သင်ကြား

လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များတွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနရှိ စက်မှု သင်တန်းကျောင်း ခြောက်ကျောင်းမှ လိုအပ်သော စက်မှု ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများကို နှစ်စဉ်လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး လျက်ရှိရာ စက်မှုသင်တန်းကျောင်းများတွင် (Mobile Vocational Training Unit)များ ဖွဲ့စည်းထားပြီး “စက်မှုနှင့်အသက်မွေးပညာ ရွေ့လျားသင်တန်း” အစီအစဉ် ဖြင့် ကျေးလက်ဒေသရှိ လူငယ်များနှင့် စက်မှုဇုန်များရှိ လုပ်သားများအတွက် စက်မှုနှင့်အသက်မွေးပညာ ရက်တို သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခြင်းနှင့် Mobile Vocational Training Truck (Automobile)၊ (Electrical)နှင့် (Welding) ဘာသာရပ်သင် ရွေ့လျား မော်တော်ယာဉ် သုံးစီးဖြင့် ဒေသအသီးသီးတွင် သင်တန်း ၂၅ ကြိမ် ဖွင့်လှစ်၍ သင်တန်းသား ၁၂၄၂ ဦးကို လေ့ကျင့် သင်ကြားပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ထို့အပြင် အမှတ်(၂)စက်မှုသင်တန်းကျောင်း (မန္တလေး)တွင် ဂျပန်ဘာသာစကား တစ်နှစ်သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိရာ သင်တန်းသား ၁၉၈ ဦး တက်ရောက် အောင်မြင်ခဲ့ပြီး သင်တန်းဆင်း ၄၀ ကို ဂျပန်နိုင်ငံသို့ စေလွှတ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

စက်မှုကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ သော စက်မှုသင်တန်းကျောင်း ခြောက်ကျောင်းရှိသော် လည်း တစ်နိုင်လုံး လွှမ်းမိုးမှုမရှိစေရေးအတွက် အိန္ဒိယ နိုင်ငံအစိုးရ၏ အထောက်အပံ့ဖြင့် သထုံမြို့နှင့် မုံရွာမြို့ တို့တွင် သင်တန်းကျောင်းနှစ်ကျောင်း ထပ်မံဖွင့်လှစ် နိုင်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အထောက်အပံ့ဖြင့် အမှတ်(၂)စက်မှု သင်တန်းကျောင်း(မန္တလေး)ကို အဆင့်မြှင့်တင်မှုလုပ်ငန်း များ စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း။

တီထွင်စမ်းသပ်ထုတ်လုပ်

ဆေးဝါးကဏ္ဍတွင် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်၌ ဆေးဝါးစက်ရုံ(အင်းစိန်)မှ ဆေးဝါး ၁၅ မျိုးနှင့် ဆေးဝါး စက်ရုံ(အင်ရောင်း)မှ ဆေးဝါး ငါးမျိုး စုစုပေါင်း ဆေးဝါး ၂၀ ကို တီထွင်စမ်းသပ်ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

တတိယ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း အရည်အသွေး ကောင်းမွန်စိတ်ချရသည့် ဆေးဝါးများ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၉ ဘီလီယံအထိ ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ပြည်ပမှ ဆေးဝါးတင်သွင်းမှု လျော့နည်းစေခဲ့ပါကြောင်း။

ဆေးဝါးစက်ရုံ(အင်းစိန်)တွင် လျှပ်စစ်မီးမရရှိသည့် ကျေးလက်ဒေသများ၌ သာမန်အခန်းအပူချိန်တွင် ဆေး သက်တမ်း ငါးနှစ်အထိ ထားရှိနိုင်သော အေးခဲခြောက်ပုံစံ ဖြင့် မြေဆီပ်ဖြေဆေးများကို ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၏ နည်းပညာ ပံ့ပိုးမှုအကူအညီဖြင့် မြေဆီပ်ဖြေဆေး အေးခဲခြောက်စနစ် (Freeze Dried form)ကို စိမ့်ထုတ်လုပ်ကာ ကျေးလက် ဒေသများအထိ သယ်ဆောင် အသုံးပြုနိုင်သည့်အတွက် မြေကိုက်လှူနာများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကုသပေး နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

ပင်လယ်ကွေ့ဒေသ၌ တင်းမာမှုမြင့်တက်နေစဉ် ဆော်ဒီအာရေဗျရေနံတင်သင်္ဘောနှစ်စင်း တိုက်ခိုက်ခံရ

ရီယာဒ် မေ ၁၃

အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသတွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် အီရန်နိုင်ငံတို့အကြား ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်မှုများရှိနေပြီး ပင်လယ်ကွေ့ဒေသ၌ တင်းမာမှုများရှိနေစဉ် ၎င်း၏ ရေနံ တင်သင်္ဘောနှစ်စင်းမှာ ပဟေဠိဆန်သော တိုက်ခိုက်မှုခံခဲ့ရပြီး ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံက မေ ၁၃ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

ယင်းဖြစ်ရပ် ဖြစ်ပွားပြီးနောက် အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုက်ပွန်ပီယိုသည် ရုရှားနိုင်ငံမော်စကိုမြို့သို့ သွားရောက်သည့် ခရီးစဉ်ကို ဖျက်သိမ်းကာ ဥရောပသမဂ္ဂမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အီရန်နိုင်ငံအရေးကို ဆွေးနွေးရန် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ ဘရပ်ဆဲလ်မြို့သို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။

ယင်းဖြစ်ရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ အီရန်နိုင်ငံက စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုကို စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြုရန် တောင်းဆိုခဲ့ပြီး နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပါဝင်လုပ်ဆောင်သူများ၏ စွန့်စားရေးပါဒီများက ပင်လယ်ရေကြောင်းလုံခြုံရေးကို နှောင့်ယှက်နေမှုများကို သတိပေးခဲ့သည်။

ပင်လယ်ကွေ့ဒေသတွင် ယင်းသို့ဖြစ်ရပ်များမှ

လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပွားရန် အန္တရာယ်ရှိကြောင်း ဗြိတိန်နိုင်ငံက သတိပေးခဲ့သည်။

အီရန်နိုင်ငံ၏ ခြိမ်းခြောက်မှုများကို တုံ့ပြန်ရန် မဟာဗျူဟာမြောက် ဘီ-၅၂ အမျိုးအစား ဗုံးကြဲလေယာဉ်များကို အမေရိကန်က ဖြန့်ကြက်ထားပြီး ဒေသတွင်း၌ စစ်ရေးအရ အခိုင်အမာတည်ရှိနေသည်။

ယင်းဖြစ်ရပ်နှင့် ပတ်သက်၍ ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံက ဒေသတွင်းရှိ ၎င်း၏ အဓိကပြိုင်ဘက်နိုင်ငံအား ပြစ်တင်ပြောကြားခဲ့သည်။ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် အရပ်ဘက် ရေယာဉ်များအား ပစ်မှတ်ထား တိုက်ခိုက်မှုကို အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စု၏ ပင်လယ်ရေကြောင်း ပိုင်နက်အနီးတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းရင်းမြစ်က ပြောကြားသည်။

ရေနံတင် သင်္ဘောနှစ်စင်းမှာ တိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့် ကြီးမားစွာ ပျက်စီးခဲ့သည်ဟု ဆော်ဒီအာရေဗျ စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ခါလစ်အယ်လ်ဖာလာက ပြောကြားသည်။ သို့သော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှုနှင့် ရေနံများ ယိုဖိတ်မှု မရှိဟု ၎င်းက ပြောကြားသည်။

အေအက်မ်ပီ



ဂါဇာဒေသတွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးတည်ငြိမ်မှုရှိရန် အစွဲအစည်းအဖွဲ့များ ပါလက်စတိုင်းအား ကုလငြိမ်းချမ်းရေးသံတမန်တောင်းဆို

ဂါဇာ မေ ၁၃

အီဂျစ်၊ ကုလသမဂ္ဂနှင့် ကာတာတို့က အကျိုးဆောင် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် ဂါဇာဒေသတွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးတည်ငြိမ်မှုရှိရန် ကုလသမဂ္ဂငြိမ်းချမ်းရေးသံတမန် နီကိုလေးမလာဒီနော့ဗစ်က မေ ၁၃ ရက်တွင် တောင်းဆိုလိုက်ကြောင်း ယနေ့ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်က ဖော်ပြထားသည်။

လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ စီမံချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ဂါဇာဒေသတွင် တည်ငြိမ်မှုကို မပြိုကွဲစေရန် အဖွဲ့အစည်းအားလုံးက ဆောင်ရွက်သွားမည် ဟုလည်း မိမိတို့အနေဖြင့် မျှော်လင့်ကြောင်း သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် မလာဒီနော့ဗစ်က သတင်းထောက်များအား ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဂါဇာကမ်းခြေမြောက်ပိုင်းရှိ နက်စိဆာဆေးရုံတွင်လည်း နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်စီမံချက်ကို ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် အနာဂတ်တစ်ခုကို မျှော်လင့်ထားသည့်အတွက် ဂါဇာဒေသတွင် ပါလက်စတိုင်းသားတို့၏ ဘဝရှင်သန်မှုတိုးတက်မှုရှိစေရန် ပါလက်စတိုင်း၊ အီဂျစ်နှင့် အစွဲအစည်းအဖွဲ့အားလုံး၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း မလာဒီနော့ဗစ်က

ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြီးခဲ့သည့်တစ်ပတ်ကမူ ဂါဇာဒေသ၌ အမှန်တကယ် စစ်ဖြစ်လုနီးပါးဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းအခြေအနေနှင့် ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်မိကြောင်း၊ အစွဲအစည်း ပါလက်စတိုင်းအုပ်စုများအကြား တည်ငြိမ်မှုကို ဆက်ထိန်းထားရန်မှာ ၎င်းအနေဖြင့် အကောင်းဆုံးလုပ်ဆောင်ရန်သန့်ဉာဏ်ချထားကြောင်း မလာဒီနော့ဗစ်က မှတ်ချက်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်၊ ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်တို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ယာယီအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများဖန်တီးပေးရေးကို လက်ရှိတွင် အဓိကပစ်မှတ်ထား လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်းလည်း ကုလသမဂ္ဂငြိမ်းချမ်းရေးသံတမန် မလာဒီနော့ဗစ်က ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများကို ကြီးကြပ်ရန်အတွက် ကာတာသံတမန် မိုဟာမက်အယ်လ်အမ်မာဒီသည်လည်း မေ ၁၃ ရက်အစောပိုင်းတွင် ဂါဇာကမ်းခြေဒေသသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သုံးရက်ကြာ တင်းမာမှုများဖြစ်ပွားပြီးနောက် အစွဲအစည်း ပါလက်စတိုင်း အုပ်စုများအကြား အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီချက်သည် ပြီးခဲ့သည့် တနင်္လာနေ့က ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ



ဘာကီနာဟာဆိုရုံ ခရစ်ယာန်ဘုရားရှိခိုးကျောင်းတစ်ကျောင်း၌ ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွား၊ လူခြောက်ဦး သေဆုံး

အော့ဒါဒူ မေ ၁၃

အာဖရိကတိုက်အနောက်ပိုင်းရှိ ဘာကီနာ ဖာဆိုနိုင်ငံရှိ ကက်သလစ်ဘာသာဝင်များ၏ ဘုရားရှိခိုးကျောင်း တစ်ကျောင်းတွင် အစ္စလာမ္မစ်စစ်သွေးကြွများဟု သံသယရှိသူများက ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုတစ်ခု မေ ၁၂ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူခြောက်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဘာကီနာဖာဆိုနိုင်ငံ ဆန်မာတန်ဂါပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းရှိ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းတစ်ကျောင်းတွင် မေ ၁၂ ရက်က လူအများစုဝေး၍ ဝတ်ပြုဆုတောင်းနေစဉ် သေနတ်သမားများက ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် သေဆုံးသွားသူများထဲတွင် ခရစ်ယာန်ဘုန်းတော်ကြီးတစ်ပါး ပါဝင်ကြောင်း အစိုးရအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ယင်းဒေသတွင်းရှိ အခြားဘုရားရှိခိုးကျောင်းတစ်ကျောင်းတွင် လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တနှစ်ပတ်အတွင်းကလည်း စစ်သွေးကြွတစ်ဦး၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် လူခြောက်ဦး သေဆုံးခဲ့ရသေးသည်။

အကြမ်းဖက်သမားများက ယင်းဒေသကို နှစ်ခြမ်းခွဲခြားရန် ပစ်မှတ်ထားလုပ်ဆောင်နေကြောင်းနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့်

ငြိမ်သက်စွာနေထိုင်ကြရန် ဘာကီနာဖာဆိုအစိုးရကတိုက်တွန်းထားသည်။ ဘာကီနာဖာဆိုနိုင်ငံသည် ဆာဟာရသဲကန္တာရတောင်ပိုင်း ဆာဟာဒေသ၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး အယ်လ်ခိုင်ဒါနှင့် အစ္စလာမ္မစ်နိုင်ငံတော် ထူထောင်ရေးအဖွဲ့ (အိုင်အက်စ်) စစ်သွေးကြွအုပ်စုများနှင့် ချိတ်ဆက်မှုရှိသော စစ်သွေးကြွများ လှုပ်ရှားနေသည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။

ယခုနှစ်ဧပြီလအတွင်းက ဆာဟာဒေသတွင်း၌ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့်

လူပေါင်း ၃၀၀ ကျော် သေဆုံးပြီး ၁၅၀ ကျော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးရုံးက လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်က ထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ယင်းဒေသတွင်း၌ လုံခြုံမှုကင်းမဲ့ခြင်းနှင့် လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုများသည် မကြာစဖူးသောအဆင့်သို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း အဆိုပါရုံးက သတိပေးထားသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ပနားမားတွင် ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၁ ရှိ မြေငလျင်လှုပ်

ဂါရှင်တန် မေ ၁၃

ပြင်းအား မဂ္ဂနီကျု ၆ ဒသမ ၁ အဆင့်ရှိ မြေငလျင်တစ်ခု မေ ၁၂ ရက်က ပနားမားနိုင်ငံနှင့် ကော်စတာရီကာနယ်ခြားအနီးတွင် လှုပ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း အမေရိကန် ဘူမိတိုင်းတာရေးဌာနက ပြောကြားသည်။ ယင်းမြေငလျင်လှုပ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ထိခိုက်သေဆုံး ပျက်စီးမှုများလျော့နည်းစွာ တွက်ပေါ်လာခြင်းမရှိသေးဟု အေအက်မ်ပီသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါ ငလျင်သည် ပနားမားနိုင်ငံ အနောက်ဘက်အစွန်းပိုင်းရှိ ဆာနီတာရစ်မြို့အနီး မြေအောက်အနက် ၃၇ ကီလိုမီတာ (၂၃ မိုင်)ကို ဗဟိုပြု၍ လှုပ်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု အမေရိကန် ဘူမိတိုင်းတာရေးဌာနက ပြောကြားသည်။

ယင်းမြေငလျင်လှုပ်ခတ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပစ်ဖိတ်သမုဒ္ဒရာ ဆူနာမီသတိပေးဌာနက ဆူနာမီသတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ခြင်းမရှိပေ။

၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်းက ကော်စတာရီကာနိုင်ငံ ပစ်ဖိတ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသ၌ ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၅ မဂ္ဂနီကျုအဆင့်ရှိ မြေငလျင်လှုပ်ခဲ့ရာ မြို့တော် ဆာနီဟိုဆေးရှိ အဆောက်အအုံများ ယိမ်းခါခဲ့ပြီး လူနှစ်ဦးမှာ နှလုံးရောဂါဖြင့် သေဆုံးခဲ့သည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ အစောပိုင်းတွင် ပြင်းအား ၇ ဒသမ ၁ အဆင့်ရှိ မြေငလျင်တစ်ခု မက္ကဆီကိုတွင် လှုပ်ခဲ့ရာ လူပေါင်း ၃၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့သည်။

အေအက်မ်ပီ

ဖန်နီမုန်တိုင်းကြောင့် အိန္ဒိယ၌ သေဆုံးသူဦးရေမြင့်တက်၊ ပြည်သူများ အခက်ကြုံဆဲ

နယူးဒေလီ မေ ၁၃
မေလအစောပိုင်းက အိန္ဒိယနိုင်ငံ အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်းနှင့် ဘင်္ဂလား ဒေ့ရှ်နိုင်ငံတို့တွင် တစ်နာရီလျှင် ပြင်းအား ၁၂၅ မိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ရောက် မွေ့နှောခဲ့သည့် “ဖန်နီ” အမည်ရှိ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းကြောင့် သေဆုံး သူဦးရေမှာ ၇၇ ဦး အထိ မြင့်တက် လာခဲ့ကြောင်း မေ ၁၃ ရက်ထုတ် တရားဝင်ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရ သည်။



ဖန်နီမုန်တိုင်းကြောင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ရှိ သေဆုံးသူဦးရေမှာ မူလက ၄၃ ဦး ရှိရာမှ ၆၄ ဦးအထိ မြင့်တက်လာခဲ့ပြီး ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင်လည်း ယင်း မုန်တိုင်းကြောင့် လူ ၁၂ ဦး သေဆုံးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ကနဦးက ကုလသမဂ္ဂအပါအဝင် နိုင်ငံ တကာ၏ ချီးကျူးခြင်းကို ခံခဲ့ရသော် လည်း မုန်တိုင်းဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးနောက် ၁၁ ရက်ကြာသည်တိုင် လျှပ်စစ်မီး၊ ဆက်သွယ်ရေးစနစ်နှင့် သောက်သုံး ရေ မရရှိနိုင်ခြင်းသည် အာဏာပိုင် များ၏ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းနှောင့်နှေးမှုနှင့် စိတ်မဝင်စား မှုကြောင့်ဖြစ်သည်ဟု ရှုမြင်ခဲ့ရသည့် သန်းနှင့်ချီသော ပြည်သူများအတွက် မူ ယင်းချီးကျူးခံရမှုသည် အမျက် ဒေါသအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲလာခဲ့ သည်။

မူနှင့်ပတ်သက်ပြီး လမ်းမများတွင် ဆန္ဒဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သို့သော် ဩရိသ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် နာဗင်ပတ်နီက ကမူ မုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးသွား သည့် နေအိမ်များအပေါ် ချင့်ချိန် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို မေ ၁၅ ရက်မှ စတင် မည်ဖြစ်ပြီး လေဘေးသင့်ပြည်သူများ ကို ငွေကြေးထောက်ပံ့ပေးရန် ကတိ ကတိပြုထားသည်။

ပုံမှန်အားဖြင့် မုန်တိုင်းများသည် အောက်တိုဘာလနှင့် နိုဝင်ဘာလ တွင် အိန္ဒိယအရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်း သို့ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်လေ့ရှိသည်။ ဖန်နီမုန်တိုင်းသည် နှစ်ပေါင်း ၁၅၀ အတွင်း နွေရာသီကာလအတွင်း ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်သို့ ဝင်ရောက် မွေ့နှောခဲ့သည့် မုန်တိုင်းများအနက် တတိယအကြိမ်မြောက် အင်အားပြင်း မုန်တိုင်း ဖြစ်လာခဲ့သည်။

ဖန်နီမုန်တိုင်းသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ အရှေ့ဘက် ဩရိသပြည်နယ် ပူရီနှင့် ခူရဒါခရိုင်များတွင် လူ ၃၉ ဦးထက် မနည်း သေဆုံးခဲ့ပြီး အိမ်ခြေ ၅၀၀၀၀ ကျော် ဖျက်ဆီးခဲ့သလို ထောင်သောင်း နှင့်ချီသော သစ်ပင်များလည်း အမြစ် လှန်ပစ်ခဲ့ကာ သန်းနှင့်ချီသော ဒေသခံ ပြည်သူများသည် လျှပ်စစ်မီး၊ ဆက်သွယ်ရေးစနစ်နှင့် သောက်သုံး ရေများအတွက် အခက်အခဲကြုံတွေ့ နေကြကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ လေဘေးသင့်ပြည်သူ များသည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းနှောင့်နှေးမှု၊ အစားအစာနှင့် သောက်သုံးရေဈေးနှုန်း မြင့်တက်လာ

“ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုး ချင့်ချိန် တွက်ချက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်ကို တာဝန်ရှိ သူတွေက ကြီးကြပ်မည်ဖြစ်ပြီး လေဘေးသင့် ပြည်သူတွေအတွက် ကျွန်တော်တို့ အကောင်းဆုံး ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်သွားမှာပါ” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ဩရိသပြည်နယ်တွင် ၁၉၉၉ ခုနှစ်က ဆူပါဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း ဝင်ရောက်မွေ့နှောခဲ့ရာ လူ ၁၀၀၀၀ နီးပါး အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ကိုးကား-အေအက်စ်ပီ ဘာသာပြန်-ဂျေတီ

မောရစ်ရှနိုင်ငံသို့ ကန်ဒေါလာ ၁၀ သန်း ဆော်ဒီအာရေဗျ ပံ့ပိုးကူညီ

ရိယာဒ် မေ ၁၃
ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံသည် အာဖရိကတိုက်ရှိ ကျွန်းနိုင်ငံဖြစ်သော မောရစ်ရှ နိုင်ငံမှ ဟာရီကီန်းမုန်တိုင်းသင့် ပြည်သူများအတွက် အမေရိကန် ဒေါလာ ၁၀ သန်း အကူအညီပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းဌာနက ရေးသားဖော်ပြ ခဲ့သည်။

လွှဲပြောင်းပေးအပ်

အဆိုပါထောက်ပံ့ကြေးကို ဘုရင်ဆယ်လ်မန်က လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာအကူအညီနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပဟိုဠာနစ် အကြီးအကဲ အဗ္ဗူလာအယ်ရာဘီက ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံသို့ အလည်အပတ်ရောက်ရှိ နေသည့် မောရစ်ရှနိုင်ငံ အာဏာရပါတီဥက္ကဋ္ဌ ရှော်ခတ်အလီဆောင်အန်သို့ ရိယာဒ်မြို့တော်၌ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးပံ့ပိုးမှုများကို မောရစ်ရှနိုင်ငံ၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်ပါက အလျင်အမြန် တုံ့ပြန်ရေးစနစ်တစ်ခု တည်ထောင်ရေးအတွက် သုံးစွဲမည် ဖြစ်သည်။

အယ်ရာဘီ၏ ပြောကြားချက်အရ ငွေကြေးအကူအညီများကို ဟာရီကီန်း ဘေးသင့်ပြည်သူများ၏ ဆင်းရဲဒုက္ခများ လျော့ပါးသွားစေရန် အသုံးပြုမည်ဟု သိရသည်။ မောရစ်ရှနိုင်ငံသို့ စွန့်ပလွန်သီး တန်ချိန် ၅၀ ဖြန့်ဖြူးမည့် သဘောတူညီချက်တစ်ရပ်ကိုလည်း နှစ်ဖက်စလုံးက လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

အယ်နီညီမှ
၂၀၁၉ ခုနှစ် မေ ဇွန်၊ ဇူလိုင်လများအထိ အယ်နီညီဖြစ်ပေါ်နိုင်မှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိရှိနိုင်ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် (ဇူလိုင်၊ ဩဂုတ်၊ စက်တင်ဘာ) လများတွင် ၆၂ ရာခိုင်နှုန်းသို့ ပြန်လည်လျော့ကျလာနိုင်ကြောင်းကို အယ်နီညီဖြစ်စဉ်အား နိုင်ငံတကာပစ်ဖိတ်သမုဒ္ဒရာ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင် အပူချိန်လေ့လာစောင့်ကြည့်ရေး ဗဟိုဌာနများမှ ထုတ်ပြန်ထားသည်။
(မိုး/လေ)

စာမျက်နှာ ၁၁ မှ

သွေးကြောသွင်းဆေးရည် (Saline)၏ ပြည်တွင်း သုံးစွဲမှုအရေအတွက်သည် နှစ်စဉ် ၅၅ သန်းခန့် ရှိသော် လည်း စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ ငါးသန်းခန့်သာ ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ သဖြင့် ယခုအခါ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ သွေးကြောသွင်းဆေးရည် ထုတ်လုပ်ရေး လိုင်းအသစ်ကို ကျောက်ဆည်မြို့ရှိ ဆေးဝါး စက်ရုံ(အင်ဂျင်)တွင် တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပြီး နှစ်စဉ် သွေးကြောသွင်းဆေးရည် ၁၅ သန်းခန့်ကို ပြည်တွင်း လိုအပ်ချက်၏ ရာခိုင်နှုန်း ၂၀ အထိ ထုတ်လုပ်ဖြည့်ဆည်း ပေးနိုင်မည်အပြင် ပြည်တွင်း၌ လိုအပ်ချက်မြင့်မားလျက် ရှိသော မေးခိုင်ရောဂါကာကွယ်ဆေးနှင့် ခွေးရူးပြန်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကို ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း ဆက်လက်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း။

အထည်အလိပ်ကဏ္ဍတွင် အထည်စက်ရုံ(မြင်းခြံ) တွင် မူလထုတ်ကုန်ဖြစ်သော ပတ်တီပိတ်ကို ဆေးရည် စီမံပတ်တီ၊ ပြည်တွင်းထွက်ကျောက်မှုန့် (Gypsum) နှင့် ပတ်တီပိတ်တို့ပေါင်းစပ်၍ ကျောက်ပတ်တီ (P.O.P Bandage) ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ဓာတ်ခွဲခန်းတွင် သုတေသန ပြုစမ်းသပ်အောင်မြင်ပြီး စီးပွားဖြစ်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး စီမံ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

မော်တော်ယာဉ်ကဏ္ဍတွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ပြည်တွင်းတပ်ဆင်ထုတ်လုပ်သည့် Ambulance များ နှင့် ပြည်ပမှတင်သွင်းလာမည့် Ambulance များ၏ အရည်အသွေးကို စစ်ဆေးအတည်ပြုမည့် မြန်မာနိုင်ငံ လူနာတင်ယာဉ် အရည်အသွေးသတ်မှတ်စစ်ဆေးရေး အဖွဲ့ (Commission on Accreditation of Ambulance, Myanmar-CAAM)ကို ဖွဲ့စည်း ခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအတွက် အမှတ်(၁၅)အကြီးစား စက်ရုံ(သာဂရ)မှ Standard Type Ambulance ယာဉ် ၅၅ စီး ထုတ်လုပ်ပေးခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း သုံးစွဲသူ စိတ်ကြိုက် Medical Equipment များ၊ Medical Grade Trimming Part များ တပ်ဆင်ထားသည့် လူနာတင်ယာဉ် New Model များကို ဆက်လက် ထုတ်လုပ်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

သင်တန်းများကို လုပ်ငန်းခွင်မပျက် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး လျက်ရှိသလို Mobile Vocational Vehicle သုံးစီး ထပ်မံ တီထွင်ထုတ်လုပ်ရန် စီမံဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း။ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှု ဖြစ်စေသည့် ကာဗွန်ထုတ်လုပ်မှုလုံးဝမရှိသော Modulo Brand Electric Bus များကို ဟန်ဂေရီနိုင်ငံ CSEPLE Holding Ltd. ၏ ဥပဒေပေးပံ့ပညာဖြင့် Green Power Myanmar နှင့်ပူးပေါင်းပြီး အမှတ် ၁၄ အကြီးစားစက်ရုံ(သာဂရ)တွင် တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းများအား နိုင်ငံတော်မှချမှတ်သည့် မူဝါဒ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည်စစ်ဆေးပတ်ပတ်မတ်မတ် တင်ပြထားပြီး မြေဧက ၂၂၇၆ ဒဿမ ၂၁၁ ဧကကို ကောလိတွော်အရာရှိထံ လွှဲပြောင်းအပ်နှံပြီးဖြစ်ပြီး ကျန်ရှိသော မြေ ၁၂၀၅ ဒဿမ ၆၄ ဧကကို လွှဲပြောင်းအပ်နှံနိုင်ရေး နိုင်ငံတော်နှင့် မူဝါဒနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာကြသည့် သတင်း မီဒီယာများက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့်ပတ်သက် သည့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများအတွက် ဘဏ္ဍာငွေသုံးစွဲမှု၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင် ဘေးဒဏ်ခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ဖြည့်ဆည်းပေးမှု၊ နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ပြန်လည်လက်ခံရေးဆောင်ရွက်မှု၊ တပ်မတော်မှ ပြန်လည် နုတ်ထွက်ခွင့်ပြုသည့် ကလေးစစ်သားများကို ထောက်ပံ့ ပေးနေမှု၊ သဘာဝဘေးကြိုတင်စီမံမှုအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးနှင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းများတွင် လူမှုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကလေးသူငယ်စွန့်ပစ်မှုနှုန်း များပြားလာမှု၊ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လေယာဉ်မတော်တဆမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်မှု၊ မန္တလေးခေတ်မီဆိပ်ကမ်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း၊ မန္တလေး-မူဆယ်ရထားလမ်း ဖောက်လုပ်မည့် စီမံကိန်း၊ ရထားပြေးဆွဲမှုမှ ရရှိသည့် ဘဏ္ဍာငွေ၊ ပျဉ်းမနားဘူတာပြုပြင်ရေး၊ နေပြည်တော် မီးရထားစက်ခေါင်းစက်ရုံမှ ထုတ်လုပ်မှု၊ ယာဉ်မောင်း လိုင်စင်နှုန်းထားနှင့် လိုင်စင်ထုတ်ပေးသည့် မူဝါဒ၊ လျှပ်စစ် မော်တော်ကား ထုတ်လုပ်မည့်အစီအစဉ်၊ SME လုပ်ငန်း များကို ချေးငွေထုတ်ချေးပေးနေမှု၊ မြေဆိပ်ဖြေဆေး ထုတ်လုပ်မှု ပမာဏ၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ ရပ်ဆိုင်းထားသည့် နိုင်ငံပိုင်စက်ရုံများအနက် ပြန်လည် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုရန် သုံးသပ်နေမှုအခြေအနေတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းကြရာ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားကြသည်။

သတင်းစဉ်

တာချီလိတ်တွင် တရားမဝင်နေထိုင်သူ တရုတ်နိုင်ငံသား ၁၈၈ ဦးနှင့် သေနတ်သုံးလက်၊ စိတ်ကြွဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

တာချီလိတ် မေ ၁၃

မြန်မာ-တိုင်း နယ်စပ်ဒေသ တာချီလိတ်မြို့တွင် တရုတ်နိုင်ငံသားများ တရားမဝင်နေထိုင်ပြီး Online လောင်းကစားပြုလုပ်နေကြောင်း သတင်းအရ အဖွဲ့ပေါင်းစုံပါဝင်သည့် ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့များဖြင့် မြို့တွင်း သုံးနေရာခွဲပြီး ရှောင်တခင်ဝင်ရောက်စစ်ဆေးရာ တရုတ်နိုင်ငံသား ၁၈၈ ဦး နှင့် ရိုင်ဖယ် သေနတ် သုံးလက်၊ စိတ်ကြွဆေးပြားအချို့နှင့်အတူ ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ဖမ်းဆီးရမိကြောင်း သိရသည်။

တာချီလိတ်တပ်နယ်မှ ဗိုလ်မှူး၊ ဇေယျာမိုး၊ တာချီလိတ်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးလှဦးတို့ ဦးဆောင်သည့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့ (၁) သည် ဝိန်းကျောက်ရပ်ကွက် အတွင်းရှိ လက်ကီးမိုတယ်ကို ဝင်ရောက်စစ်ဆေးရာ တရုတ်နိုင်ငံသားအမျိုးသား ၇၅ ဦး၊ အမျိုးသမီး လေးဦးအား ဖုန်းအမျိုးအစားစုံ ၁၆၄ လုံး၊ လက်ပံတော့ ငါးလုံး၊ စကားပြောစက် ငါးလုံး၊ YGN-9E/--- နံပါတ်ပါ Alphard မော်တော်ယာဉ် (လိုင်စင်စိစစ်ဆဲ) တစ်စီးနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ဗိုလ်မှူးမျိုးအောင်စိုး၊ တာချီလိတ်မြို့မှရဲစခန်းမှ နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ရဲအုပ်ကိုကိုဦး ဦးဆောင်သည့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့ (၂) သည် ရန်အောင်မြေရပ်ကွက်အတွင်းရှိ သတင်းရသည့် နေအိမ်တစ်လုံးအား ဝင်ရောက်စစ်ဆေးရာ တရုတ်နိုင်ငံသား အမျိုးသား ၃၈ ဦး၊ အမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသား အမျိုးသားကိုဦး၊ အမျိုးသမီးတစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၀ ဦးတို့ကို ဖုန်းအမျိုးအစားစုံ ၁၈၄ လုံး၊ လက်ပံတော့ ၁၁ လုံး၊ Toyota Hilux Revo ယာဉ်တစ်စီး၊ Crown ယာဉ်တစ်စီး၊ Parado ယာဉ်တစ်စီး စုစုပေါင်း မော်တော်ယာဉ် သုံးစီးနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ဗိုလ်ကြီး မြို့ကျော်လှိုင်၊ ရဲအုပ် မြင့်နိုင် တို့ဦးစီးသော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ (၃) သည် ဝိန်းကျောက်ရပ်ကွက်အတွင်း သတင်းရရှိသည့် နေအိမ်အား



ထပ်မံစစ်ဆေးရာ တရုတ်နိုင်ငံသား အမျိုးသား ၆၅ ဦး၊ အမျိုးသမီး ငါးဦး တို့ကို M-22 ရိုင်ဖယ်သေနတ်သုံးလက်၊ ကျည်ဘောက် ၁၁ ခု၊ ကျည် ၃၁၅ တောင်၊ ဖုန်းအမျိုးအစားစုံ ၂၀၀ ခန့်၊ စကားပြောစက် နှစ်လုံး၊ ကျည်ကာအင်္ကျီ သုံးထည်၊ စိတ်ကြွဆေးပြား ၂၅ ပြား၊ Jeep ယာဉ်တစ်စီး၊ Ford ဆိုင်ကယ်တစ်စီး တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

အဆိုပါဖမ်းဆီးရမိသည့် တရုတ်နိုင်ငံသားများကို သက်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရေး စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မောင်ယဉ်ကျေး

ဝေါမြို့နယ်နှင့် မကွေးမြို့နယ်တို့တွင် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ဝေါ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝေါမြို့၊ ဘောလုံးကွင်းအရှေ့ရန်ကုန်း-မော်လမြိုင်လမ်းဘေးရှိ ကိုဇော်ဝင်းထွဋ်၏ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းဆိုင်မှ ရေခဲသေတ္တာ အပူလွန်ကဲရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားသဖြင့် ဆိုင်ခန်း ၁၃ ခန်း၊ မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် ဆိုင်ခန်းများအတွင်းရှိ စက်ပစ္စည်းများနှင့် အခြားပစ္စည်းများ၊ ဘီလီယက်ခုံ၊ ရေခဲသေတ္တာတစ်လုံးနှင့် အစားအသောက်များ၊ ဆိုင်ကယ်အဟောင်း ၁၄ စီးနှင့် ဆိုင်ကယ်အပိုပစ္စည်းများ၊ မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကိုဇော်ဝင်းထွဋ်အား ဝေါမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

အောင်မြတ်လင်း(ပြန်/ဆက်)

မကွေး မကွေးမြို့နယ် လျော်တောကျေးရွာတွင် မေ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲက တောမီးလောင်ရာမှတစ်ဆင့် ကျေးရွာရှိ ဦးဇော်ညီနိုင်၏ နေအိမ်နှင့် ဦးစိုးနိုင်တို့၏ နေအိမ်များသို့ မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ မီးလောင်မှုကြောင့် နေအိမ်နှစ်လုံး၊ အိမ်ထောင်စု နှစ်စု၊ အမျိုးသား လေးဦး၊ အမျိုးသမီး လေးဦး စုစုပေါင်း ရစ်ဦးတို့ မီးဘေးသင့်ခဲ့ပြီး လူ၊ တိရစ္ဆာန်ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

သန်းနိုင်ဦး(ခဗ)

ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ

တောင်သာနှင့် ညောင်ရွှေတို့တွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်၍ နေအိမ်များ အမိုးလန်ပျက်စီး

တောင်သာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်သာမြို့နယ် စံဦးကျေးရွာနှင့် ကန်ဆင်ကျေးရွာတို့တွင် ယနေ့ညနေ ၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်က မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူနေအိမ်များ အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စံဦးကျေးရွာတွင် မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူနေအိမ် ငါးလုံး အမိုးလန်ပျက်စီးသွားခဲ့ပြီး ကန်ဆင်ကျေးရွာတွင် လူနေအိမ် ၂၈ လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နန်းမြင့်ကျေးရွာသို့ သွယ်တန်းထားသည့် 33 kv ဓာတ်အားလိုင်းပေါ်သို့ ထန်းပင်လဲကျခဲ့ရာ ဓာတ်တိုင်ကိုးတိုင် ကျိုးကျပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် စံဦးကျေးရွာနှင့် ကန်ဆင်ကျေးရွာမှ ပျက်စီးသွားသောနေအိမ်များအား အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရေးအတွက် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

ဇော်မင်းနိုင် (မြင်းခြံ)

ညောင်ရွှေ

ညောင်ရွှေမြို့နယ်အတွင်း မေ ၁၂ ရက် ညနေပိုင်းက မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထီးလင်းကျေးရွာ၊ တောင်တိုကျေးရွာနှင့် ကျိုင်းခမ်းကျေးရွာတို့၌ လူနေအိမ်အချို့ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထီးလင်းကျေးရွာတွင် ထရုံကာ၊ လူနေအိမ်ရှစ်လုံး ပြိုကျပျက်စီးပြီး နေအိမ် ၁၁ လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့သည်။ တောင်တိုကျေးရွာတွင် နေအိမ်နှစ်လုံး၊ ကျိုင်းခမ်းကျေးရွာတွင် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းနှင့် လူနေအိမ်တစ်လုံးတို့ အမိုးလန်ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်ပြန်/ဆက်

အကျဉ်းထောင်အတွင်း တားမြစ်ပစ္စည်းဖြစ်သည့် ဖုန်းဟန်းဆက်သွင်းယူသူများအား ရွှေဘိုမြို့နယ်တရားရုံးမှ အမိန့်ချမှတ်

ရွှေဘို မေ ၁၃ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့တွင် မေ ၁၃ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲက ရွှေဘိုအကျဉ်းထောင်အတွင်း တားမြစ်ပစ္စည်းဖြစ်သည့် ဖုန်းဟန်းဆက်သွင်းယူသူများအား ထောင်ဒဏ်ခြောက်လစီ ကျခံစေရန် ရွှေဘိုမြို့နယ်တရားရုံးက အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း ရွှေဘိုခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး မြင့်မောင်က ပြောသည်။

အကျဉ်းထောင်အတွင်းသို့ တားမြစ်ပစ္စည်း တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ကြောင်း ရွှေဘိုမြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး သိန်းဝင်းထံမှ သိရသည်။

ဖြစ်သည့် ဖုန်းဟန်းဆက်သွင်းယူသူများဖြစ်ကြသော အကျဉ်းသား ကောင်းခန့်ကို(ခ) ကြယ်စင်ထွန်း (ခ) ကောင်းခန့်သူ၊ အကျဉ်းသား အာကာဦး၊ အကျဉ်းသား မိုးနိုင်နှင့် အကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ တပ်သား မိုးကျော်ဇင်အောင်တို့ လေးဦးအား အကျဉ်းထောင်အတွင်း တားမြစ်ပစ္စည်းဖြစ်သည့် ဖုန်းဟန်းဆက်သွင်းယူကိုင်ဆောင်သဖြင့် ရွှေဘိုမြို့မရဲစခန်းက ရွှေဘိုမြို့နယ်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ကြောင်း ရွှေဘိုမြို့မရဲစခန်းမှူး

ဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရွှေဘိုမြို့နယ်တရားရုံးက လက်ခံစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်သူလေးဦးမှာ အပြစ်ရှိကြောင်း ဝန်ခံထွက်ဆိုသဖြင့် အကျဉ်းထောင်အကျဉ်းထောင်ဒဏ် ၄၂ အရ ထောင်ဒဏ်ခြောက်လစီ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း ၎င်းအမှုအား ကြားနာစစ်ဆေးအမိန့်ချမှတ်ခဲ့သူ ရွှေဘိုမြို့နယ်တရားသူကြီး ဦးထွန်းဦးက ပြောသည်။

မိုးသောက် (ရွှေဘို)

သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်နှင့် တာချီလိတ်မြို့တို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မေ ၁၃ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၄၂)ရန်ကုန်(အနောက်)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မေ ၁၂ ရက် ည ၇ နာရီခွဲက သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ် (ဆ/ခ)ရပ်ကွက် လေးထောင်ကန်လမ်း ရွှေကိန္နရီအိမ်ရာ တိုက်(၅) အခန်းအမှတ်(၃၀၃)နေ စိုးဝင်း(ခ)ကိုရဲ၏နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၁၃၅၀၊ အိုက်စ် ၂၁ ဂရမ်နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အလားတူ ယင်းနေ့ နံနက် ၁၀နာရီခွဲက တပ်မတော်က တာချီလိတ်မြို့နယ် မိုင်းဖုံး(ခ) ကျေးရွာအုပ်စု ဝေလလန်ကျေးရွာအနီး မယ်ဆိုင်ချောင်းဘေး တစ်လျှောက်တွင် နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်စဉ် ကျောပိုးအိတ်တစ်လုံးနှင့် ဆာလာအိတ်နှစ်လုံးတို့ကို တွေ့ရှိ၍ ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးရာ ကတ်တမင်း ၆၀ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။



ကိုရဲ

တိုင်းဒေသကြီးနှစ်ခုနှင့် ပြည်နယ်နှစ်ခုတို့အတွင်း၌ တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မေ ၁၃ သစ်တောဦးစီးဌာနသည် တရားမဝင်သစ်နှင့်သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ခလရ(၄၅)(၁၅၁)နှင့် စရဖမှ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ သစ်တောလုံခြုံရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့ဖြင့် မေ ၇ ရက်မှ ၁၁ ရက်အတွင်း ရှာဖွေဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန်ဂေါခရိုင် ထီးလင်းမြို့နယ် ဂန်ဂေါ-တောမ-မြိုင်လမ်း ကိုးမိုင်ခန့်အကွာ Nissan Diesel (၁၀)ဘီး ယာဉ်ပေါ်မှ ပိတောက်ခွဲသားဆိုက်စုံ ၇ ဒဿမ ၈၀၀၂ တန်ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် မံစီမြို့နယ် မြောက်ဘက် သုံးမိုင်ခန့်အကွာ၌ NOAH ယာဉ်ပေါ်မှ ပိတောက်ခွဲသား သူညီ ဒဿမ ၂၆၇၂ တန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူတစ်ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်ခရိုင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် လားရှိုး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး၌ မော်တော်ယာဉ်သုံးစီးပေါ်မှ ပိတောက်ခွဲသား ၁၄ ဒဿမ ၇၆၅၆ တန်နှင့် အတူ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ မြောက်ဦးနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ကသာမြို့နယ် ရွှေလီမြစ်အတွင်းမှ လုံးပတ်သုံးပေအောက် ကျွန်းသစ် ၇ ဒဿမ ၀၁၂၄ တန်နှင့်အတူ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ရှစ်ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ တမူးခရိုင် တမူးမြို့နယ် ခမ်းပတ်မြို့၏ အနောက်ဘက်

လေးဖာလုံခန့်အကွာမှ ကျွန်း၊ ကညင်ခွဲသား ၆ ဒဿမ ၈၁၉၂ တန်၊ အင်ဂျင်တစ်လုံးနှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်း ငါးမျိုး၊ ရွှေဘိုခရိုင် ကန်ဘလူမြို့နယ် မလယ်ကျေးရွာ အတွင်းရှိ ဟီးနီးခြောက်ဘီးယာဉ်ပေါ်မှ အင်ကြင်း ခွဲသား ၃ ဒဿမ ၃၈၀၄ တန်၊ ယင်းဗာပင်ခရိုင် ပုလဲမြို့နယ် လယ်မွေကျေးရွာအတွင်းမှ ပိတောက်ခွဲသား ၁၂ ဒဿမ ၁၅၅၈ တန်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) လွိုင်လင်ခရိုင် ကွန်တိန်းမြို့နယ် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်အနီး၌ SURF ယာဉ်ပေါ်မှ တမလန်းသစ်၊ ဓားရွေ သူညီ ဒဿမ ၈၃၅၄ တန်တို့ကိုလည်းကောင်း ပိုင်ရှင်မဲ့သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများနှင့် ဆက်စပ်သူများအား စုံစမ်းရှာဖွေ ဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မောင်လူမော်

အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိသော မြန်မာပြည်မြောက်ဗျား ပူတာအိုဒေသ

နန္ဒာဝင်း

(ယမန်နေ့မှ အဆက်)

ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး အခွင့်အလမ်းများ

ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများနှင့် ယင်းတို့ရှင်သန်နေထိုင်ရာ ဂေဟစနစ်များကို အခြေခံ၍ သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်းများကို ဖွံ့ဖြိုးအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါက ဒေသ၏ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုလာမည်ဖြစ်သည်။

သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်ဆက်စပ်၍ ဒေသတွင်း အစားအသောက်လုပ်ငန်းများ၊ တည်းခိုရေးလုပ်ငန်းများ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဒေသထွက်ကုန်များ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ကြသူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများလည်း တိုးတက်ရရှိလာမည်ဖြစ်ရာ သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးလာရေးအတွက် လိုအပ်သော အခြေခံအဆောက်အအုံများ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ၊ နည်းပညာများနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးအစီအမံများ စတင်လုပ်ဆောင်သင့်သည်။

ဇီဝမျိုးစုံ မျိုးကွဲများအပေါ် ခြိမ်းခြောက်နေမှုများ

ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများသည် အမဲလိုက်ခြင်းများ၊ သစ်မဟုတ်သော သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ အလွန်အကျွံထုတ်ယူမှု၊ တောမီးလောင်ခြင်းများနှင့် တောမီးရှို့ခြင်းများ၊ လျှပ်စစ်ရှောင်တိုက်ခြင်း၊ မိုင်းခွဲခြင်းနှင့် အဆိပ်ချွတ်ခြင်း၊ စသည် အသားနှင့် အစိတ်အပိုင်းများရယူလိုခြင်းနှင့် လွှဲမှားသော ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အယူအဆများကြောင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများသည် ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခံရလျက်ရှိသည်။ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲတို့ ရှင်သန်နေထိုင်ရာ ဂေဟစနစ်များ ဟန့်ချက်ပျက်လာပါက ယင်းဂေဟစနစ်အပေါ်မှီတည်၍ အသက်ရှင်ရသော ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ရှင်သန်ရန်ခက်ခဲလာမည် ဖြစ်သည်။ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများသည် မျိုးသုဉ်းရန်အန္တရာယ်နှင့် ရင်ဆိုင်နေရပြီး ထိန်းသိမ်းရေးမလုပ်ဆောင်နိုင်ပါက ကွယ်ပျောက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ ခြိမ်းခြောက်မှုများကို လျော့ချနိုင်ရန် ဆက်စပ်ဌာနများ၊



ဖုန်ကန်ရာဇီ ရေခဲတောင်

ပူတာအိုဒေသတွင် တောင်ပေါ်အမြစ်မီးတော၊ တောင်ပေါ်သမပိုင်းစွတ်စိုတော၊ တောင်ပေါ်ထင်းရှူးတော၊ တောင်ပေါ်မြက်ခင်းလွင်ပြင်နှင့် တောင်လေတော၊ ဝါးနွယ်တောတို့ကို တွေ့ရလေ့ရှိသည်။ ကြိုးပိုင်းတော၊ ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော၊ သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများနှင့် သစ်တောဖုံးလွှမ်းလျက်ရှိသော အစိုးရစီမံခန့်ခွဲရေးမြေ (ကြိုးပြင်တော) များဟူ၍လည်း ခွဲခြားသတ်မှတ်ထားသည်။

သစ်များနှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ

ပူတာအိုဒေသရှိ သစ်တောကြီးများတွင် ကြေးလန်း၊ သတီ၊ သစ်အယ်၊ ရေပိတုန်း၊ တောင်သရက်၊ တောင်ချယ်ရီ၊ စကားဝါ၊ စကားစိမ်း၊ သစ်မင်း၊ ကျောက်ထင်းရှူး၊ ရှိပါး၊ ထင်းရှူး၊ စသည် သစ်အမျိုးအစားများကို တွေ့ရလေ့ရှိသည်။ သစ်မဟုတ်သည့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများဖြစ်သော သစ်မွှေး၊ ကြိမ်၊ ဝါး၊ ပျားရည်၊ ပျားဖယောင်း၊ သက်ငယ်၊ အဆိပ်ဥနှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာဆေးဖက်ဝင်အပင်များဖြစ်သော ရိုးပတီ၊ မချစ်ဥ၊ ခမ်းတောက်မြစ်၊ ချွေးဥ၊ ရေခဲတောင်ဂျင်ဆင်၊ ဆားချို၊ အဆိပ်ပြေဆေးနှင့် ဟင်းခတ်အမွှေးအကြိုင် ဖြစ်သော ရှားကောပါကောတို့ကိုလည်း တွေ့ရလေ့ရှိသည်။

သဘာဝတွင်းထွက် သတ္တုများ

ပူတာအိုခရိုင် ခါကာဘိုရာဇီဒေသတွင် ရတနာသတ္တုမျိုးစုံတွေ့ရှိရသည်။ ပူတာအိုမြို့နယ် ရှန်ဂေါင်ကျေးရွာအနီးတွင် ကျောက်စိမ်းတူးဖော်ရရှိနိုင်သော ချောင်းများနှင့် မချမ်းဘောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ထိုကြိုးပြင်ကာကွယ်တောတွင်လည်း လက်ကျင်ရွှေတွင်းများရှိသဖြင့် ဒေသခံများ ဝင်ငွေရရှိနေသည်။ ခေါင်လန်ဖူးမြို့နယ်နှင့် နောင်မွန်မြို့နယ် တောင်ပေါ်ဒေသများတွင် ရွှေသတ္တု၊ ခဲမဖြူနှင့် သရိုင်းသတ္တုကျောက်များထွက်ရှိပြီး ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကပင်လျှင် နောင်မွန်မြို့နယ် ငါရွာကျေးရွာမှထွက်ရှိသော သရိုင်းများကို လက်နက်များပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုခဲ့ကြသည်။

ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအခွင့်အရေးများ

လူသားတို့အသက်ရှင်ရပ်တည်ရေးအတွက် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးသည် အလွန်အရေးကြီးသော အခန်းကဏ္ဍပုဂ္ဂိုလ်နေပြီ။ ပူတာအိုဒေသရှိ သဘာဝသစ်တောဂေဟစနစ်မျိုးစုံသည် လူသားတို့ စားဝတ်နေရေးနှင့် ဘဝရှင်သန်ရေးတို့အတွက် လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိသည်။

ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ

ထို့အပြင် ပူတာအိုဒေသတွင် ဆက်သွယ်ရေးအနေဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ CDMA နှင့် IP Star လိုင်းများသာ သုံးစွဲခဲ့ပြီး ယခုအချိန်တွင် ပူတာအို၊ မချမ်းဘော၊ ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်များတွင် MPT၊ အူရီဒူ၊ မိုင်တဲလ်နှင့်

တယ်လီနောလိုင်းများ၊ နောင်မွန်မြို့နယ်နှင့် ခေါင်လန်ဖူးမြို့နယ်များတွင် CDMA၊ MEC ဖုန်းလိုင်းများ သုံးစွဲနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်း

သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာတိုးတက်လာသည့် ယနေ့ခေတ်တွင် ကမ္ဘာနှင့်တစ်ဝန်းဖြစ်ပေါ်နေသည့် သတင်းများကို ဒေသခံပြည်သူများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီသိရှိရန်နှင့် စာအုပ်၊ စာစောင်များကို လွယ်လင့်တကူဖတ်ရှုနိုင်ရန် ပြောင်းလဲလာသောခေတ်စနစ်နှင့်အညီ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များကိုလည်း ဖော်ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ စာကြည့်တိုက်အသင်းဝင်များကို စာအုပ်၊ စာစောင်များ ငှားရမ်းပေးခြင်းသာမက ကလေးစာဖတ်ခန်းများ၊ သီးခြားပြင်ဆင်ထားရှိပေးခြင်း၊ ပြတိုက်ငယ်များ ပြင်ဆင်၍ ဒေသသမိုင်းများ၊ ဒေသထွက်ကုန်များ၊ အထင်ကရမှတ်တမ်းများ စုဆောင်းထားရှိခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လူထုအခြေပြုပဟိုဌာနများဆောင်ရွက်ခြင်း

ဒီမိုကရေစီစနစ်အတွက် အဓိက သော့ချက်ဖြစ်သည့် ယဉ်ကျေးမှုကိစ္စများ၊ ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စများ၊ အပန်းဖြေနားနေရန် ကိစ္စများ၊ လူမှုရေးကိစ္စများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် နေရာတစ်ခုအဖြစ် လူထုအခြေပြုဌာနများကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဆွေးနွေးပွဲများ၊ ပြိုင်ပွဲများ၊ ဟောပြောပွဲများ၊ သင်တန်းများ၊ ဝါသနာ Club အသင်းများ ဖွဲ့စည်းကာ စာဖတ်ပိုင်းများ၊ သင်တန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူ့စကားပိုင်း

(ကျေးလက်စကားပိုင်းများ ကျင်းပခြင်း)

အစိုးရနှင့်ပြည်သူ့အကြား ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ရမည့်အကြောင်းကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများအား ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရန်၊ ပြည်သူ့လူထု၏ စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုများ မြင့်မားလာစေရန်နှင့် ဆွေးနွေးပွဲများတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးတတ်သည့် အလေ့အထများဖြစ်ပေါ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ပူတာအိုဒေသမှ ပြည်သူ့များအတွက် ပြည်သူ့စကားပိုင်း (ကျေးလက်စကားပိုင်းများ) ကို စီစဉ်ကျင်းပပေးလျက်ရှိသည်။

ထို့အပြင် ကလေးများစာအုပ်စာပေပို့နှစ်သက်မွေ့လျော်ကာ ရာသက်ပန် ပညာရှာမှီးသူများဖြစ်လာစေရန် ပွဲတော်၌ပျော်ရွှင်စွာဆင်နွှဲရင်း စုပေါင်းအလုပ်များတွင် ပိုင်းဝန်းပါဝင်တတ်သည့် အလေ့အထကောင်းများ ရရှိလာစေရန်၊ ပညာဗဟုသုတနှင့် လူရည် လူသွေးပြည့်ဝ၍ အနာဂတ်တွင် တိုင်းပြည်အတွက် ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုသူများ ဖြစ်လာစေရန်ရည်ရွယ်လျက် ပူတာအိုခရိုင်တွင် ကလေးစာပေပွဲတော်များကို ကျင်းပပေးလျက်ရှိသည်။

နိဂုံး

ပူတာအိုခရိုင်သည် သဘာဝတောတောင်များ၊ မြစ်ချောင်းများ ပေါများခြင်းကြောင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အခက်အခဲရှိသော ဒေသဖြစ်သော်လည်း ၂၀၁၅ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းတွင် အစိုးရ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကြောင့် မြစ်ကြီးနား-ပူတာအို လမ်းပိုင်း၊ ပူတာအို - နောင်မွန်လမ်းပိုင်းနှင့် ပူတာအို-ခေါင်လန်ဖူးလမ်းပိုင်းများသည် အထူးကောင်းမွန်လာပြီဖြစ်သည်။

ထို့အတူ လေကြောင်းလိုင်းများသည်လည်း ယခင်နှင့်မတူ နေ့စဉ် ပြေးဆွဲလျက်ရှိရာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် အရှိန်အဟုန်မြင့်လာပြီဖြစ်သည်။ ဒေသအတွင်း စားဝတ်နေရေး ဖူလုံလာသည်နှင့်အညီ လူနေမှုစနစ်များ၊ လူမှုဘဝများသည်လည်း ယခင်နှင့်မတူ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်ကို တွေ့ရသည်။ နောင်နှစ်အနည်းငယ်တွင် ပူတာအိုခရိုင်သည် ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ခရိုင်ကြီးတစ်ခုဖြစ်လာပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းကောင်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်သော ဒေသကြီးတစ်ခုအဖြစ် တက်လှမ်းနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်မျှော်လင့်မိပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။



အပူလျော့ပိုင်းမြေခိုမှိတော

နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများ အပါအဝင် အရေးအကြီးဆုံးဖြစ်သော ဒေသခံများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် အခြေရှာလုပ်ဆောင်သင့်သကဲ့သို့ ဥပဒေစိုးမိုးရေး ကင်းလှည့်လုပ်ငန်းများနှင့် အသိပညာပေးအစီအစဉ်များကို လုပ်ဆောင်သင့်သည်။

သဘာဝသစ်တောကြီးများ

မြန်မာပြည်မြောက်ဗျား ပူတာအိုဒေသ၏ သစ်တောဖုံးလွှမ်းဧရိယာသည် ၆၇၉၀၈၅၆ ဧကရှိပြီး သစ်တောဖုံးလွှမ်းမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၈၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။ သစ်တောဖုံးလွှမ်းဧရိယာ၏ ငါးရာခိုင်နှုန်းမှာ ရေခဲဖုံးဧရိယာများဖြစ်ပြီး အမြင့်ဆုံးအပူချိန်မှာ ၃၇ ဒီဂရီ ၅ စင်တီဂရိတ်နှင့် အနိမ့်ဆုံးအပူချိန်မှာ ၁ ဒီဂရီ ၅ စင်တီဂရိတ်ဖြစ်သည်။ တစ်နှစ်ပတ်လုံး ရွာသွန်းသည် မိုးရေချိန်မှာ ၁၇၇ ဒီဂရီ ၀၄ လက်မနှင့် ပျမ်းမျှအပူချိန်မှာ ၂၂ ဒီဂရီ ၃၇၅ စင်တီဂရိတ် ရှိသည်။



ရိုးပတီ



ဟိမဝန္တာဝက်ဝံ



ရွှေဘိုမြို့၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသားဖွားဆရာမများနှင့် သူနာပြုများနေ့အခမ်းအနား တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင် တက်ရောက်

ရွှေဘို မေ ၁၃
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင် သည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုး များရေးရာဝန်ကြီး ဒေါ်မွှေးမွှေးခင်နှင့် ရွှေဘိုခရိုင်၊ မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မေ ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရွှေဘိုမြို့ TWS ကိုယ်ပိုင်အထက် တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသော အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ သားဖွားဆရာမများနှင့် သူနာပြုများနေ့ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြား ခဲ့သည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က “သူနာပြုသားဖွား များအနေဖြင့် သူနာပြုသားဖွားကျင့်ဝတ်သိက္ခာကို အသက်တမျှ မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားပြီး ထိန်းသိမ်း လိုက်နာကျင့်သုံးသွားကြရန်၊ သူတစ်ထမ်းကိုယ်တစ် ရွက် ညီညီညွတ်ညွတ်နှင့်နေထိုင်ရန်၊ လုပ်ငန်းများ ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှုဖြင့်တာဝန်ကျေကျေ အလုပ်လုပ် သွားကြရန်၊ သူနာပြုစုမှ အတတ်ပညာများ လေ့လာ

ဆည်းပူး၊ လေ့ကျင့်မှု စဉ်ဆက်မပြတ် ပြုလုပ်သွားကြ ရန်နှင့် ပြည်သူများ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်စွာ သက်တမ်းစေ့ ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ နေထိုင်သွားစေရေးစံနမူနာပြု အသိပညာပေးသူများဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းသွားကြရန် ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် ရွှေဘိုခရိုင် သူနာပြုနှင့် သားဖွားအသင်း၏လှုပ်ရှားမှု ဓာတ်ပုံမှတ်တမ်းပြခန်း အား ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ရွှေဘိုမြို့နယ် လိပ်ချင်းကျေးရွာ၌ ရှေ့ပြေးအဆင့်မြင့်လယ်ယာမြေ ၅၇၅ ဧက ဖော်ဆောင်ခြင်းစီမံကိန်း လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်နေမှုအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး လိပ်ချင်းကျေးရွာ ရှိ ရွှေဘို-ရေဦးလမ်း ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်းခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ သည်။

ယင်းနောက် ရွှေဘိုမြို့ ပရဟိတအမျိုးသမီးစောင့် ရှောက်ရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းပညာသင်တန်း ကျောင်း ဆောက်လုပ်နေမှုအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ သည်။

ထွန်းကိုကို(ယင်းမာပင်)

လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်မှု တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ပဲခူး မေ ၁၃
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်း သိန်းသည် မေ ၁၂ ရက်မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကယားပြည်နယ် ချိတ်ဆက်ထားသည့် (တောင်ငူမြို့- လိပ်သို-ယာဒိုး- လှိုင်ကော်-ဟိုပုံး)လမ်း အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်နေမှုအား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဦးဇော်ထွန်း က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကယား ပြည်နယ်ချိတ်ဆက်ထားသည့်(တောင်ငူ မြို့- လိပ်သို- ယာဒိုး- လှိုင်ကော်- ဟိုပုံး) လမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေအား ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ယခု ဆောင်ရွက်နေခြင်းသည် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ကယားပြည်နယ် ချိတ် ဆက်ထားသော (တောင်ငူမြို့-လိပ်သို- ယာဒိုး- လှိုင်ကော်-ဟိုပုံး)လမ်းဖြစ်ပြီး နောက်ပိုင်းတွင်လည်း ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်းနှင့်ပါ ချိတ်ဆက်နိုင်ရန် ရည် ရွယ် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖြတ်လမ်းအနေဖြင့်လည်း အသုံးပြုနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသတွင်း ကုန် စည်စီးဆင်းရေးအတွက် အလွန်အရေး ပါလာမည့် လမ်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး လမ်း ဘေးကျေးရွာများအတွက်လည်း လူ နေမှုအဆင့်အတန်း မြင့်မားလာမှာဖြစ် ကြောင်း၊ သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း အမြန်

ဆုံးနှင့် အကောင်းဆုံး ပြီးစီးနိုင်ရေး မှာကြားသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း၌ လမ်း မိုင် ၁၈ မိုင် ၄ ဖာလုံရှိပြီး ပြည်ထောင်စု ရန်ပုံငွေကျပ် ၆၄၉၁ ဒသမ ၆၈၈၁ သန်း ဖြင့် Myanmar Shwe Tharaphu Construction & Yaung Ni Oo Co., Ltd(JV) တို့မှ JICA poverty reduction phase 2 အဖြစ် မိုင် ၇/၆ မှ ၁၈/၂ အတွင်း ၁၀ မိုင် ၄ ဖာလုံ အား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ်လအတွင်း ၁၈ ပေအကျယ် ကွန်ကရစ်လမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တင်စိုး(ပဲခူး)



ချင်းတွင်းမြစ်ရေလမ်းကြောင်းပြောင်းလဲစီးဆင်းသဖြင့် တစုနုးငုတ်များပိုများ

မုံရွာ မေ ၁၃
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဖြတ် သန်းစီးဆင်းလျက်ရှိသော ချင်းတွင်း မြစ်သည် ယခုနှစ်တွင် ရေလမ်းကြောင်း ပြောင်းလဲစီးဆင်းသဖြင့် မြစ်ကြမ်းပြင်ရှိ တစုနုးငုတ်များသည် ယခင်နှစ်များ ထက် ပိုများခဲ့ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ် ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာန(ရေလမ်းသတ်မှတ်ရေး) မှ လက် ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင် အောင်ထွန်း၏ ပြောကြားချက်များအရ သိရသည်။

“အခုရေယာဉ် ကြီး၊ ငယ်တွေ သွား

လိုရနေပြီ ပြီးခဲ့တဲ့မိုးရာသီမှာ ရေနည်း ပေမယ့် ချင်းတွင်းမြစ်က ရေလမ်း ကြောင်းပြောင်းတဲ့အတွက် အရင်က တင်ကျန်တဲ့ တစုနုးတွေ အခုနှစ်မှာ ပေါ်လာတာ၊ အတော်ကိုများတယ်။ မြစ် ထဲကများလာပြီး တင်ကျန်ခဲ့လို့ တစုနုး ပေါ်တာမဟုတ်ဘူး။ ဟိုတုန်းက တင်ကျန် ပြီး သဲတွေ၊ နုန်းတွေဖုံးပြီး ကျွန်းတွေ ဖြစ်နေတယ်။ အဲဒီကျွန်းတွေက အခုနှစ် မှာ မြစ်ရေလမ်းကြောင်း ပြောင်းပြီး မြစ်ရေတိုက်စားတော့ အောက်မှာရှိတဲ့ တစုနုးတွေ ပေါ်လာတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေအရင်း အမြစ်နှင့်မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

ရေးဦးစီးဌာန (ရေလမ်းသတ်မှတ်ရေး) မှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်အောင်ထွန်းက ပြောသည်။

ချင်းတွင်းမြစ်အတွင်း တစုနုးနုတ် ခြင်းလုပ်ငန်းကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ မုံရွာ-မော်လိုက်အပိုင်းအား ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လနောက်ဆုံးပတ်မှ ဧပြီလပထမ ပတ်အတွင်းလည်းကောင်း၊ မော်လိုက်- ဟုမ္မလင်းအပိုင်းအား ဧပြီလအတွင်း လည်းကောင်း၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနပိုင် တစုနုးနုတ်ရေယာဉ် (တနယ- ၂) ဖြင့် နုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)



ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးအတွက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် မေ ၁၃
 ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ဦးဆောင် ၍ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းပြုလုပ်သော ကျေးလက်ဒေသ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် တစ်ကိုယ် ရေသန့်ရှင်းရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒနှင့် အကောင်အထည် ဖော်မှု ကုန်ကျစရိတ်ရေးဆွဲခြင်း တိုင်းဒေသကြီး အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ Melia Hotel ၌ မေ ၁၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ကျေးလက်ဒေသများ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဆေးရုံဆေးပေးခန်းများ၊ ပြည်သူ များ အားလုံးသန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ ရရှိရေးတို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်း၍ လုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ လူတိုင်းအတွက်လုံခြုံ စိတ်ချပြီးသန့်ရှင်းသည့် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် တစ်ကိုယ်ရေ

သန့်ရှင်းရေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ ရရှိရေးကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပိုင်းဝန်း လုပ်ဆောင်ကြရမှာဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့ အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကနေထွက်ပေါ်လာမည့် ခိုင်မာသောမူဝါဒ နှင့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများ မဟာဗျူဟာများ ရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် လုပ်ငန်းစဉ်များဟာ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကိုအောင်မြင်ဖို့ အရေးကြီးပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ထွန်းမြင့်က အမှာစကားပြောကြားသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ရန်ကုန်၊ ပဲခူး၊ ဧရာဝတီ၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးများနှင့် မွန်၊ ကရင်နှင့် ရခိုင် ပြည်နယ်တို့မှ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ရေအရင်းအမြစ် အသုံးချရေးဦးစီး ဌာန၊ ဗဟိုစာရင်းအင်းဌာန၊ စီမံကိန်းဌာန၊ ဘဏ္ဍာရေး ဌာနတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များတက် ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

ဆန်းကျော်ဦး(ပြန် / ဆက်)



မန္တလေးမြို့တွင် သတင်းရေးသားထုတ်ပြန်ခြင်းဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

မန္တလေး မေ ၁၃

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန သတင်းရေးသားထုတ်ပြန်ခြင်းဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနရုံးခန်းမ၌ မေ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးချုပ် (နေပြည်တော်) မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးဆန်းဝင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒေါ်ဝေဝေမြိုးက သတင်းရေးသားထုတ်ပြန်ခြင်းဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် စာနယ်ဇင်းဆိုင်ရာကျင့်ဝတ်၊ ဝေါဟာရရှင်းလင်းချက်၊ သတင်းရင်းမြစ်များရှာဖွေခြင်း၊ သတင်း၏ အခြေခံဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံ၊ သတင်းရေးသားခြင်း၊ သတင်းဆောင်းပါးရေးသားခြင်း၊ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်း၊ သတင်းလိုက်ခြင်း၊ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်၊ မီဒီယာနှင့် သတင်းအချက်အလက်ဆိုင်ရာ သိနားလည်မှု Online အသုံးပြု၍ သတင်းများထုတ်ပြန်ခြင်း၊ Special Media၊ သတင်းမှတ်တမ်းရိုက်ကူးရာတွင် ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်များနှင့် သတင်းမှတ်တမ်းရိုက်ကူးခြင်း အစရှိသော ဘာသာရပ်များအား သင်တန်းနည်းပြများက ဆွေးနွေးပို့ချသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၂၄ ဦးဖြင့် မေ ၁၃ ရက်မှ မေ ၁၈ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်သည်။ **သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)**



တရားရုံးဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းသင်တန်းဖွင့်

ထားဝယ် မေ ၁၃

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားရုံးဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်း သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၁၉) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို မေ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ထားဝယ်မြို့တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးတင်အောင်က တရားရုံးအဆင့်ဆင့်မှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ဝန်ထမ်းများအားလုံး တရားရုံးလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျ ကျွမ်းကျင်နိုင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အရည်အချင်းပြည့်မီသူများဖြစ်လာစေရန်နှင့် လုပ်ငန်းအပေါ်တာဝန်သိမှုအသိစိတ်ဓာတ်များ တိုးတက်

မြင့်မားလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးသန်းက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သင်တန်းမှူး လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စိုးသီရိခိုင်က သင်တန်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား ရှင်းလင်းမှာကြားသည်။

သင်တန်းတွင် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး (တရားမ၊ လူထုဝန်ဆောင်မှု၊ ရာဇဝတ်၊ သတင်းမီဒီယာ၊ ဘီစီ၊ စီမံ၊ ငွေစာရင်း၊ ရုံးလုပ်ငန်း) ဘာသာရပ်၊ မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းနှင့် အထွေထွေဗဟုသုတများကို သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ထားဝယ်ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)**



ပအိုဝ်းစာပေဖြင့်သင်ကြားသော ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးမှုသင်တန်းဆင်း

ဟိုပုံး မေ ၁၃

ပအိုဝ်းစာပေပြန့်ပွားရေးဗဟိုသံဃာ့အဖွဲ့မှ ကြီးမှူးကျင်းပဖွင့်လှစ်သော (၃၅)ကြိမ်မြောက် ပအိုဝ်းစာပေဖြင့်သင်ကြားသော ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးမှုသင်တန်းဆင်းပွဲကို မေ ၁၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲက ဟိုပုံးမြို့ နောင်တောင်းပရဟိတပဉ္စိကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပသည်။

သင်တန်းထူးချွန်ဆုရရှိသည့် သံဃာတော်များ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခွန်မောင်ဖြူ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးနန်းတင်နှင့် ဒေသအဆင့်၊

မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် သင်တန်းဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်နှင့် ဆုများအသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ (၃၅)ကြိမ်မြောက် ပအိုဝ်းစာပေဖြင့်သင်ကြားသော ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးမှုသင်တန်းသို့ သံဃာတော်များနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၂၄၆၉ ဦးတက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလမှာ မေ ၆ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထက်ထက်(ဟိုပုံး)



အဆင့်မြင့်မီးငြိမ်းသတ်ရေးနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုသင်တန်းဖွင့်

ဟားခါး မေ ၁၃

ချင်းပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှကျင်းပသည့် အဆင့်မြင့်မီးငြိမ်းသတ်ရေးနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုနှင့် ကိုင်တွယ်အသုံးပြုမှုသင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မေ ၁၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး (ညွှန်ကြားရေးမှူး) ဦးမျိုးမြင့်က မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်တိုင်း ခေတ်မီရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း

ကိရိယာများအား စနစ်တကျ ကိုင်တွယ်အသုံးပြု၍ ထိရောက်စွာ မီးငြိမ်းသတ်ရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်တတ်စေရေးအတွက် သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ Myanmar Trillion Group Trading Co;ltd မှ Project Director ဦးမြတ်ကိုက မီးငြိမ်းသတ်ရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ၊ မီးသတ်ဆေးဘူးဖြည့်စက် အသုံးပြုနည်းများ၊ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးသုံးပစ္စည်းများ ကိုင်တွယ်အသုံးပြုခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ စသည့် သင်ကြားပို့ချမည့် ဘာသာရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ မိတ်ဆက်ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ချင်းပြည်နယ် အတွင်းရှိ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ အရာရှိအဆင့်မီးသတ်ဝန်ထမ်း ၂၀ နှင့် အခြားအဆင့်မီးသတ်ဝန်ထမ်း ၃၄ ဦးတို့ တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ မေ ၁၃ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)**



တိုတိုထွာထွာ ဖတ်စရာ

စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ မြန်နွာဈေးအား ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

မန္တလေး
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှဦးဆောင်၍ မြန်မာ့အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများသည် မေ ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် မြန်နွာဈေး၌ စားသုံးရန်မသင့်သော စားသောက်ကုန်များ ရောင်းချခြင်း ရှိ၊ မရှိ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။ ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မြန်နွာဈေးအတွင်း ကုန်မျိုးစုံရောင်းချသောဆိုင်၊ စားသောက်ကုန်ရောင်းချသောဆိုင်များတွင် ခွင့်မပြုဆေးဝါးစားသောက်ကုန်များ၊ ရက်လွန်အစားအစာများ၊ FDA မှ တားမြစ်ထားသော ကလေးစားစရာစားသောက်ကုန်များ၊ ချိုချဉ်နှင့် ဝေဖာများ၊ ဆိုးဆေးပါ မျှစ်များ၊ ငါးပိများ၊ ပုစွန်ခြောက်များ၊ အနံ့ထည့်ထားသည့် စံမညီစားသုံးဆီများ၊ ရောင်းချခြင်းမပြုရန် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေးဥပဒေပါ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ လိုက်နာရမည့်ကျင့်ဝတ်များအား အသိပညာပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မောင်ပြည်သူ(မန္တလေး)**

ခါမ်းပါတ်မြို့တွင် မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလေ့ကျင့်

ခါမ်းပါတ်
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခါမ်းပါတ်မြို့တွင် မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် သရုပ်ဖော်လေ့ကျင့်ခြင်းကို မေ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ခါမ်းပါတ်မြို့ စည်ပင်သာယာရေးအထက(ခွဲ)ခါမ်းပါတ်နှင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးတို့တွင် ပြုလုပ်သည်။ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးအောင်ဝင်း၊ နယ်မြေမီးသတ်စခန်းတာဝန်ခံ မီးသတ်တပ်ကြပ်ကြီး စိုးမိုးအောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ဈေးသူဈေးသားများ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ **ခါမ်းပါတ် (ပြန်/ဆက်)**



တပ်ကုန်း၌ ရှင်သာမဏေ ၃၂၄ ပါး ရှင်ပြုမင်္ဂလာပွဲကျင်းပ

တပ်ကုန်း မေ ၁၃

နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်တွင် ရှင်သာမဏေ ၃၂၄ ပါးအား ရှင်သာမဏေအဖြစ် ချီးမြှောက်ပွဲကို မေ ၁၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ငွေတောင်တောရ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ရှိ ဆီဇာဆွမ်းစားဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးကျော်တင့်က စုပေါင်းရှင်ပြုအလှူတော်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လျှောက်တင်ခဲ့ပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အရှင်မြတ်များအား စေတနာရှင်များက လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ရှင်ပြုအလှူမင်္ဂလာကို တပ်ကုန်းမြို့နယ်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စေတနာအလှူရှင်များ စုပေါင်း၍ ပထမအကြိမ်ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တင်စိုးလွင် (ပြန်/ဆက်)

တိုတိုထွာထွာပတ်စရာ

စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကျင်းပ

မောင်တော

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့၌ သက်တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ သင်းလုံးကျွတ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို (၄) မိုင်ရပ်ကွက် မကျည်းကုန်းကျေးရွာ၌ မေ ၁၂ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပသည်။ သက်တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ကော်မတီနာယက ဦးစံလှအောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားကာ အရှင်ဦးစန္ဒောဘာသက ဩဝါဒကာ ချီးမြှင့်ပြောကြားခဲ့ပြီး သက်တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မူလတန်းကျောင်းအုပ်(ငြိမ်း) ဦးဘဦးက ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသူများက လိုအပ်သည်များအား ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြသည်။
သက်လွင်စိုး(ပြန်/ဆက်)

ငမြောင်တောင်ပိုးကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်း ပညာပေး

တာလေးမြို့

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ငမြောင်တောင်ပိုး ကြိုတင်ကာကွယ် နှိမ်နင်းနည်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးဟောပြောပွဲကို တာလေးမြို့တာကြန့်ကျေးရွာတွင် မေ ၁၂ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျင်းပသည်။ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးလှဝင်းက ပြောင်းလဲလာသော ရာသီဥတုနှင့်အညီ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော စိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်များ၊ ပိုးမွှားကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးနည်းများ၊ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ၊ ငမြောင်တောင်ပိုး (FAW) ကြိုတင်ကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်းများနှင့် ခရိုင်သီးနှံကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံ ဦးခင်မောင်ထူးက Fall Army worm (FAW) ငမြောင်တောင်ပိုးအကြောင်းသိကောင်းစရာများနှင့် အခြားပိုးမွှားရောဂါကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်းများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။
ဝေယလင်း(ပြန်/ဆက်)

လေဘေးသင့်ပြည်သူများနှင့် မီးဘေးသင့်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့

ရန်ကုန် မေ ၁၃

ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ် အမှတ်(၁၀၈) ရပ်ကွက် အမှတ်(၁၁၈) ရပ်ကွက်နှင့် အမှတ်(၁၃၀)ရပ်ကွက်တို့တွင် မေ ၈ ရက် ညနေ ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က လေပြင်းတိုက်ခတ်ခဲ့ရာ အိမ်ခြေ ၂၀ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ အိမ်ထောင်စု ၂၀၊ လူဦးရေ ၈၅ ဦး လေပြင်းတိုက်ခတ်ခံခဲ့ရပြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးမှ မေ ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အိမ်

ဆောက်ပစ္စည်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၀၀၀၀ နှင့် ဆန်ရိက္ခာ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၇၈၅၀၀ အား သွားရောက် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအရှေ့ပိုင်းခရိုင်ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ် အမှတ် (၂၆) ရပ်ကွက်တွင် လည်း မေ ၈ ရက် ည ၈ နာရီခန့်တွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခဲ့ရာ အိမ်ခြေ ၁၁ လုံး ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ ဆုံးရှုံးခဲ့သော အိမ်ထောင်စု ၁၁ စု လူဦးရေ ၇၄ ဦးတို့ လေဘေးသင့် ခဲ့သဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံ

ခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးမှူးမှ မေ ၁၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၆၀၀၀၀ နှင့် ဆန်ရိက္ခာ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၅၄၀၀ အား သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းရွှေက “ကျွန်တော်တို့ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ် အမှတ် (၈၇) ရပ်ကွက်မှာ မေ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်း ၂ နာရီလောက်က မီးကြွင်း

မီးကျန်မှတစ်ဆင့် မီးလောင်မှုဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီမှာ ပျဉ်ထောင်ပျဉ်ခင်း နေအိမ် ခြောက်လုံးမီးလောင်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး မိသားစု ခုနစ်စု လူဦးရေ ၂၇ ဦးတို့ မီးဘေးသင့်ခဲ့တဲ့အတွက် မေ ၁၀ ရက်ကလည်း ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၁၆ မျိုး ခုနစ်အိမ်ထောင်စုစာ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းတန်ဖိုး ၂၀၀၀၀၀ နဲ့ လူဦးရေ ၂၇ ဦးစာ ဆန်ရိက္ခာဖိုး ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၅၆၇၀၀ ကို သွားရောက် ထောက်ပံ့ခဲ့ပါသေးတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။
မျိုးမင်းသိန်း (မရမ်းကုန်း)

နှစ်ဆယ့်တစ်ရာစုသားရွှေ့စာအုပ်ဖြင့် စာဖတ်ပိုင်းကျင်းပ

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မိမြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၌ နှစ်ဆယ့်တစ်ရာစုသားရွှေ့စာအုပ်ဖြင့် စာဖတ်ပိုင်းပြုလုပ်ခြင်းကို မေ ၁၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ကျင်းပသည်။ အိမ်မိမြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဌေးဌေးလှိုင်က စာဖတ်ပိုင်းပြုလုပ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး Book Club ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးကြည်(အိမ်မိရှေ့နေဆရာငွေ) နှင့် Book Club အဖွဲ့ဝင်များ၊ Youth Club ဥက္ကဋ္ဌ ဦးပြည့်ဇော်ဖြိုးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက စာရေးဆရာဦးကျော်ဝင်း၏ နှစ်ဆယ့်တစ်ရာစုသားရွှေ့စာအုပ်အား မိမိတို့အမြင်နှင့် ခံစားချက်များကို တက်ရောက်လာသူများနှင့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ချစ်သက်လယ်(အိမ်မိ)

သံတောင်မြို့နယ်ထွက် ဒူးရင်းသီးများ ဈေးကွက်သို့ အမြင့်ဈေးဖြင့် စတင်ဝင်ရောက်

ရေတာရှည် မေ ၁၃

ကရင်ပြည်နယ် သံတောင်မြို့နယ်များမှ ထွက်ရှိသည့် ဒူးရင်းသီးများ မြေပြန့်ဈေးကွက်သို့ အမြင့်ဈေးနှုန်းဖြင့် စတင်ဝင်ရောက်လာပြီး ဝယ်ယူသူနည်းပါးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သံတောင်မြို့နယ်နှင့် ထိစပ်လျက်ရှိသော တောင်ငူမြို့ ရေတာရှည်မြို့တို့သို့ ပေါ့ဦးစ ဒူးရင်းသီးများအား တောင်ပေါ်ဒေသအထိ သွားရောက်ဝယ်ယူသူများက ကားဂိတ်နှင့် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ပြန်လည်ရောင်းချကြခြင်းဖြစ်သည်။ “ပေါစဆိုတော့ ၆၀၀၀၊ ၅၀၀၀၊ ၃၀၀၀ အစားစားရှိတယ်။ တောင်ပေါ်မှာကိုက ဈေးကမြင့်နေသေးတယ်။ အားလုံးဖြိုင်ဖြိုင်ပေါင်တော့ ဈေးကျသွားမှာပါ။ ကျွန်တော်တို့က တစ်ဆင့်ပြန်ရောင်းရတာဆိုတော့ ခုလိုဈေးအမြင့်နဲ့ မရောင်းချင်ဘူး။ ဝယ်ယူနည်းတယ်။ ကြိုက်တဲ့လူကြတော့လည်း



ကားလေးရပ်ပြီး ဈေးတောင်သိပ်မဆစ်ဘူး။ ဝယ်သွားကြတာလည်းရှိတယ်” ဟု ဒူးရင်းသီးအရောင်းအဝယ်လုပ်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။ **ကိုလွင်(ဆွာ)**

မူခင်းအသိပညာပေးဟောပြော

ရန်ကုန်

လှိုင်သာယာမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး ခင်ဇော်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများသည် မေ ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက လှိုင်သာယာ ၁၄ ရပ်ကွက် လှိုင်ရတနာလမ်း ဓမ္မရက္ခိတဓမ္မာရုံ၌ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုကျဆင်းရေးနှင့် မူခင်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အောင်ဆွေ (ရွှေတံတား)



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတခရိုင် အင်္ဂပူမြို့နယ် ကွင်းကောက်မြို့အပိုင် ရှေးဟောင်းစေတီသုံးဆူတည်ရှိရာ ဇေယျာမင်္ဂလာကုန်းမြေပေါ်၌ တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ဝိယေသိဒ္ဓိကျောက်စိမ်းစေတီတော် ပရိသတ်အတွင်း၌ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး တည်ဆောက်ရန် အုတ်မြစ်တော်စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့အစည်းကို မေ ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပရာ အလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်စဉ်။
တင်မောင်ဦး(အလုံ)

မိုင်းယောင်းမြို့နယ်တွင် ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆောင်ရွက်

မိုင်းယောင်း မေ ၁၃

ပဏ္ဍမအကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး (5th UN Global Road Safety Week) အသိပညာပေး ရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှုကို ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယောင်းမြို့နယ်တွင် မေ ၁၂ ရက်နံနက်ပိုင်းက အမှတ်(၈) ရပ်ကွက် ဗလမင်းထင်လမ်းဆုံ၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
အားချာ(ပြန်/ဆက်)



ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော်တွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူမည့် စကျင်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်များ တောင်ငူမြို့သို့ ဒေသစာရီကြွချီအပူဖော်ခံ

တောင်ငူ မေ ၁၃
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ရှိ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော် တွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူမည့် စကျင်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်များ၊ ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော်များအား ယနေ့နံနက် ၆ နာရီခွဲက ကယားပြည်နယ် လှိုင်ကော်မြို့မှ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့သို့ ပင့်ဆောင်အပူဖော်ခံသည်။

စကျင်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်နှစ်ဆူ၊ ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော်တို့အား ယနေ့နံနက် ၅ နာရီခွဲက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်ကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ကယားပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှထွေး၊ ပြည်နယ် ဗမာတိုင်းရင်းသားလူမျိုး

ရေးရာဝန်ကြီး ဦးလှမျိုးဆွေနှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးမော်မော်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးစိုင်းကျော်စံ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်စေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး အရုဏ်ဆွမ်းဆက်ကပ်သည်။

ထို့နောက် နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် စကျင်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်နှစ်ဆူ၊ ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော်တို့အား လှိုင်ကော်၊ ဖယ်ခုံ၊ ပင်လောင်း၊ နောင်တရာ၊ ကလေး၊ ပျော်ဘွယ်မြို့များမှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီးအတိုင်း တောင်ငူမြို့သို့ ပင့်ဆောင်ရာ လမ်းခရီးတစ်လျှောက်တွင် ဒေသခံပြည်သူများက ဖူးမြော်ကြည့်ကြပြီး စေတီတော်တည်ထားကိုးကွယ်ရေး

အလှူငွေများလှူဒါန်းကြသည်။ ညပိုင်းတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့သို့ရောက်ရှိရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ဘာသာရေး အသင်းအဖွဲ့များက တောင်ငူမြို့ သာသနာတိတကာရီ ဝိမာန်တော် ယာယီအပူဖော်ခံထားရှိမည့်မဏ္ဍပ်သို့ ကြိုဆိုပင့်ဆောင်ကြပြီး ဒေသခံပြည်သူများ ဖူးမြော်ကြည့်ညှိနိုင်ရန် အပူဖော်ခံထားရှိသည်။

ည ၇ နာရီခွဲတွင် ရွှေပါရမီတောရဆရာတော် အရှင်ဆန္ဒာမိက စကျင်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်များ၊ ရွှေထီးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရတနာစိန်ဖူးတော်များ ပင့်ဆောင်ပူဇော်ခြင်းအထိမ်းအမှတ် ငြိမ်းချမ်းရေးတရားတော်ကို တောင်ငူမြို့ သာသနာတိတကာရီဝိမာန်တော်ကြီး၌



ဟောကြားချီးမြှင့်ရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း အမှူးပြုသော ဓမ္မမိတ်ဆွေသူတော်စင်အပေါင်းတို့က တရားတော်ကို နာယူကြည်ညိုကြသည်။ တရားပွဲအပြီးတွင် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော် တည်ထားကိုးကွယ်ရေး အလှူရှင်များက အလှူငွေများပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ကြသည်။

ရွှေထီးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရတနာစိန်ဖူးတော်များကို မေ ၁၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် တောင်ငူမြို့မှ နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့သို့ ပင့်ဆောင် အပူဖော်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ဟန်လင်းနိုင်**

လေယာဉ်မတော်တဆဖြစ်စဉ်တွင် ဆုံးဖြတ်ချက်မှန်ကန်မှုသည် အရေးကြီး

ရန်ကုန် မေ ၁၃
လေယာဉ်မတော်တဆဖြစ်စဉ်တွင် လေယာဉ်ခရီးစဉ်ကို ဦးဆောင်လာသည့် လေယာဉ်မှူးများနှင့် လေယာဉ်အမှုထမ်းအားလုံး၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် မှန်ကန်သော ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုသည် အလွန်ပင် အရေးကြီးကြောင်း လေယာဉ်မှူး ဦးမြတ်မိုးအောင်က ပြောသည်။

ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုလျော့နည်း
“ကျွန်တော်တို့ ခရီးသည်လေယာဉ်တွေကို အင်ဂျင်နီယာတွေက လစဉ်စစ်ဆေးမှုတွေ၊ နှစ်စဉ်စစ်ဆေးမှုတွေ ပြုလုပ်နေသလို ကျွန်တော်တို့ လေယာဉ်မှူးတွေကိုယ်တိုင်လည်း လေယာဉ်ကွင်းက ပျံတက်မသွားမီ မျက်မြင်အခြေအနေတွေကို စစ်ဆေးပါတယ်။ သို့သော်လည်း စက်ပစ္စည်းတွေရဲ့သဘောအရ မတော်တဆဆိုတာဖြစ်တတ်ပါတယ်။ ဒီလိုမတော်တဆနဲ့ ကြုံတွေ့ရပြီဆိုရင်တော့ ပြဿနာကို မှန်ကန်တဲ့အခြေရာနိုင်ဖို့နဲ့ မှန်ကန်တဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်ဖို့က အလွန်ပင်အရေးကြီးပါတယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ မတော်တဆဖြစ်စဉ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှု လျော့နည်းနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု လေယာဉ်မှူး ဦးမြတ်မိုးအောင်က ပြောသည်။

ယမန်နေ့က မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်း၏ ခရီးစဉ်အမှတ် ယူဘီ (၁၀၃/၁၀၄) ရန်ကုန်- မန္တလေး-ရန်ကုန် ခရီးစဉ်ကို ပျံသန်းခဲ့ရာ Embraer-190 XY-AGQ လေယာဉ်ဖြင့် ဦးစီးလေယာဉ်မှူး ဦးမြတ်မိုးအောင်၊ ဒုတိယလေယာဉ်မှူးများဖြစ်ကြသော ဦးမျိုးသီဟအောင်၊ ဦးကောင်းဆက်လင်း၊ လေယာဉ်မယ်များဖြစ်ကြသည့်



ဒေါ်ချယ်ရီမြင့်၊ ဒေါ်ကေဂျာဆန်းမြင့်၊ ဒေါ်ခိုင်ဇာလင်းနှင့် ဒေါ်ဥမ္မာအောင်တို့သည် ပျံသန်းမှုတာဝန်ထမ်းဆောင်လျက် ခရီးသည် ၈၂ ဦး တင်ဆောင်ကာ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် (တံတားဦးလေယာဉ်ကွင်း)သို့ ဆင်းသက်စဉ် Nose Landing Gear မကျသဖြင့် လေယာဉ်မှူးက Emergency Procedure သုံး၍ ချသော်လည်း Nose Landing Gear မကျသဖြင့် လေယာဉ်မှူးက အရေးပေါ်ဆင်းသက်ရန်အတွက် လေယာဉ်ဆီကုန်စေရန် ဝဲပျံသန်းပြီးနောက် Emergency Landing ကြေညာပြီး နံနက်

၉ နာရီ ၉ မိနစ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် တံတားဦးလေယာဉ်ကွင်းသို့ ပြေးလမ်းအမှတ် ၁၇ မှ အောင်မြင်စွာ ဆင်းသက်ခဲ့သည်။

ယင်းဖြစ်စဉ်ကြောင့် လေယာဉ်ထိခိုက်ပျက်စီးမှုကြီးကြီးမားမားမရှိကြောင်း၊ လေယာဉ် cover ပိုင်းသာ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုရှိကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် အင်ဂျင်ပိုင်း ထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း၊ လေယာဉ်အား အသေးစိတ်စစ်ဆေးပြုလုပ်ပြီး လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာန၏ စစ်ဆေးအတည်ပြုချက်ရရှိပါက ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်မည်အနေအထားဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လေယာဉ်မတော်တဆဖြစ်စဉ်ကြောင့် နိုင်ငံတကာလေယာဉ်များ ဆင်းသက်ခွင့်ကို ယာယီပိတ်ထားခဲ့ရသော်လည်း နေ့ချင်းအပြီး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှုကြောင့် ယင်းနေ့မှန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံတကာလေယာဉ်များ ဆင်းသက်ခွင့်ကို ခွင့်ပြုပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပုံမှန်အတိုင်း အတက်အဆင်းပြုလုပ်နေ
“ဒီလေယာဉ်က ရှေ့ဘီးချမရတဲ့အတွက် ရှေ့ပိုင်းကို ဦးစိုက်အနေအထားနဲ့ လေယာဉ်ပြေးလမ်းရဲ့ မေ ၅၀၀၀ လောက်မှာ ရပ်တန့်သွားခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့် လက်ရှိ အနေအထားအရ လေယာဉ်ဆင်းသက်ဖို့ ယာယီကွင်းပိတ်ရမယ်လို့ ခန့်မှန်းထားပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ကွင်းက မေ ၁၄၀၀၀ ရှိတဲ့အတွက် ကျန်တဲ့ မေ ၉၀၀၀ လောက်မှာ ပြည်တွင်းက လေယာဉ်ငယ်လေးတွေ ဆင်းဖို့ ယင်းနေ့နံနက် ၁၁ နာရီခွဲမှာ ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပြီး မတော်တဆဖြစ်ခဲ့တဲ့ လေယာဉ်ကို ပြေးလမ်းကနေ နေ့ချင်းအပြီး ဖယ်ရှားရှင်းလင်းနိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် အဲဒီနေ့မှန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲမှာပဲ နိုင်ငံတကာလေယာဉ်ကြီးတွေ ဆင်းသက်ဖို့ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပုံမှန်အတိုင်း လေယာဉ်တွေ အတက်အဆင်းပြုလုပ်နေပါပြီ” ဟု လေဆိပ်တာဝန်ခံ ဦးကျော်ဆန်းက ပြောသည်။

လေယာဉ်မတော်တဆဖြစ်စဉ်များတွင် ခရီးသည်များအား ထိခိုက်မှုအန္တရာယ်မှ အနည်းဆုံးဖြစ်စေရန် လေယာဉ်မှူးများ၊ လေယာဉ်အမှုထမ်းများနှင့် လေယာဉ်မောင်းမယ်များအား စာတွေ၊ လက်တွေ့သင်တန်းများ ပို့ချပေးထားကြောင်း၊ အရေးပေါ်အခြေအနေတွင် အကောင်းဆုံး လုပ်ဆောင်သွားနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း၊ ခရီးသည်များအနေဖြင့် စိုးရိမ်မှုမဖြစ်အောင်လည်း ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မောင်စိုး၊ မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ်တွင် ဇရပ်ကွင်းစက်မှုဇုန်တည်ဆောက်မည်

ရန်ကုန် မေ ၁၃
အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါင်းများစွာ ဖန်တီးပေးနိုင်မည့် ဇရပ်ကွင်းစက်မှုဇုန်ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ်၌ အကောင်အထည်ဖော်တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီစက်မှုဇုန်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ဖို့ မကြာမီက ပြုလုပ်တဲ့ ရန်ကုန်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖိုရမ်မှာ MoU လက်မှတ်ရေးထိုးထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းတွေလည်း စတင်လုပ်ဆောင်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမဟာဏကတော့ မြန်မာကျပ်ငွေ ၆၅ ဘီလီယံလောက် ခန့်မှန်းထားပါတယ်။ စက်မှုဇုန်အကျယ်အဝန်းအနေနဲ့ကတော့ ၆၆၅ ဒဿမ ၈၂ ဧကရှိပါတယ်” ဟု New City Development Public ကုမ္ပဏီမှ Assistant Vice President ဦးဝင်းထွဋ်က ပြောသည်။

ဇရပ်ကွင်းစက်မှုဇုန်သည် ဥယျာဉ်မြို့တော်တစ်ခုဖြစ်ပြီး လှည်းကူးမြို့နယ် ဇရပ်ကွင်းကျေးရွာအနီး ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းဟောင်းနှင့်ကပ်လျက်

တည်ရှိကာ ရန်ကုန်မြို့နှင့် ၃၈ မိုင်အကွာ ပဲခူးမြို့နှင့် မိုင် ၂၀ အကွာတွင်တည်ရှိကြောင်း၊ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် မြို့နယ်ကိုးခုနှင့်လည်း နယ်နိမိတ်ထိစပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းစက်မှုဇုန်အတွင်း လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံသောထုတ်ကုန်များ၊ ဆေးဝါးထုတ်ကုန်များ၊ အလှကုန်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ စက်ကိရိယာပစ္စည်းများ၊ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေဖြင့် လက်ရှိစက်မှုဇုန် ၂၉ ခုနှင့် အထူးစီးပွားရေးဇုန်တစ်ခုတို့မှ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ လည်ပတ်နိုင်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေသည့်အပြင် ရန်ကုန်မြို့ ပြင်ပစက်မှုဇုန် ၁၁ ခုကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အဆိုပါစက်မှုဇုန်လည်း တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။

ပဋ္ဌာန်းမြတ်ဒေသနာတော်ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ ကျင်းပမည်
ရန်ကုန် မေ ၁၃
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့နယ် ကြို့ကုန်းအရှေ့ မင်းဓမ္မကုန်းတော်ပေါ်ရှိ လောကချမ်းသာအဘယလာဘာမုနိ (ကျောက်တော်ကြီးဘုရား) ၌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသော စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် အသံမစဲမဟာပဋ္ဌာန်းမြတ်ဒေသနာတော်ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲကို မေ ၁၃ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ငါးရက်တိုင်တိုင်ကျင်းပမည်ဟု ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။

မေ ၁၃ ရက် နံနက် ၆ နာရီတွင် ကျောက်တော်ကြီးဘုရား ရင်ပြင်တော် မုခ်ဦးဝဋ် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့နှင့်အလှူရှင်များက အသံမစဲမဟာပဋ္ဌာန်းမြတ်ဒေသနာတော်ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲအခမ်းအနား ဖွင့်လှစ်ကြပြီးနောက် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော်ကို ဆက်လက်ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြမည် ဖြစ်သည်။

မေ ၁၇ ရက် ပဋ္ဌာန်းသိမ်းအောင်ပွဲအပြီး နံနက် ၉ နာရီတွင် ဘုရားအမှူးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော် ၄၅ ပါးတို့အား ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းပွဲကိုလည်း ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ **မြင့်သန်းကြည် (ရွှေပြည်သာ)**

မြင့်မောင်စိုး

အားကစား၊ အနုပညာ

ဘရာဇီးက ခေါ်ယူမည်ဆိုပါက ပါဝင်ကစားရန်အသင့်ရှိဟု လူးကတ်မိုရာ ပြောကြား

လူးကတ်မိုရာသည် စပါးအသင်းအား ၎င်း၏ဟက်ထရစ် သွင်းပေးခြင်းနှင့် ချန်ပီယံလိဂ် နောက်ဆုံးပိုလ်လွဲပွဲတွင် ရောက်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ကိုပါအမေရိက ပြိုင်ပွဲ အတွက် ဘရာဇီးအသင်းက ၎င်းအားခေါ်ယူမည်ဟု မျှော်လင့်ထားပြီး ခေါ်ယူမည်ဆိုပါက အသင့်ရှိနေသည် ဟု ဆိုသည်။

ပြီးခဲ့သည့်သီတင်းပတ်က အမ်စတာဒမ်မြို့တွင် အေဂျက်အသင်းအား စပါးအသင်းက အနိုင်ရရှိခဲ့သည့် ပွဲစဉ်တွင် လူးကတ်မိုရာက ဟက်ထရစ်သွင်းယူနိုင်ခဲ့ခြင်း ကြောင့် ချန်ပီယံလိဂ်ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် သွင်းပေး သုံးပေးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့် ငါးဦးမြောက် ကစားသမားလည်း ဖြစ်လာခဲ့သည်။

လူးကတ်မိုရာသည် ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီး လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့်အတူ စတင်ပွဲထွက်ကစားခွင့် ရရှိခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်အထိ ၃၅ ပွဲပါဝင်ကစားခွင့် ရရှိထားသူဖြစ်သည်။ ယင်းသို့ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့သော် လည်း ပြီးခဲ့သည့်အောက်တိုဘာလက ကစားခဲ့သည့် ဘရာဇီးအသင်းနှင့် ဆော်ဒီအာရေဗျအသင်းတို့၏ ပွဲစဉ်တစ်ပွဲအပါအဝင် လူးကတ်မိုရာပါဝင်ကစား ခွင့်ရရှိ ခဲ့သည့်ပွဲစဉ်အများစုမှာ လူစားဝင်ကစားသမားအနေဖြင့် သာ ပါဝင်ကစားခဲ့ရသူဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် လူးကတ်မိုရာအနေဖြင့် ဇွန် ၁၄ မှ ဇူလိုင် ၁၇ အထိ ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည့် ကိုပါအမေရိက ဖလားပြိုင်ပွဲအတွက် ဘရာဇီးအသင်းက ကစားသမား ရွေးချယ်မည့်ဖြစ်ရာ အဆိုပါကစား သမားစာရင်းတွင် ပါဝင်လာရန် စိတ်အားထက်သန်လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘရာဇီးအသင်းသည် ကိုပါအမေရိကပြိုင်ပွဲတွင် အုပ်စု(A)၌ ဗင်နီဇွဲလားအသင်း၊ ဘိုလီဗီးယားအသင်း၊ ဝီဂူ အသင်းတို့နှင့် တစ်အုပ်စုတည်းကျရောက်လျက်ရှိသည်။



၂၀၁၉ ခုနှစ် မက်ဒရစ်အိုးပင်းတင်းနစ်ဖလား ဆားဘီးယားတင်းနစ်အကျော်အမော် ဂျိုကိုဗစ် ဆွတ်ခူး

၂၀၁၉ ခုနှစ် မက်ဒရစ်အိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ၏ အမျိုးသား တစ်ဦးချင်းနောက်ဆုံးပိုလ်လွဲပွဲကို မေ ၁၂ ရက် ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဆားဘီးယား တင်းနစ်အကျော် အမော် ဂျိုကိုဗစ်က ဂရိတင်းနစ် ကစားသမား စတီဗာနိုကို အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး မက်ဒရစ်အိုးပင်းတင်းနစ်ဖလားကို ဆွတ်ခူး နိုင်ခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့နံပါတ်တစ် တင်းနစ်ကစားသမား နာပက် ဂျိုကိုဗစ်သည် မက်ဒရစ်အိုးပင်းတင်းနစ်ဖလား ဆီမီး ဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် ဩစတြေးလျတင်းနစ်ကစားသမား ဒိုမီနစ်သီယန်အား ၇-၆၊ ၇-၆ ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး နောက်ဆုံးပိုလ်လွဲပွဲသို့ တက်လှမ်းလာခဲ့ကာ ပိုလ်လွဲပွဲတွင် လည်း စတီဗာနိုအား ၆-၃၊ ၆-၄ ဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ မက်ဒရစ်အိုးပင်းတင်းနစ်ဖလားကို ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

“အခုပြိုင်ပွဲက ကျွန်တော့်အတွက် အလွန်အရေး ပါတိုင်းပွဲတစ်ပွဲဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ကျွန်တော့်ရဲ့

ယုံကြည်မှုအတွက် အလွန်အရေးကြီးတဲ့ နိုင်ပွဲလို့ပြောရ မှာပါ။ ဩစတြေးလျအိုးပင်းတင်းနစ် ပြိုင်ပွဲပြီးတဲ့နောက်မှာ ကျွန်တော်ကောင်းကောင်း မကစားနိုင်ခဲ့ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော့်ရဲ့အရှိန်ကို ပြန်ရအောင်ကြိုးစားခဲ့ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် မက်ဒရစ်အိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲမှာ အကောင်းဆုံးဖြစ်ခဲ့တာပါ” ဟု ဂျိုကိုဗစ်က စကား အားကစား သတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

ဂရိနိုင်ငံသား တင်းနစ်ကစားသမား စတီဗာနိုသည် မက်ဒရစ်အိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ် အဆင့်တွင် ရာဖေးလ်နာဒယ်ကို ၆-၄၊ ၂-၆၊ ၆-၃ ဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ပိုလ်လွဲပွဲတက်လှမ်းလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆားဘီးယားပရော် ဖက်ရှင်နယ်တင်းနစ်ကစားသမား ဂျိုကိုဗစ်အနေဖြင့် စတီဗာနိုကို အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ယခုတစ်ကြိမ် မက်ဒရစ်အိုးပင်းတင်းနစ် ဖလားရရှိခဲ့ခြင်းမှာ တတိယ အကြိမ်ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၁ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တို့တွင်လည်း နှစ်ကြိမ်ရရှိခဲ့သူဖြစ်သည်။

ပရီမီယာလိဂ်ရွှေဖိနပ်ဆု အာဖရိကကစားသမားသုံးဦး ဆွတ်ခူးရရှိ

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘောလုံးရာသီ ပရီမီယာလိဂ် ပြိုင်ပွဲ၏ ဝိုင်းသွင်းအများဆုံးကစားသမားဆု (ရွှေဖိနပ်ဆု) ကို အာဖရိကနိုင်ငံသား ကစားသမားသုံးဦးဖြစ်သည့် ဆာလာ၊ မာနေးနှင့် အူဘာမီယန်တို့က ရရှိခဲ့သည်။

လီဗာပူးအသင်းတိုက်စစ်မှူး ဆာဒီယိုမာနေးနှင့် အာဆင်နယ်တိုက်စစ်မှူး အူဘာမီယန်တို့သည် ပရီး မီးယားလိဂ်နောက်ဆုံးပွဲစဉ်တွင် နှစ်ဦးစီ သွင်းယူနိုင် ခဲ့ခြင်းကြောင့် မိုဟာမက်ဆာလာနှင့် သွင်းပေး ၂၂ ဝိုင်းစီ တူညီခဲ့ကာ ပရီမီယာလိဂ်ရွှေဖိနပ်ဆုကို သုံးဦး စလုံး ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သွင်းပေး ၂၂ ဝိုင်းဖြင့် ရွှေဖိနပ်ဆုရရှိခဲ့ခြင်းမှာ ၂၀၁၀-၂၀၁၁ နောက်ပိုင်း သွင်းပေးအနည်းဆုံးဖြင့် ရွှေဖိနပ်ဆုကို ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၀-၂၀၁၁ ခုနှစ်က ဘာဘာတော့စ်နှင့် ကားလီစ်တိုက်စစ်တို့မှာ သွင်းပေး ၂၀ စီဖြင့် ရွှေဖိနပ်ဆု ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဆာလာသည် ပြီးခဲ့သည့်ရာသီက ပရီမီယာလိဂ် ရွှေဖိနပ်ဆုရရှိခဲ့သူဖြစ်ပြီး ယခုတစ်ကြိမ်ထပ်မံရရှိခဲ့ ခြင်းကြောင့် ပရီမီယာလိဂ်ရွှေဖိနပ်ဆုကို နှစ်နှစ် ဆက်တိုက် ဆွတ်ခူးရရှိသည့် မြောက်ဦးမြောက် ကစားသမားလည်းဖြစ်လာခဲ့သည်။

နှစ်နှစ်ဆက်တိုက်ရရှိခဲ့သည့်ကစား သမားများထဲ တွင် စပါးတိုက်စစ်မှူး ဟယ်ရီကီနီးက နောက်ဆုံးဖြစ်ပြီး ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘောလုံးရာသီနှင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘောလုံး ရာသီတို့တွင် ပရီမီယာလိဂ်ရွှေဖိနပ်ဆုကို နှစ်နှစ်ဆက် တိုက်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်တွင်မူ ဒဏ်ရာရနေခြင်း ကြောင့် ၁၇ ဝိုင်းသာ သွင်းယူနိုင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။

ဇွန်လယ် - ရေးသားသည်

အနုပညာ

ပရီသတ်ကိုတောင်းပန်ခဲ့တဲ့ ဂျိုင်း



တောင်ကိုရီးယားရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသမီး တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “Red Velvet”ရဲ့အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး ဖြစ်သူ ဂျိုင်းဟာ လတ်တလောမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲတစ်ခုမှာ စင်ပေါ်ကနေ ပရီသတ်ကို နှုတ်မဆက်ဘဲ ဆင်းသွားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအဖြစ်အပျက်ပြီးနောက် ဂျိုင်းက သူ့ရဲ့ပရော်ဖက်ရှင်နယ် မပီသမှုအတွက် ပရီသတ် တွေကို တောင်းပန်ကြောင်း သူ့ရဲ့လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်မှာ ဖော်ပြခဲ့တယ်လို့ အော့ကပေါ့ပေါ့ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

မေ ၁၁ ရက်မှာတော့ ဂျိုင်းက သူ့ရဲ့အင်စတာဂရမ်စာမျက်နှာပေါ်မှာ ဓာတ်ပုံတစ်ပုံနဲ့အတူ တောင်းပန် ကြောင်းစာတွေကို ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုရေးသားဖော်ပြခဲ့ရာမှာတော့ ဂျိုင်းက သူဟာငယ်စဉ် က မီးရှူးမီးပန်းပစ်ဖောက်တာကို တွေ့ခဲ့ရပြီးနောက် ထိတ်လန့်ခဲ့ကြောင်း၊ လတ်တလောပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲ မှာလည်း မီးရှူးမီးပန်းတွေ ဖောက်နေတာကြောင့် ထိတ်လန့်မိပြီး ပရီသတ်ကို နှုတ်မဆက်ဘဲ အလျင်စလို စင်မြင့်ထက်မှ ထွက်ခွာခဲ့ကြောင်း၊ သူ့ရဲ့ပရော်ဖက်ရှင်နယ်မပီသမှုအတွက် တောင်းပန်ကြောင်း ထည့်သွင်းရေး သား ဖော်ပြခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဂျိုင်းဟာ အခြားသော အဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့အတူ မေ ၁၁ ရက်က “2019 Iseul Live Festival” မှာ ဖျော်ဖြေခဲ့ တာဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါဖျော်ဖြေပွဲဟာ ကွင်းပြင်မှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲဖြစ်တာကြောင့် မီးရှူးမီးပန်းတွေလည်း များစွာ ဖောက်ခဲ့ကြပါတယ်။ “Red Velvet”ရဲ့ ဖျော်ဖြေမှုအပြီးမှာ မီးရှူးမီးပန်း ဖောက်ခဲ့ရာမှာတော့ ဂျိုင်းက ရုတ်တရက်ထိတ်လန့်သွားပုံရကာ သူ့ရဲ့နားနှစ်ဖက်ကို လက်နဲ့ ပိတ်ထားခဲ့ပြီး စင်နောက်ကို အလျင်စလို ထွက်သွားခဲ့ပါတယ်။ ဂျိုင်းကိုတော့ အခြားသော အဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့ ဖျော်ဖြေရေး အဖွဲ့သားတွေက နှစ်သိမ့်ပေးခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



အသက် ၃၃ နှစ် ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့ ရောဘတ်ပတ်တီဆန်

ကျော်ကြားတဲ့ ဟောလိဝုဒ်မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ ရောဘတ်ပတ်တီဆန်ဟာ လတ်တလောမှာတော့ အသက် ၃၃ နှစ်ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ မေ ၁၃ ရက်မှာ ရောဘတ်ပတ်တီဆန်ဟာ ၃၃ နှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး သူ့ရဲ့ မွေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်တွေကိုလည်း ပြုလုပ်ခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ ဟောလိဝုဒ်လိုက်ဖ်ဒေါ့ ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

“Twilight” ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်တွေနဲ့ ကျော်ကြားလာခဲ့တဲ့ ရောဘတ် ပတ်တီဆန်ရဲ့ မွေးနေ့မှာတော့ ပရီသတ်တွေက မွေးနေ့ဆုတောင်းတွေကို လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာတွေပေါ်ကနေတစ်ဆင့် ရေးသားဖော်ပြခဲ့ကြပါတယ်။

ရောဘတ်ပတ်တီဆန်ဟာ “Twilight” မှာ အတူတွဲဖက်ပါဝင်ခဲ့တဲ့ မင်းသမီး ခရစ်စတင်းစတူးဝပ်နဲ့ ချစ်သူတွေဖြစ်ခဲ့ပြီး သူတို့နှစ်ယောက်ဟာ ဟောလိဝုဒ် ရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ ကြယ်ပွင့်စုံတွဲတစ်တွဲဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ရောဘတ်ပတ်တီဆန်ဟာ ခရစ်စတင်းနဲ့ လမ်းခွဲပြီးနောက်ပိုင်း နာမည်ကျော်တွေနဲ့ သတင်းတွေ ထွက်ခဲ့ပြီး သူနဲ့သတင်းထွက်ခဲ့သူတွေအထဲမှာ ပေါ့ပိုက်ကြယ်ပွင့် ကတ်တီပါရီလည်း ပါဝင် ပါတယ်။ လက်ရှိမှာတော့ ရောဘတ်ပတ်တီဆန်ဟာ ဆူဗီဇီးတားဟောကစ်နဲ့ ချစ်သူတွေ ဖြစ်နေကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

အချစ်ဟာသရုပ်ရှင်သစ်မှာ တွဲဖက်ပါဝင်သွားမယ့် အိုယန်ဆုနဲ့ အာဂျေဟွန်း

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသား၊ မင်းသမီးတွေဖြစ်ကြတဲ့ အာဂျေဟွန်း နဲ့ အိုယန်ဆုတို့ဟာ အချစ်ဟာသဇာတ်လမ်းတွဲတစ်ခုမှာ တွဲဖက်ပါဝင် သွားကြမှာဖြစ်ကြောင်း လတ်တလောမှာတော့ အတည်ပြုပြောကြားခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့ စွန့်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

“People with Flaws” လို့ ယာယီအမည်ပေးထားတဲ့ ရုပ်သံဇာတ်လမ်း တွဲသစ်မှာ အာဂျေဟွန်းနဲ့ အိုယန်ဆုတို့ ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း ယခင်က သတင်းတွေ ထွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပေမယ့် ပြီးခဲ့တဲ့ မေ ၁၃ ရက်မှာမှ အတည်ပြု ပြော ကြားခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဒီဇာတ်လမ်းတွဲကိုတော့ MBC ရုပ်သံလိုင်းမှ လာမယ့် နိုဝင်ဘာလအတွင်း စတင်ပြသသွားမှာဖြစ်တယ်လို့ လည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည့်-ရေးသားသည်



တိပိဋကဓမ္မရက္ခိတအဖွဲ့၊ ဝိမာန်တော်ကြီး၌
တိပိဋကဓမ္မပွဲအောင် သာသနာ့အာဇာနည်များအား
ဦးကျေးဇူးဂုဏ်ပြုပူဇော်ပွဲကျင်းပမည် ...

နိုင်ငံတော်သံယမဟာနာယကအဖွဲ့၊ ဆရာတော်ကြီးများ၊ တိပိဋကဓမ္မချယ်ရေး စာမေးပွဲ
ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများ၊ အဖွဲ့ဩဝါဒါစရိယ၊ ပဓာနနာယက တိပိဋကဓမ္မ
တိပိဋကကောဝိဒ၊ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက (ယော)ဆရာတော်ကြီးတို့အား ရှိသောစွာပင့်ဖိတ်ပူဇော်၍
တိပိဋကဓမ္မရက္ခိတအဖွဲ့၏ ပစ္စည်းလေးပါးကို အလှူခံတော်မူလျက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက
ကြီးကျင်းပမည့် (၇၁) ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓမ္မပွဲတွင် အောင်မြင်တော်မူကြသော
သာသနာ့အာဇာနည် စာအောင်သံယာတော် အရှင်သူမြတ် (၅၆)ပါးတို့အား ဦးကျေးဇူးဂုဏ်ပြု
ပူဇော်ပွဲနှင့် စုစုပေါင်း သံယာတော် အရှင်သူမြတ် (၆၈)ပါးတို့အား ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကို
၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် (၄)ရက်၊ (၂၂- ၅- ၂၀၁၉) (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် (၈:၀၀)နာရီ
အချိန်တွင် ရန်ကင်းမြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကြားတောရလမ်း၊ အမှတ်(၁၅) တိပိဋကဓမ္မရက္ခိတ
ဝိမာန်တော်ကြီး၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ဆရာတော် သံယာတော်အရှင်သူမြတ်တို့ထံသို့
ပင့်လျှောက်စာများ ဆက်ကပ်ထားပြီး ဖြစ်သော်လည်း ပင့်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ
အချိန်မီ ကြွရောက်တော်မူကြပါရန်နှင့် အလှူရှင်များ ကြွရောက်ကြည့်ညို့
ပူဇော်လှူဒါန်းကြပါရန် နှိုးဆော်ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

တိပိဋကဓမ္မရက္ခိတအဖွဲ့
အမှတ် (၁၅) ကြားတောရလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်
ဖုန်း - ၃၈၂၁၀၁၊ ၂၄၈၂၂၄၊ ၀၉ ၇၉၇၃၈၂၁၀၁

လိုနေသူကို မေးမကူမို့ ဖြိုစင်စေတာမှာ ပြည့်ဝစွာဖြင့်
ဆရာမိုး Follow Me B.Sc.(Hons), M.Sc., Ph.D. IELTS တန်းစွဲသစ် လက်ခံပြီး
အင်္ဂလိပ်စာကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ ရေးတတ် ပြောတတ်ချင်သူတိုင်း တက်ထားရမည့်
Universal Institute of ESL & Certificate ချီးမြှင့်သည့်
ENGLISH 4 SKILLS Level (1,2) ၂၄၊ ၂၅ နှင့်
ENGLISH 4 SKILLS Level (1) တစ်ပတ် (၅) ချိန်ထက် (၂) လ အတွင်း ထက်ခံသင်ကြားပြီး
Essay, Letter ဝေးနည်း၊ အင်္ဂလိပ် ဝတ္ထု၊ ဆောင်းပါး၊ စာတိုနှင့် ဘာသာပြန်နှင့် ပြောဆိုတတ်မှုကို နိုင်ငံတကာ သင်ခန်းများ
နှင့် သင်ကြားပေးနေပြီး၊ တတ်ချင်သူတိုင်းတက်၍ တက်သူတိုင်းတက်ကုန်ကြပါ။ တန်းစွဲသစ်များ May 18 နေ့ပိုင်း
4 SKILLS Level(1,2,3) အောင်မြင်ပြီးသူတိုင်း **Dip ESL** ရရှိမည်။
ဓမ္မာကထာပေါ် နိုင်ငံတကာ သင်ရိုးနှင့်အညီ ပီပီကိုယ်တိုင် စနစ်တကျ အသိထုတ် လေ့ကျင့်ရင်း အလုပ်မရှိဆုံး တိုးတက်လျက်
သက်တမ်းကုန်စွာ ပြောတတ်စေဖို့ **SPEAKING** သီးသန့် ၂၄၊ ၂၅ အတတ် လက်ခံပြီး။
အဆင့်မြင့် နိုင်ငံတကာ **University** များတွင် ပညာတော်သင်ဆု ရရှိစေဖို့နှင့် သေချာပေါက် တက်ရောက်ခွင့် ရရှိစေဖို့
ပြည့်စုံ ကောင်းမွန်သော **IELTS** စာအုပ်၊ **CD, DVD** ထိရောက် မှန်ကန်သော သင်ကြား လမ်းညွှန်များနှင့်အတူ
4 Skills Band 7 နှင့်အထက် ရအောင် သင်ပေးမည့် **IELTS ၂၄၊ ၂၅ အထူး လက်ခံပြီး။**
ဆရာမ ဒေါက်တာ မြင့်သန္တာ Ph.D တွဲဖက် သင်ကြားသည်။
အမှတ် ၁၈၊ ၅-လွှာ၊
အင်းဝ စာအုပ်တိုက် (အပေါ်ထပ်) ၊ ဦးထွန်းလင်းမြို့လမ်း ၊ လှည်းတန်း ။ **0943125393**
တိုင်းသီးသန့် ၊ ၄၃၆ (ပ) ထပ်၊ ကုန်ဆည်လမ်း(၄၄-လမ်းထိပ်) ။ **01 8398118, 295798**

ကွန်ဒို / တိုက်ခန်းရောင်းမည်။
- Innya View Condo
Sqft ၁၅၀၀ + ကားပါကင် + ရေကူးကန် = ကျပ် ၃၀၀၀ သိန်း
- ဒုတိယထပ်၊ ၃၉ လမ်း (အောက်)
၁၆၀၀ x ၅၀၀၀ = ကျပ် ၇၅၀ သိန်း
- ပထမထပ်၊ ၃၉ လမ်း (အောက်)
၁၆၀၀ x ၅၀၀၀ = ကျပ် ၈၀၀ သိန်း
ဆက်သွယ်ရန် ၀၉-၇၉၈၀၀၀၀၀
ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည် (ဝယ်မည့်သူသာ ဆက်သွယ်ရန်)

၀၉ ၅၁၅ ၇၁၆၀
၀၉ ၉၆ ၅၁၅ ၇၁၆၀
၀၉ ၇၆ ၅၁၅ ၇၁၆၀
New World Office Page
ထဲသို့ အသေးစိတ် သိရှိနိုင်ရန် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု နေလိုပါသည်။
4RC 85' x 47' (Sq-ft 14000)
ကားပါကင် ၁၅ စီးစာ
ကျေးဇူးပြုပါ။ ဝယ်ခန်း၊ ဖြို၊ နယ်၊ ရန်ကင်း

အမြန်ချိန်ငှားမည်။
ဘက်၊ ရုံး၊ ကျောင်း၊ ဆေးခန်း၊
စီးပွားရေးလုပ်ရန်အလွန်ကောင်း၊
သာကေတမြို့နယ်၊
ရှမ်းသာမြို့နယ်လမ်းမကြီးပေးတင်
20' x 60' / ၃ထပ်ခွဲ / R/C တိုက်သစ်၊
ပုံပါအတိုင်းအဆင့်မြင့်
ပြင်ဆင်တည်ဆောက်ထားပါသည်။
ကားရပ်နားရန်လွယ်ကူပါသည်။
အကျိုးဆောင်လိုသည်။
၀၉ ၉၅၂၇၁ ၄၄၄၄

"ရွှေစည်"
အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေနှင့်
ကုန်စည်ဝန်ဆောင်မှု
၀၉-73122029
၀၉-795669534

မဂ်လာပါ
အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေ၊ လုပ်ငန်း
ဖြို၊ စုစည်း / နယ်ထူးများအတွက်
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
Box ကာမျိုးပုံဖြင့်
အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။
၀၉-450042704
၀၉-250095116
၀၉-420096296

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန
၁-၆-၂၀၁၉ ရက်မှ စတင်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လက်ကိုင်ဖုန်း ဟန်းဆက် (Handset)
နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ရောင်းချခြင်းအတွက် ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မှ
အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းအသိပေးခြင်း
အခွန်ခန့်ခွဲပေးဆောင်ခွင့်
★ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ကုန်စည်ကို တင်သွင်း/
ဝယ်ယူရောင်းချသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သူသည် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်စည်းမျဉ်း
များနှင့်အညီ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ခန့်ခွဲပေးဆောင်ခွင့်ရှိပါသည်။
★ သို့ရာတွင် ပြည်တွင်း၌ ကုန်စည်ဝယ်ယူရာတွင် မိမိအား ကုန်စည်ရောင်းချသူသည် သို့မဟုတ်
ဝန်ဆောင်မှုရယူရာတွင် မိမိအား ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်ပေးသူသည် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်
စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ထားသူမဟုတ်ပါက အခွန်ခန့်ခွဲပေးဆောင်ခွင့်မရှိပါ။
★ သို့ဖြစ်ပါ၍ အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းခွင့်ရရှိရေးအတွက် မိမိကိုယ်တိုင် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်
စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာအခွန်ရုံးတွင် မှတ်ပုံတင်ထားရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ကုန်သွယ်
လုပ်ငန်းခွန် စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ထားပြီး အခွန်ပေးသွင်းနေသူထံမှ ဝယ်ယူခြင်း၊
ဝန်ဆောင်မှုရယူခြင်း ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသည်။
လစဉ်အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းခြင်း
★ လစဉ်ကျသင့်သော ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ပေးဆောင်ရာတွင် ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းအတွက်
ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မှ ပြည်ပမှကိုယ်တိုင်တင်သွင်းစဉ် အကောက်ခွန်နှင့်အတူ
ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်၊ ပြည်တွင်း၌ ဝယ်ယူစဉ် ကုန်စည်တန်ဖိုးနှင့်အတူ
ပေးချေခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်၊ ပြည်တွင်း၌ ဝန်ဆောင်မှုရယူစဉ်က ဝန်ဆောင်မှု
တန်ဖိုးနှင့်အတူ ပေးချေခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်တို့ကို သတ်မှတ်အထောက်အထားပုံစံများ
ပူးတွဲတင်သွင်းလျက် လစဉ် ခန့်ခွဲပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။
အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းခြင်းဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များ
★ ကုန်စည်ကို ပြည်ပမှ ကိုယ်တိုင် တင်သွင်းရောင်းချသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း
ဖြစ်ပါက ကုန်စည်တင်သွင်းသူသည်-
★ ကုန်စည်တင်သွင်းမှုဆောင်ရွက်စဉ်က ကုန်းပေါ်ရောက်တန်ဖိုးအပေါ် ကျသင့်သောကုန်သွယ်
လုပ်ငန်းခွန် ပေးဆောင်ခဲ့မှုတို့ကို ဖော်ပြသည့် ပတခ (ကသခ) - ၃၂ ပုံစံကို နှစ်စောင်ပြုစု၍
မူရင်းခွဲကို မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အခွန်ရုံးသို့ပေးပို့ပြီး မူရင်းကို လက်ခံအဖြစ် သိမ်းဆည်း
ထားပါ။
★ ကုန်စည်ကို ရောင်းချပြီးသည့်လကုန်ဆုံးပြီး ၁၀ ရက်အတွင်း လစဉ် ကျသင့် ကုန်သွယ်
လုပ်ငန်းခွန် ပေးသွင်းရာတွင် အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။ အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းကြောင်း
သတ်မှတ်ပုံစံ ပတခ (ကသခ) - ၃၃ နှင့်အတူ မိမိထံတွင် သိမ်းဆည်းထားသည့် ပတခ
(ကသခ) - ၃၂ မူရင်းတို့အား ဆိုင်ရာအခွန်ရုံးသို့ ပူးတွဲတင်ပြရပါမည်။
★ ကုန်စည်ကို ပြည်တွင်း၌ ဝယ်ယူရောင်းချသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း သို့မဟုတ်
ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါက-
★ ကုန်စည်ကို ဝယ်ယူခြင်းအတွက် ကုန်စည်ရောင်းချသူထံမှ ပတခ (ကသခ) - ၃၁ ပုံစံဖြင့်
ပြုစုထားသည့် သက်သေခံလက်မှတ်မူရင်းကို တောင်းယူပါ။
★ ဝန်ဆောင်မှုတစ်ရပ်ရပ်ရယူခြင်းအတွက် ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်ပေးသူထံမှ ပတခ
(ကသခ) - ၃၁ ပုံစံဖြင့် ပြုစုထားသည့် သက်သေခံလက်မှတ်မူရင်းကို တောင်းယူပါ။
★ ထို့အပြင် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားသည့်ပြေစာထုတ်ပေးရမည့် ကုန်စည်ဝယ်ယူခြင်း
သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရယူခြင်းဖြစ်ပါက ကျသင့်တန်ဖိုးနှင့်အတူ ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့်
ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ပမာဏအတိုင်း အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားသော ပြေစာကိုပါ
တစ်ပါတည်း တောင်းယူပါ။
★ ကုန်စည်ကို ရောင်းချပြီးသည့်လကုန်ဆုံးပြီး ၁၀ ရက်အတွင်း လစဉ် ကျသင့်ကုန်သွယ်
လုပ်ငန်းခွန် ပေးသွင်းရာတွင် အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။ အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းကြောင်း
သတ်မှတ်ပုံစံ ပတခ (ကသခ) - ၃၃ နှင့်အတူ မိမိထံတွင် သိမ်းဆည်းထားသည့် ပတခ
(ကသခ) - ၃၁ မူရင်းတို့နှင့် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားသည့် ပြေစာတို့အား ဆိုင်ရာ
အခွန်ရုံးသို့ ပူးတွဲတင်ပြရပါမည်။
★ ကုန်စည်ကို ရောင်းချသူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်သူသည် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်စည်း
မျဉ်းများနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ကုန်စည်ကို ဝယ်ယူသူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရယူသူက
ကုန်စည်ကို ဝယ်ယူခြင်း သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုကို ရယူခြင်းဖြစ်ပါက ပတခ (ကသခ) - ၃၁
ပုံစံဖြင့် သက်သေခံလက်မှတ် သုံးစောင်ပြုစု၍ မူရင်းကို ဝယ်ယူသူ/ဝန်ဆောင်မှုရယူသူသို့
လည်းကောင်း၊ မူရင်းခွဲတစ်စောင်ကို ဝယ်ယူသူ/ဝန်ဆောင်မှုရယူသူနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ပြန်လည်
အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးထံသို့လည်းကောင်း ပေးပို့၍ ကျန်မူရင်းခွဲတစ်စောင်ကို လက်ခံအဖြစ်
သိမ်းဆည်းထားရမည်။
★ အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ လိုက်နာရန် အခက်အခဲရှိပါက ကျိုးကြောင်း
ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ အခြားနည်းလမ်းတစ်ရပ်ရပ် သတ်မှတ်ပေးနိုင်ပါရန် ပြည်တွင်းအခွန်
များဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ တင်ပြနိုင်ပါသည်။
အခွန်ခန့်ခွဲပေးသွင်းခြင်းဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များ
★ လုပ်ငန်းရှင်၏ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်း သို့မဟုတ် မ-တည် အပိုင်ပစ္စည်းများအတွက် ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့်
ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ခန့်ခွဲခွင့်မရှိပါ။
★ ပျက်စီးသွားသော ကုန်စည်များ၊ ရောင်းချခြင်းမပြုသည့် ကုန်စည်များအတွက် အခွန်ခန့်ခွဲ
မရှိပါ။
★ ကျသင့်အခွန်မှ ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ခန့်ခွဲရာတွင် ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့်
ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်က ပိုမိုသည်ကိုစွဲ၍ ခန့်ခွဲရန် ပိုမိုနေသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို
လာမည့်နှစ်များတွင် ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မှ ခန့်ခွဲနိုင်ရန် ဆက်လက်သယ်ဆောင်နိုင်သည်။
ဆက်လက်သယ်ဆောင်ရန် မရှိပါက သို့မဟုတ် ဆက်လက်သယ်ဆောင်လိုခြင်းမရှိပါက ဝင်ငွေခွန်
တွက်ချက်ရာတွင် ခွင့်ပြုနုတ်ပယ်ပေးပါသည်။

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးညွန့်မောင်
အသက်(၁၀၂)နှစ်
 (ဦးရွှေမင်း-ဒေါ်ထား)တို့၏ သား၊ ဒေါ်အုန်း၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးလှဒေါင်း-ဒေါ်ဆန်းဆန်းမြင့်၊ ဒေါ်စန်း၊ ဦးလှသောင်း၊ ဦးလှမောင်၊ ဦးဟန်စိုး၊ ဒေါ်ခင်ညို၊ ဒေါ်ခင်ချို၊ (ဦးတင်စိုး)တို့၏ ဖခင်၊ မြေးကုံးယောက်တို့၏ အဘိုး၊ မြစ်သုံးယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၁၃-၅-၂၀၁၉ ရက် ၁၄:၃၀ နာရီတွင် ဟန်ဇား (သာစည်မြို့နယ်)၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၅-၂၀၁၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် ဟန်ဇားသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေ သက်တပေပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း) (၇၉)နှစ်
တက္ကသိုလ်လှမောင်(ရေတာရှည်)
ကြည်း-၁၀၀၈၉၊ ဗိုလ်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၃၅)
 သူငယ်ချင်းဖြစ်သူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ရဲဝင်းမောင်-ဒေါ်ခင်ခင်မြ (တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဓာတုဗေဒဌာန)တို့၏ဖခင်ဖြစ်သူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း)သည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
စစ်တက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်း သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၄၂)မှ သူငယ်ချင်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း)
အသက်(၇၉)နှစ်
 အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)၊ နိုင်ငံတကာရေးရာဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးမြတ်ထွန်းဦး-ဒေါ်လှလှဝင်းတို့၏ဖခင် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း)သည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၂:၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်) ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး လှမောင်(ငြိမ်း)
အသက်(၇၉)နှစ်
 အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)မှ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးမြတ်ထွန်းဦး(၁/၃၉၀၅)၏ ဖခင် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း)သည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၂:၁၀နာရီတွင် နေပြည်တော် ခုတင်(၁၀၀၀)ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ထွေအုပ်အပတ်စဉ်(၁၅) သူငယ်ချင်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း) (၇၉)နှစ်
တက္ကသိုလ်လှမောင်(ရေတာရှည်)
ကြည်း-၁၀၀၈၉၊ ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၃၅)
 ဦးမြတ်ထွန်းဦး (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ထွေအုပ်ရုံးချုပ်) ဒေါ်လှလှဝင်းတို့၏ ဖခင် ဖြစ်သူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း)သည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၂:၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
SLOMC 3 ဖိတ်ကြီး ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း)
တက္ကသိုလ်လှမောင်(ရေတာရှည်)
အသက် (၇၉)နှစ်
 ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း)သည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၂:၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရ၍ မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
အမှတ်စဉ်(၃၅) စည်သူတပ်ခွဲမှ သူငယ်ချင်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးထွန်းအောင် (အင်ဂျင်နီယာချုပ်-ငြိမ်း)
မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း
အသက်(၇၂)နှစ်
 MPT ၏ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာသောခေတ်နှင့်အတူ လက်တွဲတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် အတုယူလေးစားဖွယ် ဆရာတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဆက်သွယ်ရေးမိသားစုဝင်ဖြစ်သော ဦးထွန်းထွန်းအောင်(DDG-PTD)၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်ကြီးဖြစ်သူသည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ဌာနအတွင်းရှိစဉ်က မေ့မရနိုင်သော ခေါင်းဆောင်မှု စွမ်းဆောင်ရည်များကိုပြန်လည် သတိရလျက် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ဦးညွန့်မောင်
Ex: Chief Engineer (MPT)
(Vice - Chairman)
HORIZON TELECOM INTERNATIONAL CO.,LTD.

ဒေါ်ရီရီ
အသက်(၁၀၁)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ပါရမီရိပ်သာ၊ (ခ)ရပ်ကွက်၊ မဇ္ဈလမ်း၊ အမှတ်(၂၁)နေ (ဗိုလ်မှူးတင်သိန်း)၏ ဇနီး၊ ဒေါ်စန်းစန်းသိန်း၊ ဒေါ်နီနီသိန်း၊ ဦးအောင်သိန်း-ဒေါ်ခင်မေမြင့်၊ ဒေါက်တာဒေါ်အေးအေးသိန်း(ကလေးအထူးကုဆရာဝန်ကြီး)၊ ဦးဘိုဘိုသိန်း(MSPCAT)-ဒေါ်အေးမြထွန်းတို့၏မိခင်၊ ကောင်းထွင့်ဇော် (ဗိုလ်ကြီးရဲရင့်အောင်)၊ နေရဲအောင်၊ ကျော်သက်အောင်၊ မိုးကျော်သူတို့၏ အဘွားသည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁:၄၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ကောင်းမွန်စွာ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်တပေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၈-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်မြင့်
အသက် (၉၇) နှစ်
 မန္တလေးမြို့၊ မဟာမြင်(၁)ရပ်ကွက်၊ နီလာလမ်း၊ (ဒ-၁၀/၆၃)နေ ဒေါ်ခင်သောင်းသောင်း (ဦးမောင်မောင်အေး-ဒေါ်မိမိသန်း)၊ ဦးတင်လှိုင်-ဒေါ်ဝင်းဝင်းသန်း၊ ဦးအောင်လင်း-ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း၊ ဒေါ်ထွေးထွေးသန်း၊ ဦးအောင်မြင့်ဦး-ဒေါ်နန္ဒာသန်းတို့၏မွေးသမိခင် (ဦးဘသန်း)၏ဇနီး၊ မြေး ၄၄ ယောက်၊ မြစ် ၂၁ ယောက် တို့နှစ်ယောက်တို့၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၅:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၈ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်မှ တောင်အင်းမြောက်အင်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးရှိ ဆွေမျိုးမိတ်သက်တပေပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ရေတွင်း ဒါယကာကြီး
ဦးကျင်သိန်း(ခ)တန်ကျွမ်လင်း
အသက်(၉၅)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ အဆင့်မြင့် ပန်းလှိုင်အိမ်ရာဝင်း၊ အမှတ်-အိုင် (၁၄/အေ)၊ စပယ်လမ်းနေ (ဒေါ်ညွန့်ရီ)၏ ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်စိန်ခင်၊ (ဦးကြီးရီနီ)-ဒေါ်သီတာဝင်း၊ ဒေါက်တာဒေါ်စိန်ဝင်း၊ ဒေါက်တာဦးလှဝင်း-ဒေါက်တာဒေါ်တင်တင်မော်(တော်ဝင်ဆေးဆန်း)၊ (ဒေါက်တာဦးအောင်ကျော်)-ဒေါ်ထွေးထွေးဝင်း၊ ဦးဝင်းဖေ-ဒေါ်ကြည်ကြည်မွန်တို့၏ ဖခင်၊ ကျော်မင်းဦး၊ ကျော်မင်းနိုင်၊ ညစ်လင်းအောင်၊ ကျော်မင်းထက်၊ အေးသဉ္ဇာဦး၊ ဇင်မေမြိုး၊ သဲမွန်ဝင်းတို့၏ အဘိုးသည် ၁၃-၅-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄:၄၅ နာရီတွင် အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၅-၅-၂၀၁၉ (ပုဒ္ဒဟူးနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်တင်အေး
(ကျောင်းကုန်း)
အသက် (၈၅) နှစ်
 ဦးခင်မောင်-ဒေါ်သန်းကြည်တို့၏ သမီး၊ ဦးဘသောင်း၊ ဦးစုန်းမြင့်၊ ဒေါ်မြသန်းတို့၏ ညီမ၊ ဦးတင်အောင်၏ အစ်မ၊ ဒေါ်တင်တင်ဝင်း၏ အဒေါ်၊ (ဦးထွန်းမြင့်)၏ ဇနီးသည် ၁၁-၅-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၄ နာရီတွင် ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)၊ (၂၈)ရပ်ကွက်၊ စောရန်ပိုင်လမ်း၊ အမှတ် (၃၃) နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏ ဆန္ဒအရ ယင်းနေအိမ်နက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရေစံတော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း
PI NGOIH CINGH
အသက်(၈၃)နှစ်
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့နယ်၊ ပြည်တော်သာကျေးရွာနေ (Pu Huat Thang-Pi Eng Luan)တို့၏ သမီးကြီး Pu Suak Za Cin, (Pi Vial Za Man), (Pu Zen Khual), Pu Neng Khaw Ngin တို့၏အစ်မကြီး၊ Pa Khual Cin Kam (နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန-ငြိမ်း)-Nu Hau Man Cingh (Pa Thang Za Deng)-Nu Neng Sian Muang, Tg.Khai Tual (ခ) Khai Sian Lian, (Tg. Thang Khan Suan), Lia, Vial Lun Niang တို့၏ မွေးသမိခင် Lia, Cingh San Nem, Lia, Khawm Suan Nuam, Tg. Gin Cin Mung, Tg. Gin Sawm Cinn တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘွား၊ (Siapi Khai Za Gin (မူ/အုပ်))၏ ချစ်ဇနီး၊ Pi Ngoih Cingh သည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့)ညနေ ၆:၁၅ နာရီတွင် သျှင်ပိဂူဆေးရုံ၌ ရေစံတော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ ဘုရားကျောင်း၌ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပြီး (ယုဇနပိတောက်ကျေး၊ ပန်းဆိုးတန်း၊ အထက်ပုံးကျော်တံတားအောက်၊ TBC-Y ဘုရားကျောင်းနှင့် တိုက်-၆၀/၆၂၊ ရှိုင်းရေအိုးစင်လမ်း၊ တာမွေမွေအိမ်တိုက်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဝိသုကတိ ဒါယကာကြီး
ဦးသိန်းအောင် အသက် (၇၀)
ATO မြန်မာ့လေကြောင်း(ငြိမ်း) တာဝန်ရှိသူ
 တနင်္လာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့၊ ကရင်ပြင်ရပ်နေ (ဦးငွေအေး-ဒေါ်လှရွှေ)တို့၏ သား၊ ထားဝယ်မြို့၊ ဝိကျွန်းထိန်သစ်ရပ်၊ အမှတ်(၅၅)နေ ဒေါ်အုန်းနွဲ့၏ ခင်ပွန်း၊ မောင်ဟိန်းဇာနည်အောင်၏ မွေးသဖခင်ကျေးဇူးရှင်သည် ၁၁-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) ည ၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ဗဟာသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်သက်တပေပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအသိပေးအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု



မြစ်မြေနယ်အသင်း(ရန်ကုန်) နာယက
သောကြာ ဦးမောင်ကလေး
အသက် (၉၆) နှစ်
(သရက်တော/မြစ်မြေ)
 ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ကျောက်မြောင်းရပ်ကွက်၊ ဩဘာလမ်း၊ အမှတ် (၁၅)နေ ဒေါ်တင်ရွှေ၏ခင်ပွန်း၊ အသင်းနာယကကြီး ဦးမောင်ကလေးသည် ၁၁-၅-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၃-၅-၂၀၁၉ ရက်တွင် ရေဝေးသုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း အသင်းသား၊ အသင်းသားများအား သိစေအပ်ပါသည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

ဒေါ်ရင်ရင်နု(ခ)မနု
B.Sc (Math.)
(ကျောက်တန်းမြို့နယ် အသင်းဝင်)
အသက်(၇၁)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မအူကုန်းရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၃၂)၊ ပထမနေ့ (ဦးသန်းစင်-ဒေါ်ညွန့်ညွန့်)တို့၏ သမီးကြီး၊ (ဦးလှမောင်-ဒေါ်ရီ)တို့၏ သမီး၊ ဦးစိုး၊ ဦးစိုး၊ ဒေါ်စိန် (ဒေါ်သန်းမြင့်)၊ ဆရာမဒေါ်အေးမြင့်တို့၏ ယောင်မ၊ ဒေါ်တင်တင်အေး (ခေတ္တစင်ကာပူ)၊ ဦးသောင်းညွန့်-ဒေါ်အေးစိ၊ ဆရာမဒေါ်ရီရီတင်၊ ဒေါ်ခင်ခင်အုန်း (ခေတ္တ-USA)၊ ဒေါ်တောတီထွန်း (ခေတ္တ-USA)တို့၏ အစ်မကြီး၊ ဦးရဲရဲဝင်း၊ ဒေါ်ခင်မေဌေး၊ ဦးသိန်းဦး-ဒေါ်သဉ္ဇာမြို့တို့၏ မိခင်၊ ဦးတင်နိုင်၏ ကြီးတော်၊ မမြယုန်းမိုရ်၊ မရင်မင်းမိုရ်တို့၏အဘွား ဒေါ်ရင်ရင်နုသည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၃-၅-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့)တွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သက်တပေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၈-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်အေးအေးမွန်
အသက်(၅၆)နှစ်
မြန်မာ့ကြွလုပ်ငန်း(ငြိမ်း)
 ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၃၄)၊ ပထမထပ် (B)၊ (၈၇)လမ်း၊ ကန်တော်ကလေးရပ်ကွက်နေ (ဦးကျော်အေး-ဒေါ်လှသွင်)တို့၏ သမီးလေး၊ (ဦးခင်မောင်လေး)-ဒေါ်ကြည်လုံးတို့၏ သမီး၊ ဦးဇော်ထွန်းလေး၏ ဇနီး၊ ဒေါ်သစ်သစ်၊ ဒေါ်နွယ်နွယ်တို့၏ ညီမ၊ မခင်သီတာအေး၊ မထက်ထက်ဝေတို့၏အဒေါ်သည် ၁၃-၅-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁:၂၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၅-၅-၂၀၁၉ (ပုဒ္ဒဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သက်တပေပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးစိုးမင်းလွင်(ခ)ကိုစိုး
(Regional Tourist Guide)
အသက်(၃၅)နှစ်
(ရွာမြင်ကျေးရွာ)
 ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့၊ ရွာမပြင်ကျေးရွာနေ ဦးအောင်သိန်းထွန်း-ဒေါ်လှအေးနုတို့၏ ချစ်လှစွာသောသား၊ မြောက်ဦးမြို့၊ ညောင်ပင်ဈေးရပ်ကွက်နေ ဦးဦးသာညွန့်-ဒေါ်အေးအေးနုတို့၏ ချစ်လှစွာသောသားသမက်၊ ဒေါ်နွယ်မိုးဆန်း၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ မရွှေရည်ပြည်မြို့၊ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၅၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ခုတင် (၅၀၀)ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၆ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်တပေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း) (၇၉)နှစ်
တက္ကသိုလ်လှမောင်(ရေတာရှည်)
ကြည်း-၁၀၀၈၉၊ အမှတ်စဉ်(၃၅)၊ ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း
 ရေတာရှည်မြို့နေ (ဦးထွန်းရီနီ-ဒေါ်မြရင်)တို့၏သား၊ မန္တလေးမြို့နေ (ဦးဘနစ်-ဒေါ်မြစိန်)တို့၏ သားသမက်၊ နေပြည်တော်၊ ဥက္ကဋ္ဌရဲသိရိမြို့နယ်၊ ရာဇသင်္ဂဟအိမ်ရာအပိုင်(၂)နေ ဒေါ်မာမာလှ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးမြတ်ထွန်းဦး (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ထွေအုပ်ရုံးချုပ်)-ဒေါ်လှလှဝင်း၊ ဦးသန်းစင်ကျော်-ဒေါ်ခင်မာမောင်၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ရဲဝင်းမောင် (ကထိက၊ ဓာတုဗေဒဌာန၊ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်)-ဒေါ်ခင်ခင်မြ၊ ဦးညွန့်မောင်၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မဒုမြတ်သိန်းစင်၊ မယုသိရိမြတ်မွန် (ပညာပေးတိုင်း ပျဉ်းမနား)၊ မောင်သီဟကျော်လင်း (CAE) နေပြည်တော်)၊ မမိုးမြင့်ဘုံ (အထက-၇၊ ကမာရွတ်)၊ မောင်သုရအောင်နိုင် (CAE) နေပြည်တော်)၊ မောင်တောင်လင်းသန်း (Future Scholar)တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုးသည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၂:၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ခုတင်(၁၀၀၀) ဆေးရုံကြီးအထူးတိုက်မှ ကျွေးကြီးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး ဆွေမျိုးမိတ်သက်တပေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမောင်(ငြိမ်း) (၇၉)နှစ်
တက္ကသိုလ်လှမောင်(ရေတာရှည်)
ကြည်း-၁၀၀၈၉၊ အမှတ်စဉ်(၃၅)၊ ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း
 ရေတာရှည်မြို့နေ (ဦးထွန်းရီနီ-ဒေါ်မြရင်)တို့၏သား၊ မန္တလေးမြို့နေ (ဦးဘနစ်-ဒေါ်မြစိန်)တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်မာမာလှ၏ ခင်ပွန်း၊ ရေတာရှည်မြို့နေ ကျောင်းဆရာကြီး (ဦးအောင်လှ)-ဒေါ်ဝင်းကြည်တို့၏ ညီ၊ (ဦးသိန်းအောင်)-ဒေါ်တင်မြင့်၊ ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးကျော် (ဒု-ထွေကု-ငြိမ်း၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း)-ဒေါ်တင်အေး၊ မန္တလေးမြို့နေ ဦးမြောင် (ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး-ငြိမ်း၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန)-ဒေါ်အေးအေးလှ၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နေ ဦးစစ်ရုံ (လ/ထ ထွေကု-ငြိမ်း၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း)-ဒေါ်သန်းသန်းလှ၊ မန္တလေးမြို့နေ ဦးဝင်းမောင် (ကျန်းမာရေးမှူး-ငြိမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်)၊ (ဒေါ်စမ်းစမ်းမြ)တို့၏ အစ်ကိုသည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၂:၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ခုတင်(၁၀၀၀) ဆေးရုံကြီးအထူးတိုက်မှ ကျွေးကြီးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး ဆွေမျိုးမိတ်သက်တပေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် (ကျောက်တန်း)
အသက်(၇၀)
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့၊ ဆင်ကန်ရပ်ကွက်၊ ဆင်ကန်လမ်း၊ အမှတ်(၂)နေ (ဦးချစ်ဆွေ-ဒေါ်အေးညွန့်)တို့၏ သမီး၊ ဦးဇော်မင်းထွန်း (ဒု-ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်)-ဒေါက်တာနွယ်ဇင်ညွန့် (အင်ဂျင်နီယာမှူး၊ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း)တို့၏ မိခင်၊ မရည်ပြည်ရတနာ၏ဘွားဘွားသည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၀၈:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်မှ အနောက်ပိုင်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးမင်းထွန်းရီနီ
အသက်(၆၆)နှစ်
AGTI (Mechanical)
ဦးစီးအရာရှိ (ငြိမ်း)
ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန
 မွန်ပြည်နယ်၊ ချောင်းဆုံမြို့နယ်၊ ရွာလွတ်ရွာနေ (ဦးငွေအိုင်-ဒေါ်ငွေသင်)တို့၏ သား၊ အမရပူရမြို့နယ်နေ (ဦးထွန်းခင်)-ဒေါ်ထွေးထွေးတို့၏ သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရွာမအရှေ့ အောင်သပြေလမ်း၊ အမှတ်(၄၆/က)နေ ဒေါ်ခင်မာမောင်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ကိုထွန်းနောင်လင်း-မမေရီမွန်၊ ကိုထွန်းနောင်ဝင်း-မခင်သီတာအေး၊ ကိုအညီထွန်း-မဆုမွန်မြင့်ဦး၊ ကိုဇွဲဝင်းနောင်၊ ကိုရဲနောင်ခန့်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသဖခင်၊ မဖူးပွင့်သော်၊ မချယ်ရီလင်း၊ မောင်ကောင်းမွန်လင်းတို့၏ ဘိုးဘိုးသည် ၁၃-၅-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၅-၅-၂၀၁၉ (ပုဒ္ဒဟူးနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်တပေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကိုကျော်ဇေယျမျိုး (၄၁)နှစ်
(အထက-၄ ပုဇွန်တောင် ကျောင်းသားတောင်)
 ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ဇီပလီလမ်း၊ ဇီပလီကုန်းရှိ အမှတ်(၈/၁၀/၃၂)၊ ဝါးလွှာနေ (ဦးသိန်းမောင်-ဒေါ်အေးအေး)၊ (ဦးစံတင်-ဒေါ်ကြည်)တို့၏ မြေး၊ ဦးအောင်မြင့်-ဒေါ်ခင်ခင်ဆန်း၊ (ဦးမျိုးညွန့်)-ဒေါ်ခင်သန်းလွင်၊ ဦးစိုးမြင့်-(ဒေါ်ခင်မြ-ကြည်)၊ ဒေါ်ဥမ္မာသိန်း၊ (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန)၊ ဒေါ်သီတာသိန်း (ဦးလှထွန်း)၊ (ဦးမောင်မောင်)တို့၏ တူ၊ ဒေါက်တာခင်စန္ဒာမြင့် (တွဲစက်ပိမောက္ခ၊ ကျွန်ုပ်တပ်မတော်ဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)၊ (ကိုမျိုးမြင့်အောင်)၊ မဝင်စုမျိုးတို့၏ ညီ/မောင်၊ ကိုသိန်းအောင်စိုး၊ ကိုဝင်းသူတို့၏ အစ်ကို၊ ဦးမျိုးမြင့် (ဒု-ညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း၊ စက်မှု-၂)-ဒေါ်လှကြည် (လ/ပြု-ငြိမ်း၊ အထက-၄ ပုဇွန်တောင်) တို့၏ သားကြီး၊ မမရုမျိုးမြတ်၊ မမရုမျိုးမြတ်တို့၏အစ်ကို ကိုကျော်ဇေယျမျိုးသည် ၁၂-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) ည ၉:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီး အရိုးပြုကို ဂူသွင်းမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၈-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၈ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ

နေပြည်တော် မေ ၁၃

ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနတို့၏ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့မနက် ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)



သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဦးစီးဌာနနှင့်ဆိုင်ရာမှ ၂၀၁၈ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာနကို ထပ်မံဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းဦးစီးဌာနကို လိုအပ်သည့် အခြေအနေအထားအရ ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ဖွဲ့စည်း

ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ပြည်သူ့လူထုအတွက် တိုက်ရိုက်အကျိုးရှိစေမည့် လူမှုကယ်ဆယ်ရေးစောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဘေးအန္တရာယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင်နိုင်ရေး၊ ချက်ချင်းတုံ့ပြန်နိုင်ရေးနှင့် ဘေးအန္တရာယ်များဖြစ်ပွားပြီး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ အားသွန်ခွန်စိုက်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် လိုအပ်ချက်အရ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် ပြည်သူများ ကိုယ့်အားကိုးကိုးပြီး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေရာမှ အစိုးရမှ ဦးဆောင်ပြီး ပြည်သူများအတွက် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ငန်းများ တိုးတက်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဘဏ္ဍာငွေပိုမိုရရှိရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ပြင်သစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အေဂျင်စီထံမှ ယူဂို ၃၅ ဒသမ ၇ သန်း ချေးငွေရယူရေး နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး
စာမျက်နှာ >> ၄

ချင်းတောင်၊ ပေကျင်းနှင့် နေလီဝုဒ်အိမ်မက်များ
စာမျက်နှာ >> ၆

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်
စာမျက်နှာ >> ၈

အကျဉ်းထောင်အတွင်း တားမြစ်ပစ္စည်းဖြစ်သည့် ဖုန်းဟန်းဆက်သွင်းယူသူများအား ရွှေဘိုမြို့နယ် တရားရုံးမှ အမိန့်ချမှတ်
စာမျက်နှာ >> ၁၄

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် မေ ၁၃

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နေပြည်တော်ကောင်စီတို့၏ တတိယ (၁) နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို မေ ၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရုံးအမှတ် (၇) ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းတွင် ထပ်မံရွေးချယ်ခံရသည့် ကွင်းလယ်ကစားသမား လွင်မိုးအောင်၏ ကစားဟန်။

အယ်နီညီဖြစ်စဉ်အခြေအနေ

နေပြည်တော် မေ ၁၃

၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလအတွင်း အီကွေတာအနီးရှိ အပူပိုင်းပတ်ဝန်းကျင်သမုဒ္ဒရာ အရှေ့အလယ်အပိုင်း (East Central Tropical Pacific Ocean) ၏ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင် အပူချိန်သည် ပုံမှန်ထက် အနည်းငယ်မြင့်နေဆဲဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အယ်နီညီဖြစ်စဉ်သည် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအထိဆက်လက်ရှိနိုင်ကြောင်း နိုင်ငံတကာ မိုးလေဝသနှင့် ရာသီဥတုခန့်မှန်းရေးဗဟိုဌာနများမှ ထုတ်ပြန်ထားသည်။ စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၅ သို့ ❖

မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲများကစားရန် လေ့ကျင့်မည်

ရန်ကုန် မေ ၁၃

မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ယခုလကုန်နှင့် ဇွန်ပထမပတ်တွင် နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရန် မေ ၂၁ ရက်တွင် စတင်လေ့ကျင့်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းနည်းပြချုပ် ပိုပေါ့ဝိသည့် ယင်းခြေစမ်းပွဲများအတွက် ပဏာမကစားသမား ၂၅ ဦး စာရင်းကို မေ ၁၃ ရက်က ထုတ်ပြန်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၅ သို့ ○

တရုတ်-မြန်မာ (ရန်ကုန်) ကုန်စည်ပြပွဲ ၂၀၁၉

- မော်တော်ယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ
- စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝါးခြင်းစက်ကိရိယာများ
- အထွေထွေသုံး စက်ကိရိယာများ
- စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ
- လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ
- နေဓာတ်သုံး လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့် အစားအသောက်များ

100% High Quality Reliable Supplier From CHINA

CHINA - MYANMAR (Yangon) Trade Fair 2019

တရုတ်-မြန်မာ (ရန်ကုန်) ကုန်စည်ပြပွဲ ၂၀၁၉

myantrade

MAY 26-28, 2019 | VENUE: MYANMAR EXPO, (YANGON)

CAEXPO, GIEG, CIEC